
درگاه ورودی ریگ یلان فهرج 
 بزودی ساماندهی می شود
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کارگروه توسعه صادرات 
غافل از »صادرات«

کارگروه توسعه صادرات یا نمایشگاه؟

از تخریب و تصرف اراضی 
ملی جیرفت جلوگیری شد

اجرای طرح خرید شفاف 
از اول اسفندماه در جنوب کرمان

 با تشکیل مجمع عمومی فوق العاده؛

افزایش ۱۰۰درصدی سرمایه 
 گل گهر تصویب شد

3

بقعه امامزاده روستای 
مزارشاه تخریب شد

اوقاف: به دلیل مسائل 
ایمنی مجبور به تخریب 

بقعه مزارشاه بودیم

رئیسی:  ایران دنبال 
جهش در روابط 
منطقه ای است

گذشته  روز 
عکس هایی از تخریب 

بنای یک امامزاده واقع در روستای مزار 
شریف در فضای مجازی منتشر شد، عده ای 
این بنا و منطقه ی مزارشریف را تاریخی و 
میراثی مي دانند اما اداره میراث فرهنگی و 
اوقاف در پاسخ به »کاغذوطن« گفتند بنای 
امامزاده سال ۶۰ ساخته شده و ارزش میراثی 
و تاریخی نداشته است.سجاد افشاری پور، 
معاون اقتصادی و عمرانی سازمان اوقاف به 
»کاغذوطن« گفت:» چون بقعه شماره ثبت 
میراث فرهنگی نداشته و ساختمان تاریخی 

هم نبوده، نیازی نبود نظر میراث را بگیریم.«

 به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
شــرکت گل گهر، مجمع عمومی امروز به 

منظور افزایش سرمایه از ۱۰ هزار میلیارد تومان به ۳۰ هزار میلیارد 
تومان درخواست شده بود که مورد تایید بازرس قانونی هم قرار گرفت 
اما بعد از جلسه با سهامداران عمده، جهت حمایت از سهامداران خُرد، 

به ۲۰ هزار میلیارد تومان تغییر کرد.
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فرماندهی یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری جنوب کرمان از اهتمام ویژه نسبت 

به جلوگیری از هرگونه تعرض به اراضی ملی خبرداد. خانباز امیرفضلی  
بیان کرد: پس از دریافت گزارشاتی بلافاصله جهت بررسی با نیروهای 
تحت امر به منطقه اعزام و با اقدام به موقع از تعرض به اراضی ملی در این 
منطقه جلوگیری شد.او با تاکید بر تشکیل پرونده و معرفی متخلفین به 
مراجع ذیصلاح اظهار کرد: در همین راستا با حکم قضایی یک دستگاه 

بیل مکانیکی نیز توقیف شد.

محسن مشایخی با بیان این مطلب که جشنواره 
خرید شفاف در راستای اجرای طرح درج قیمت 

تولیدکننده روی محصولات اجرا و در نتیجه گروه وسیعی از کالاها با قیمت 
مناسب تری در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد گفت: اجرای این 
پویش بدین شکل است که پس از درج قیمت تولید کننده روی محصولات، 
کالاهای مصرفی حداکثر ۳۰ درصد و در کالاهای سرمایه ای حداکثر ۲۰ 
درصد هزینه توزیع به قیمت درج شده درب کارخانه روی کالا اضافه 

می شود و بیش از این تخلف محسوب می شود.

صفحه ۱ را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید

ارزش آب در اقتصاد ارزش آب در اقتصاد 
کشاورزی مشخص نیستکشاورزی مشخص نیست

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه             8      ۱4۰۰ اســفند   ۳ سه شــنبه         ۱۱8۲ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 
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@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

 ورشکستگی اقتصادی عاقبت ذی نفعان چاه های غیرمجاز جنوب کرمان

استخـدام

09133952075

به تعدادی نیرو ساده و نیمه ماهر جهت کار در 
 کارگاه کابینت و دکور سازی با آموزش نیازمندیم .

از تخریب و تصرف اراضی ملی 
جیرفت جلوگیری شد

روزانه تا ۱۱ کودک و نوزاد مبتلا به امُیکرون 
در رفسنجان بستری می شوند

فرماندهی یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان از اهتمام ویژه نسبت 
به جلوگیری از هرگونه تعرض به اراضی ملی خبرداد. خانباز امیرفضلی  بیان کرد: پس از دریافت 
گزارشاتی بلافاصله جهت بررسی با نیروهای تحت امر به منطقه اعزام و با اقدام به موقع از تعرض 
به اراضی ملی در این منطقه جلوگیری شد.او با تاکید بر تشکیل پرونده و معرفی متخلفین به 
مراجع ذیصلاح اظهار کرد: در همین راستا با حکم قضایی یک دستگاه بیل مکانیکی نیز توقیف 
شد. امیرافضلی افزود: پیشگیری از وقوع جرم اولویت نخست فرماندهی یگان حفاظت اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری است و نیروهای این یگان به گشت زنی های مستمر و شبانه روزی خود 
در اراضی ملی منطقه ادامه خواهند داد و در صورت مشاهده هر گونه تخریب و تصرف اراضی ملی 
توسط افراد سودجو با آنها برخورد خواهند کرد.فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری جنوب کرمان در پایان خاطرنشان کرد: مردم طبیعت  دوست می توانند در تماس با 
شماره ۱۳۹ و ۱5۰4 کد امداد جنگل و مرتع اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان 
گزارش ها و اخبار خود را در زمینه آتش سوزی عرصه های منابع طبیعی، تخریب و تصرف اراضی 
ملی، قاچاق گیاهان دارویی، حفر چاه غیر مجاز در اراضی ملی و ... اطلاع رسانی کنند تا از ورود 

خسارت های جبران ناپذیر به عرصه های مرتعی و جنگلی جلوگیری شود.

درگاه  سه  اینکه  بیان  با  فهرج  لوت  جهانی  پایگاه  مدیر 
بخش  و  بم  شهرستان،  این  در  لوت  کویر  به  ورودی 
یلان  ریگ های  ورودی  درگاه  گفت:  دارد  وجود  شهداد 
می شود ساماندهی  نزدیک  آینده  در  فهرج  سمت   از 

حمید وحیدزاده افزود: سه درگاه ورودی به کویر لوت در شهرستان 
فهرج، بم و بخش شهداد وجود دارد که این درگاه ها از سمت فهرج به 
روستای شاهرخ آباد و ریگ یلان، از سمت بم به ریگ یلان و کلوت 
ها و از بخش شهداد به کلوت ریگ یلان و گندم بریان دسترسی دارد.

رییس بیمارستان علی ابن ابیطالب)ع( شهرستان رفسنجان می گوید که روزانه پنج تا هشت 
کودک و ۲ تا سه نوزاد مبتلا به امُیکرون در این مرکز درمانی بستری می شوند و این آمار جدای 
از بیماران سرپایی است.دکتر محمدامین لطفی اظهارداشت: البته وضعیت بیشتر این کودکان 
وخیم نیست و دوره درمان را به خوبی طی می کنند اما اگر موج های قبلی کرونا پنج درصد 
کودکان و نوزادان را درگیر می کرد در موج جدید امُیکرون این میزان به ۲۰ درصد رسیده که 
ضرورت مراقبت ها را بیش از پیش نمایان کرده است.رییس بیمارستان علی ابن ابیطالب)ع( 
رفسنجان به عنوان متولی درمان بیماران کرونایی در این شهرستان اظهارداشت: بیشتر کودکان 

بستری بعد از ۲ تا سه روز بستری با حال عمومی خوب مرخص می شوند.
لطفی بیان کرد:علائم این بیماری در کودکان به صورت موارد تنفسی، درگیری قسمت فوقانی 
دستگاه تنفسی، گوش درد، گلودرد، خروسک و برخی اوقات به صورت اسهال نمایان می شود.

او گفت: اینک 4۰ تخت در بخش اطفال بیمارستان آماده خدمت رسانی وجود دارد که در 
صورت نیاز از آنها استفاده می شود و چنانچه تعداد کودکان بیمار مبتلا به کووید بیشتر شود 
بخش های پشتیبان ) بخش های بستری بزرگسالان ( را تخلیه می کنیم و در اختیار اطفال و 

کودکان قرار خواهیم داد.

آگهی مناقصـه 
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه شماره : 130 /الف/11- 1۴00 م ، موضوع : انجام کلیه خدمات راهبری ، بهره برداری ، تعمیر، 

نگهداری ، ترمیم و بازسازی تاسیسات آب و رفع اتفاقات شهرستان منوجان ،قلع گنج ، رودبار جنوب را با برآورد : 98،3۴۴،153،902ریال و مبلغ تضمین 
فرایند ارجاع کار  : 000 ، 208 ، 917 ، ۴ ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر  و به شماره 20000059۶3000190 را از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . لذا از کلیه شرکتهای که دارای گواهی صلاحیت در رشته آب و همچنین صلاحیت ایمنی صادره از ادراه تعاون 

کار و رفاه اجتماعی میباشند ، دعوت میشود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19 روز شنبه مورخ  1۴00/12/07 به سامانه ستاد مراجعه نمایند .

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir  موجود میباشد. 

تاریخ انتشار  مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخ : 1۴00/12/01 میباشد .
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه ساعت 19 روز سه شنبه مورخ : 1۴00/12/17

تاریخ تحویل ضمانت نامه به دبیرخانه شرکت ساعت 1۴ روز سه شنبه مورخ : 1۴00/12/17
زمان بازگشایی پاکتها 11:30 صبح روز چهار شنبه مورخ : 1۴00/12/18

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف :
آدرس : کرمان – بلوار 22 بهمن – شرکت آب و فاضلاب استان کرمان – دفتر قراردادها و تلفن 03۴33222282

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 021-۴193۴
دفتر ثبت نام : 889۶9738 و 851937۶8 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شماره ۱3۰ /الف /۱۱- ۱۴۰۰ م وم
ت د

نوب

 آگهی مناقصه
شرکت مخابرات ایران ) منطقه کرمان( در نظر دارد اجرای شبکه کابل فیبر نوری و روستاهای قطع 
ارتباط شهرستان های سیرجان ،شهربابک ،راور ،رفسنجان انار را از طریق برگزاری مناقصه به بخش 

خصوصی واگذار نماید. 
متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به آگهی مزایده در سایت 
شرکت مخابرات ایران به آدرس www.Tci.ir و منطقه کرمان www.kerman.tci.ir و آدرس 

پست الکترونیک : Tadarokat.ker@tci.ir   مراجعه نمایند.
اداره پشتیبانی و تدارکات مخابرات منطقه کرمان 

)سهامی خاص(شماره 58 /  35-11-1۴00 )یک مرحله ای(
منطقه کرمان

بیمارستان پیامبر اعظم )ص(

آگهی حراج عمومی
بیمارستان پیامبر اعظم )ص(در نظر دارد )آهن الات ،استیل،آلومینیوم،مس ،پلاستیک و لوازم اداری( 
اسقاط خود را به صورت یکجا از طریق حراج عمومی در سامانه ستاد اجرایی به بالاترین قیمت پیشنهادی 
 : به آدرس  آگهی  از زمان درج  تا یک هفته کاری  ،لذا متقاضیان فرصت دارند حداکثر  بفروش برساند 
)WWW.SETAD IRAN.IR سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ( مراجعه نمایند شایان ذکر است که 

کلیه کسورات قانونی )مالیات ،مالیات بر ارزش افزوده ،و ...( بر عهده برنده حراج میباشد.

مناقصه گزار: شـرکت معادن زغالسنگ کرمان. 
موضوع مناقصه: 

1-  انجام عملیات اسـتخراج روباز معدن اسد آباد به 
میزان کل ده هزار تن

2- انجام عملیات اسـتخراج روباز معدن سراپرده به 
میزان کل سی هزار تن 

مهلت دریافت اسـناد: از تاریخ نشر آگهی لغایت مورخ 
 1۴00/12/11

محل دریافت اسـناد:بلوار شهید آیت ا... صدوقی - 
شرکت معادن زغالسنگ کرمان-امور قراردادها. 

تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: ردیف 1- مبلغ 
2.13۶.000.000 ریال و ردیف 2 مبلغ ۴.525.000.000 ریال 

تاریخ تحویل پاکت ها: مورخ 1۴00/12/21 
تاریخ گشـایش پاکت ها: بازگشـایی پاکات ب و 

ارزیابی کیفی مورخ 1۴00/12/22 و گشـایش پاكات 
الف و ج مورخ 2۴/ 1۴00/12

مبلغ خرید اسـناد: واریز مبلغ 300.000 ریال به حساب 
31۴82107 بانک رفاه شعبه شهید صدوقی.

  ): IR ۶80 130100000000031۴82107( شماره شبا
تلفن تماس: 03۴3211772۶ 

ضمنا این آگهی در سـایت Www.coal.kr.ir در 
دسترس میباشد.

آگهی تجدید مناقصه عمومی 

شرکت معادن زغالسنگ کرمان

 )نوبت اول(
تولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی هاتولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی ها
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کاغذ اقتصادیکاغذ استان

عاملان نوشتن یادگاری بر روی 
میل نادری فهرج شناسایی شدند

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان کرمان از شناسایی عاملان نوشتن یادگاری بر روی اثر تاریخی میل 
نادری شهرستان فهرج خبر داد.مجتبی شفیعی با اشاره به اینکه با افرادی 
که اقدام به نوشــتن یادگاری بر روی میل نادری فهرج کرده اند برخورد 
قانونی خواهد شد افزود:»این بنای با ارزش تاریخی که در محور ترانزیتی 
فهرج- زاهدان واقع شده در سال های اخیر بارها مورد مرمت و بازسازی قرار 
گرفته است.«معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری و 
صنایع دستی استان کرمان اظهار کرد:»با توجه به اینکه این بنای تاریخی از 
مرکز شهر فهرج فاصله زیادی دارد و نظارت بر آن به سختی انجام می شود 
از تمامی دوستداران میراث فرهنگی و مردم شهرستان فهرج درخواست 
می شود در زمینه حفظ و نگهداری این اثر تاریخی با این اداره کل همکاری 
کنند.«او با بیان اینکه خوشبختانه یادگاری نویسی در بناهای تاریخی 
استان کرمان به شدت کاهش یافته و در حال حاضر کمتر شاهد این گونه 
موارد هستیم بیان کرد: »به منظور کاهش یادگار نویسی در بناهای تاریخی 
انجام فعالیت های فرهنگی و همچنین تذکرات لازم در این زمینه لازم و 

ضروری است.«

بقعه امامزاده روستای مزارشاه تخریب شد
اوقاف: به دلیل مسائل ایمنی مجبور 

به تخریب بقعه مزارشاه بودیم
کوثرنمک شناس- روز گذشته عکس هایی از تخریب بنای یک امامزاده 
واقع در روستای مزار شریف در فضای مجازی منتشر شد، عده ای این بنا و 
منطقه ی مزارشریف را تاریخی و میراثی مي دانند اما اداره میراث فرهنگی 
و اوقاف در پاسخ به »کاغذوطن« گفتند بنای امامزاده سال ۶۰ ساخته شده 
و ارزش میراثی و تاریخی نداشته است.سجاد افشاری پور، معاون اقتصادی 
و عمرانی سازمان اوقاف به »کاغذوطن« گفت:» چون بقعه شماره ثبت 
میراث فرهنگی نداشته و ساختمان تاریخی هم نبوده، نیازی نبود نظر 
میراث را بگیریم.«او در خصوص عمر بنای این امامزاده توضیح داد:»بنای 
اصلی و قدیمی این بقعه که شامل مقبره امامزاده و یک سرداب بوده 
است،یک مترو 8۰ سانتی متر زیرزمین است و برای رسیدن به مقبره مطهر 
امامزاده باید یک متر و 8۰ سانتی متر از خاک برداریم تا به سقف سرداب و 
مقبره امامزاده برسیم این بنایی که تخریب شده روی بنای اصلی و در سال 

۱۳۶۰ با گل و آجر خشت ساخته شده است.«
افشاری پور علت تخریب این بنا را مسایل ایمنی عنوان کرد و افزود:» در 
زلزله سال ۹۷ در منطقه کوهبنان و کوهپایه بخشی از سقف این بقعه 
تخریب شده و ترک های بزرگی داشت که خطر ریزش و آسیب جانی را زیاد 
می کرد.«او ادامه داد:» حدودا دو سال بود که به صورت رسمی نامه دادیم که 
در این تربت خانه بسته باشد تا کسی داخل نرود چون خطرات جانی داشت 
ولی در را به حالت نیمه بسته می گذاشتند و برخی می رفتند، بهرحال 

وضعیت آن جا مناسب نبود و تصمیم گرفته شد بازسازی انجام شود.«
او با اشاره به اینکه متراژ این بنا هم به 5۰ متر مربع نمی رسد گفت:» هنوز 
خاکبرداری نشده است و به دلیل صعب العبور بودن مسیر رسیدن به این 

روستا قرار است از همان آجرها و مصالح قدیمی استفاده شود.«
معاون سازمان اوقاف در خصوص مخالفان این اقدام گفت:» دو گروه از افراد 
مخالف این بازسازی هستند که دغدغه میراثی ندارد. گروه اول برخی از 
زارعین هستند که در اطراف امامزاده زمین دارند و زمین هایشان هم وقفی 
است سال هاست عوارض اوقاف را نپرداختند و برای ساخت تربت خانه به 
آن ها گفته شده است که عوارض اوقاف را باید بپردازید به همین دلیل آن ها 
از نوسازی این بنا ناراضی هستند.«او ادامه داد:»عده ی دیگری هم هستند 
که سال هاست به دنبال اکتشاف گنج در این منطقه هستند چون بعد از 
نوسازی با بتن ریزی که امکان کندن زمین و اکتشاف برایشان از دست 
خواهد رفت با این مخالف هستند. «ایرانپور یکی از اهالی منطقه مزارشاه به 
کاغذوطن گفت:» من از کودکی خاطرم هست که این بقعه مکان مهمی 
برای مردم منطقه بود و در خاطرم هست که از سال ۱۳5۰این بنا بوده 
است،از خاطرات مادر و مادربزرگم نیز شنیده بودم که از کودکی شان این 
بقعه وجود داشته است و صرفا بنا را در سال ۶۰مرمت کردند و در آن آجر 
به کار بردند در صورتی که پیش از آن خشت وگلی بود لذا اینکه این بنا از 
سال ۶۰به وجود آمده دروغ است.«ایرانپور معتقد است نیازی به تخریب 
بنا نبود و با مرمت می شد استحکام این بنا را تامین کرد.فریدون فعالی 
مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمان نیز درخصوص این بقعه در پاسخ 
به کاغذوطن گفت: ساختمان متعلق به سال ۱۳۶۰ بوده و ارزش میراثی 
نداشته است.«برای رسیدن به روستای مزارشاه باید حدود 4۰ کیلومتر را 
در یک جاده نسبتا صعب العبور از روستای کوهپایه به سمت کوهبنان و راور 
بروید.در این روستا دو مقبره در آرامگاهی شبیه به گنبد جبلیه ی کرمان 

وجود دارد ،یکی از آن لوط پیامبر و دیگری مربوط به ابراهیم ادهم است.
بر روی سنگ مزار آن ها عبارت” شاه سلطان ابراهیم ادهم”و ”پیغمبر 
لوط”نوشته شده است.هر دو کنار هم جای دارند و سنگ مزارهای فراوان 
ـ در آن  دیگری راــکه اغلب مربوط به سده ی یازدهم هجری است ـ
محدوده می توان دید.در گوشه ی شرقی مزار شاه نیز به مکانی موسوم 
به”چله خانه”بر می خوریم که محیط پیرامونش،آرامگاه تعدادی از 
دراویش سده های دهم و یازدهم سلسله ی نعمت اللهی از قبیل محمود 

شاه، سلطان عبد الرزاق و ... را در خود جای داده است.

رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: ۱۵۰ 
هزار هکتار از اراضی حاشیه شهرهای کرمان در 
معرض تهدید زمین خواران قرار داشته و اراده 
جدی در راه و شهرسازی برای تثبیت اراضی دولتی 
در استان نیست.یدالله موحد در نشست "شورای حفظ حقوق 
بیت المال استان کرمان"با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید سپهبد قاسم سلیمانی اظهار داشت:اجرای قانون حدنگار 
و تثبیت مالکیت ها در حفاظت از حقوق بیت المال بسیار اهمیت 
دارد.او با بیان اینکه اگر این طرح به نتیجه نهایی برسد، تمام اراضی 
دولتی جانمایی شده و سند تک برگ برای آنها دریافت شود کار 
بسیاری از دستگاه ها کم می شود گفت: هر چه در اجرای این طرح 
تعلل ایجاد شود کشور و دولت و مردم زیان بیشتری متحمل 
می شوند.رئیس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به اینکه 
رئیس سازمان ثبت اسناد کشور نامه ای ارسال کرده و بر اساس 
آن اولویت سازمان را تثبیت اراضی دولتی را بیان کردند افزود: 

قرارگاهی در این ارتباط تشکیل شده است.
او با بیان اینکه تاکنون از مجموع ۱7میلیون و ۵2هزار هکتار 
اراضی دولتی در استان کرمان حدود ۱۵میلیون هکتار تثبیت 
مالکیت شده است ادامه داد: 92 درصد اراضی دولتی در استان 
کرمان تثبیت مالکیت شده و برای حدود 84درصد سند تک برگ 
کاداستری صادر شده است.موحد بیان کرد:مدیران استان باید 
تمام تلاش خود را بکار گیرند تا حدود ۱۵ درصد باقی مانده اراضی 
دولتی استان در سال آینده تثبیت مالکیت شده و سند کاداستری 
برای آنها صادر شود.او افزود: تمام مسئولان استان از جمله ادارات 
ثبت اسناد، منابع طبیعی و راه و شهرسازی باید نسبت به این 
موضوع اهتمام داشته و تا 2۰ روز آینده و پایان سال این کار را به 
نتیجه برسانند.رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه 
تثبیت مالکیت اراضی حومه شهرها که در معرض تهدید دلالان، 
سودجویان و زمین خواران وجود دارند باید در سریع ترین زمان 
ممکن تعیین تکلیف شده و سند مالکیتی دولتی برای آنها صادر 
شود، گفت: بر اساس گزارش ارائه شده حدود ۱۵۰ هزار هکتار 
اراضی در معرض تهدید زمین خواران در حاشیه شهرها وجود دارد.
او افزود:بزرگترین بحران حاشیه نشینی در حاشیه شهر کرمان 
است و چه کسی به جز راه و شهرسازی باید پاسخگو بوده و این 

اراضی را تثبیت مالکیت کند.

گشت های ویژه از ۱4 اسفندماه الی ۱5 فروردین ماه 
سال آینده با همکاری دستگا های نظارتی به صورت 
دائم ناظر بر فروش اجناس و قیمت ها خواهند بود.
سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمان در 
ستاد تنظیم بازار استان کرمان با تاکید بر اینکه قیمت ها باید به 
صورت تعادلی در بازار باشد و یک وحدت رویه ای در قیمت گذاری 
صورت گیرد گفت: اگر خریدار با قیمت درج شده روی کالای مورد 
نیاز و فاکتور ارائه شده مغایرتی دید باید آن موضوع را گزارش دهد 
و از گرانفروشی جلوگیری شود که در این خصوص گشت های ویژه 
از ۱4 اسفند الی ۱5 فروردین سال آینده با همکاری دستگا های 
نظارتی به صورت دائم ناظر بر فروش اجناس با قیمت واقعی در بازار 
خواهند بود.مهرابی در ادامه از ارائه خدمات به صورت اینترنتی خبر 
داد و گفت: اطلاع رسانی در مورد خدمات اینترنتی شرکت »ژین 
مارکت« کرمان باید صورت گیرد تا مردم در ایام عید نوروز بتوانند 

اقلام ضروری خود را به صورت اینترنتی خریداری کنند.
در ادامه این جلسه گزارشی از تامین میوه شب عید استان و آخرین 
وضعیت ذخیره سازی پرتقال و سیب درختی ارائه و عنوان شد که 
بر این اساس تامین 55۰ تن سیب درختی از ارومیه صورت و در 
سردخانه های استان ذخیره شده است که ۶۰ تن سیب قرمز و 
بقیه سیب زرد بوده و ۱5 درصد نیز به صورت ذخیره ملی نگهداری 
می شود که در صورت استقبال مردم مجددا وارد بازار خواهد شد.

در جنوب استان نیز ۱۱۰ تن سیب درختی از آذربایجان غربی 
وارد شده است که ۳۰ تن سیب قرمز و 8۰ تن سیب زرد است.

همچنین در این جلسه مقرر شد غرفه های ارائه دهنده میوه شب 
عید در ۱۶ شهرستان مشخص ضمن آنکه در شمال استان ۹۱ 

غرفه مشخص و تعیین تکلیف و شماره گذاری شده است.
همچنین در این جلسه مطرح شد که به منظور تامین میوه شب 
عید سامانه شرکت ژین مارکت اماده ارائه خدمات اینترنتی به مردم 
است که هیچگونه هزینه حمل و نقل از مشتری نخواهد گرفت و 

به صورت رایگان است.
در این جلسه همچنین با تاکید بر لزوم نظارت ها، مقرر شد تا 
امکانات سایر دستگاه ها برای این منظور به کار گرفته شود و با 
پیگیری و اطلاع رسانی سامانه توزیع اینترنتی شرکت ژین مارکت 

در جنوب استان نیز راه اندازی شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی از نامه رهبر معظم انقلاب به نمایندگان در خصوص پرهیز از 
تحمیل تکالیف مالایطاق به بانک ها در لایحه بودجه خبر داد.به گزارش تسنیم، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز )دوشنبه ۲ اسفند( قوه مقننه و 
در جریان بررسی بخش درآمدی لایحه بودجه سال ۱4۰۱ گفت: در تبصره ۱۶ لایحه بودجه 
که مجدداً اصلاح شده است و رئیس بانک مرکزی نیز روز گذشته در صحن مجلس تأکید 
داشتند تکالیفی برای بانک ها دیده شده که نسبت به سال ۱4۰۰ تکالیف بانک ها را دو برابر 
افزایش داده است.وی ادامه داد: اگر ما شاهد بالارفتن نرخ کالاها و خدمات در سطح جامعه 
هستیم همه به تکالیف مالایطاق برمی گردد که از سوی دولت و مجلس به بانک ها تحمیل 
می شود. زمانی که این تکالیف به بانک مرکزی و سایر بانک ها تحمیل می شود نتیجه آن 
افزایش تورم است.نماینده تهران در مجلس اضافه کرد: رهبر انقلاب روز گذشته نیز در نامه ای 
به بنده و سایر نمایندگان به صورت مکتوب هشدار دادند که تکلیف مالایطاقی به بانک ها داده 

نشود، این هشدار رهبر انقلاب هم به مجلس و هم به دولت است.

دستور رهبر انقلاب به مجلس
 درباره عدم تکلیف مازاد به بانک ها 

مجمع عمومی فوق العاده شرکت معدنی و صنعتی گل گهر با حضور اکثریت سهامداران حقیقی و 
حقوقی، هیات مدیره شرکت، مدیر عامل و معاونان برگزار و افزایش سرمایه پیشنهادی تصویب شد.

 به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت گل گهر، مجمع عمومی امروز به منظور افزایش 
سرمایه از ۱۰ هزار میلیارد تومان به ۳۰ هزار میلیارد تومان درخواست شده بود که مورد تایید بازرس 
قانونی هم قرار گرفت اما بعد از جلسه با سهامداران عمده، جهت حمایت از سهامداران خُرد، به ۲۰ هزار 
میلیارد تومان تغییر کرد. ۶۰ درصد از افزایش سرمایه مذکور)معادل ۶ هزار میلیارد تومان( از محل 
سود انباشته و 4۰ درصد )معادل 4 هزار میلیارد تومان( از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی می 
باشد.۱۰ هزار میلیارد تومان افزایش سرمایه به منظور مشارکت در افزایش سرمایه هشت شرکت زیر 

مجموعه گل گهر معرف گردیده است.
 شایان ذکر است نماد گل گهر از ابتدای سال حدود 5۰ درصد بازدهی داشته که در مقایسه با افزایش 
نرخ ارز، افزایش نرخ طلا و در مقایسه با میانگین شاخص بورس وضعیت بسیار مناسبی داشته که این 

رشد خوب نشان دهنده امید بازار نسبت به گل گهر است که همه از آن منتفع می شوند.

با تشکیل مجمع عمومی فوق العاده؛
افزایش ۱۰۰درصدی سرمایه گل گهر تصویب شد

۱۵۰ هزار هکتار از اراضی حاشیه 
شهرهای استان کرمان در معرض 

تهدید زمین خواران قرار دارد

افزایش نظارت بر قیمت ها 
در آستانه عید

خبر

خبر

بازار و بورساخبار شرکت هاخبر

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی ساز 
وکار واگذاری شــرکت های دولتی را در 

لایحه بودجه ۱4۰۱تعیین کردند.
به گــزارش خبرنگار پارلمانــی ایرنا، در 
جلســه علنــی نوبــت بعدازظهــر روز 
دوشنبه)۲ اســفندماه( مجلس شورای 
اســلامی و در جریان بررســی جزییات 
لایحه بودجه ۱4۰۱ بند »الف« تبصره ۲ 

ماده واحده به تصویب رسید.
بر اساس تبصره دو که درباره شرکت های 

دولتی و واگذاری آنها، آمده است:
الف- بــه دولت اجــازه داده می شــود، 
بنگاه های دولتی مشمول گروه های )۱( 
و )۲( موضوع مــاده )۲( قانــون اجرای 
سیاســت های کلی اصل چهل و چهارم 
)44( قانون اساسی مصوب۲5 خردادماه 
۱۳8۷ با اصلاحات و الحاقــات بعدی را 
پس از احراز صلاحیت حرفه ای و اهلیت 
فنی و مالی و همچنیــن در مواردی که 
بدهی هــای متقاضــی به نظــام بانکی، 
سازمان خصوصی ســازی و صندوق های 
بازنشستگی از مطالبات متقاضی از دولت، 
شرکت ها و بانک های دولتی کمتر است، 
شــرط فوق لازم الرعایه نمی باشــد و با 
رعایت ماده)۶۳( قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور 
مصوب ۳۰ اردیبهشت ۱۳۹۷، واگذار یا 

منتقل نماید.
در ادامه این بند آمده اســت: به منظور 
ثبات بخشــی به بــازار ســرمایه، دولت 
مجاز اســت در صورت عدم آمادگی بازار 
سرمایه در جذب سهام موضوع این بند، 
معادل سهام فروش نرفته را به طلبکاران 
دســتگاه های اجرایــی بابــت اجــرای 
طرح)پروژه(ها و نیز ســایر مصارف این 

قانون به ذی نفعان واگذار نماید.
»مصطفی طاهــری« نماینــده زنجان 
در این بند پیشــنهاد اصلاح کل داد که 
نمایندگان رای موافق داده و در بند )الف( 

این پیشنهاد لحاظ شده است.
همچنین نمایندگان  مجلس در ادامه 
در بنــد )ب( تبصــره ۲ مصوب کردند 
که شــرکت های دولتی در فهرســت 
واگذاری در سال ۱4۰۱ مشمول حکم 
ماده )4( قانون الحــاق برخی مواد به 
قانون تنظیم بخشــی از مقررات مالی 

دولت )۲( می باشند.

سه کشور اول دارنده ذخایر گازی جهان، 
یعنی روســیه، ایران و قطر، در مجموع 
مالک 5۶ درصــد ذخایــر گازی جهان 
هســتند و به نظر می رســد نقطه عطف 
همکاری های استراتژیک این سه کشور، 

در دوحه رقم خواهد خورد.
به گزارش تسنیم، سه کشور اول دارنده 
ذخایر گازی جهان، یعنی روسیه، ایران 
و قطر، در مجموع مالک 5۶ درصد ذخایر 
گازی جهان هســتند. حال اگر این سه 
کشــور، در توافقی راهبــردی، بر روی 
سیاســت های کلان بازار جهانی گاز به 
اجماع نظر برســند، بر روی جهت دهی 
به آینده انرژی جهان مؤثر خواهند بود. 
رخدادی که در متن و حاشــیه ششمین 
اجلاس سران کشورهای صادرکننده گاز 

جهان )GECF( در حال تحقق است.
براهیــم رئیســی،  آیــت الله ســید ا
رئیس جمهور کشورمان امروز به دعوت 
رسمی »تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر 
در سفری ۲ روزه به دوحه خواهد رفت. 
در این سفر که وزیر نفت ایران نیز رئیس 
جمهوری ایران را همراهی می کند، علاوه 
بر دیدارها و مذاکرات رسمی تیم ایرانی 
با مقامات کشــور میزبان، دیدارهایی با 
مقامات روسی و قطری در حاشیه اجلاس 
GECF انجام خواهد شد و اجماع نظر سه 
دارنده بزرگ ذخایر گازی جهان بر روی 
راهبردهای تولید و عرضه گاز، می تواند 
نقطه عطفی در جهت دهی به بازار انرژی 

جهان باشد.
اجماع نظر ســه دارنده بــزرگ ذخایر 
گازی جهان زمانی اهمیــت دوچندان 
پیدا می کند که به این نکته توجه داشته 
باشیم. گاز حرف اول تأمین انرژی جهان 
را حداقل تا بیست ســال آینده خواهد 
زد. برآوردها نشان می دهد تقاضای گاز 
جهان در طــول ۲5 تا ۳۰ ســال آینده 
کاهش نمی یابد، بلکه به دلیل پاک بودن 
این ســوخت )کم کربن( شاهد افزایش 
سالانه و مســتمر تقاضای گاز در جهان 

خواهیم بود.
مطابق پیش بینی  مراکــز معتبر انرژی 
جهــان، گاز طبیعــی تا ســال ۲۰۳5 
بیشــترین رشــد مصــرف را در بیــن 
سوخت های فســیلی خواهد داشت و به 
لحاظ میزان مصرف، در جایگاه دوم پس 
از نفت قرار خواهد گرفــت؛ از همین رو 
بسیاری از کارشناسان، قرن حاضر را قرن 

گاز می نامند.

رییس سازمان خصوصی سازی ابراز امیدواری کرد طی امروز یا 
فردا نماد سرخابی ها در بازار پایه فرابورس درج شود که این اقدام 
به معنی ورود حتمی باشگاه های استقلال و پرسپولیس به بازار 

سرمایه است.
به گزارش ایرنا، بعد از سرعت بخشیدن پیگیری مسوولان برای 
واگذاری سهام سرخابی ها، در نهایت شنبه )۲۳ بهمن ماه( 
ارزش گذاری سهام ۲ باشگاه استقلال و پرسپولیس به تصویب 

هیات واگذاری رسید.
در این جلسه مقرر شد تا ارزش نهایی باشگاه پرسپولیس سه هزار 
و ۲۱۰ میلیارد تومان و ارزش نهایی باشگاه استقلال ۲ هزار و ۷8۰ 

میلیارد تومان تعیین شود.
»حسین قربان زاده«، رئیس سازمان خصوصی سازی پس از 
برگزاری جلسه به منظور واگذاری سرخآبی ها اعلام کرد: این 
ارزش گذاری، از سوی کارشناسان رسمی دادگستری از دارایی های 
این دو باشگاه و به ویژه دارایی نامشروط که برند دو باشگاه بوده انجام 

شد و به تصویب اعضای هیات واگذاری رسید.
وی اضافه کرد: قرار شد در مجامع دو باشگاه، در رابطه با افزایش 
سرمایه از نحوه عرضه سهام با سلب حق تقدم دولت صورت بگیرد، 
مصوبه نهایی ارائه و سپس بار دیگر در هیئت واگذاری، مطرح شود.

ثبت باشگاه استقلال و پرسپولیس در سازمان بورس
بعد از اجرای این اقدام، مسوولان به دنبال ثبت باشگاه استقلال و 
پرسپولیس بودند که این اتفاق در روز شنبه گذشته )۳۰ بهمن( 
انجام شد و روابط عمومی سازمان بورس ضمن تایید این اقدام به 
خبرنگار ایرنا گفت: مرحله بعد این اقدام آن است که این باشگاه ها 

به عنوان دو شرکت در بازار پایه فرابورس درج نماد شوند.
 با توجه به چنین خبری، اکنون هواداران ۲ تیم استقلال و 
پرسپولیس در انتظار درج نماد سرخابی ها در فرابورس هستند تا 
این اتفاق بتواند مهر تاییدی بر عرضه حتمی سهام سرخابی ها طی 
چند روز آینده باشد.»حسین قربانزاده«، رئیس سازمان خصوصی 
سازی در گفت و گویی کوتاه با خبرنگار ایرنا گفت: امیدوارم طی 
امروز یا فردا نماد سرخابی ها در بازار پایه فرابورس درج شود که 
این اقدام به معنی ورود حتمی باشگاه های استقلال و پرسپولیس 
به بازار سرمایه است.به گفته او  پس از درج نماد سرخابی ها در 
فرابورس، افزایش سرمایه آنها باید به تصویب مجامع عمومی فوق 

العاده و بعد هیات واگذاری برسد.

درج نماد، گام پایانی 
واگذاری سرخابی ها در بورس

دولت به جای بدهی خود
 سهام می دهد

ایران یک ضلع مثلث 
گاز دنیا 

رئیس جمهور ایران تاکید کرد: ایران دنبال جهش در روابط منطقه 
ای به خصوص کشورهای خلیج فارس است.

به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی ظهر روز گذشته در 
نشست خبری مشترک خود با امیر قطر با تشکر از دعوت امیر قطر 
برای سفر  به این  کشور اظهار کرد: سفر به دوحه با دو هدف توسعه 
روابط دو جانبه ایران و قطر و شرکت در نشست سران کشورهای 

صادر کننده گاز انجام شد.
وی افزود: در این دیدار توافق کردیم دو کشور از فرصت های موجود 
برای گسترش همکاری ها در حوزه های مختلف بهره مند شوند. 
طرفین با توجه به منافع مشترک خود تصمیم گرفتند روابط موجود 
را افزایش داده و تنوع ببخشند و در این زمینه گام های جدی 
بردارند. تصمیم گرفتیم در حوزه های اقتصادی، تجاری، انرژی، 
زیرساختی، امنیت غذایی، سلامت و فرهنگی همکاری ها را به 

صورت جدی افزایش دهیم.

رئیسی  :ایران دنبال جهش 
در روابط منطقه ای است

   

استفاده بی رویه از آب که کالایی اقتصادی است 
و حفر چاه های غیرمجاز در جنوب کرمان می 
تواند به زودی ورشکستگی تمامی ذی نفعان را به 

دنبال داشته باشد.
با اینکه آب یکی از منابع تجدیدپذیر است اما سرعت 
استفاده از این نعمت از سرعت تجدید پذیری آن 

بیشتر است و این مساله اصلا خوب نیست.
کارشناسان معتقدند که ایران تا دو دهه دیگر با 
غلبه خشکسالی و افزایش بی آبی نابود خواهد شد 
و تنها یک بیابان از آن باقی خواهد ماند که هیچ 

جانداری نمی تواند در آن زندگی کند.
با وجود تمامی این هشدارها اما در جنوب کرمان 
به دلیل کشاورز بودن اکثر مردم، میزان هدررفت 
آب بالاست این در حالی است که این منطقه 
سالهاست از خشکسالی رنج می برد و تبعات این 
مساله همین حالا نیز به وضوح مشاهده می شود.

آب این روزها در دنیا به کالایی اقتصادی بدل شده 
و از نظر منابع به سهولت و بدون هزینه در دسترس 
قرار نمی گیرد و تولید و توزیع آن ارزش افزوده 

بالایی به دنبال دارد.
اقتصاددانان بخش آب می گویند که نرخ آن می 
تواند سهم بسزایی در مدیریت منابع آب ایفا کند 
و بهای ارزش و میزان کمیابی آن را به آسان ترین 
شکل منعکس کند. در صورت اینکه نتوانیم هزینه 
تمام شده این کالا را به مصرف کنندگان بقبولانیم 
قطعا بخش خصوصی و مردم نیز در مدیریت 

استفاده صحیح از آن مشارکت نمی کنند.
در اغلب کشورها یارانه هایی برای بخش کشاورزی 
مشخص می شود اما در ایران متاسفانه هیچ 
سازوکاری برای استفاده بهینه از این کالای مهم 
در نظر گرفته نشده است این در حالی است که 

کشاورزی ما بخش ضعیفی است.
بخش زیادی از کشاورزی ما به شکل معیشتی و 
یا به اصطلاح خرده مالکی است و زمانی که نرخ 
واقعی آب را با سایر نهاده های کشاورزی مقایسه 
می کنیم متوجه رقم ناچیزی که برای آب در نظر 
گرفته شده است، می شویم که این مساله انگار 
هیچ انگیزه ای برای کم کردن مصرف آن باقی 

نمی گذارد.
تعرفه آب آنقدر ناچیز است که کشاورزان انگیزه 
ای برای عوض کردن روش مصرفی خود حس 
نمی کنند. شاید تغییر قیمت ها کشاورزان را وادار 
به تغییر الگوی کشت خود کند و حتی از کاشت 
محصولات آب بر صرفه نظر کنند. اگر نرخ واقعی 
آب لحاظ شود قطعا اکثر کشاورزان قادر به زیر 
کشت بردن تمامی اراضی خود نخواهند بود و 
مجبورند بخش زیادی از زمین های کشاورزی را 

بدون کشت کنار بگذارند.
گذشته از تمامی این مسائل متاسفانه تعداد چاه 
های غیرمجاز نیز در منطقه جنوب کرمان زیاد 
است هر چند آمار دقیقی از این چاه ها در دست 
نیست اما رئیس کل دادگستری استان کرمان 
چندی قبل اعلام کرده بود که بیش از یک هزار و 
8۰۰ حلقه چاه غیرمجاز در این منطقه وجود دارد.
 حفر این چاه ها شاید هم اکنون یک مُسکن برای 
درد کشاورزان محسوب شود اما اثر آن موقت است 

و بیشتر می توان گفت که حفر این چاه از سوی 
کشاورزان مثل بافتن طناب دار برای خود است 
زیرا در آینده ای نه چندان دور تمامی منابع آبی 
زیرزمینی از دست خواهد رفت و جنوب کرمان 
زودتر از آنچه که پیش بینی شده است به برهوتی بی 
آب و علف و منطقه ای ناامن تبدیل خواهد شد زیرا 
بی آبی سبب مهاجرت افراد و یا به بیراهه رفتن عده 

ای که باقی می مانند برای امرار معاش خواهد شد.
 در این خصوص »فرشاد سلیمانی ساردو« عضو 
هیئت علمی دانشکده منابع طبیعی دانشگاه 

جیرفت گفتگو کرده است.
*نقش آب در اقتصاد جنوب کرمان 

چیست؟
طبق آمارهای ارائه شده به طور متوسط بیش از 
7۰ درصد مردم جنوب استان کرمان معیشت خود 
را از طریق کشاورزی و باغداری تامین می کنند و 
این راه های معیشتی وابستگی تنگاتنگی با میزان 

آب قابل دسترس دارد.
پیاز، سیب زمینی، خیار، گوجه، کدو، بادمجان، 
هندوانه، گندم، ذرت، جو، مرکبات، نخیلات از 
عمده کشت های جنوب استان کرمان هستند 
که حیات آنها به آب وابستگی دارد. بنابراین می 
توان گفت اقتصاد جنوب استان کرمان وابستگی 
بسیار بالایی با آب دارد. با توجه به اینکه صنایع 
تبدیلی و همچنین اقتصاد صنعتی در جنوب 
کرمان بسیار کم و ضعیف است بنابراین از میزان 
آبی که در این صنایع مورد استفاده قرار می گیرد 
می توان صرفنظر کرد. نبود یا کمبود آب در این 
منطقه تبعات بسیار سنگینی اعم از مهاجرت، 
حاشیه نشینی در کلان شهرها، شغل های کاذب، 
کاهش شاخص های امنیت اجتماعی و غیره به 

همراه دارد.
*توصیه شما به کشاورزان جنوب کرمان 

در استفاده از آب چیست؟
ابتدا باید در تحلیل ها تعریف درست و جامعی از 
خشکسالی بیان کرد. آیا اینکه ما بیاییم شرایط 
بارشی امسال یا سال گذشته یا دو سال گذشته را 
با متوسط ۳۰ ساله بارندگی مقایسه کنیم و بعد 
به تعیین دوره های خشکسالی و ترسالی بپردازیم 
با توجه به تغییر اقلیم یا نوسانات اقلیمی صحیح 
است؟ اکنون به صورت عرفی و بر اساس دانش 
بومی از تجربه افراد قدیمی تر وقتی سوال شود، 
می گویند که همه چیز تغییر کرده و درست هم 
هست چرا که مطالعات علمی هم نشان می دهد 
تغییر اقلیم در حال رخ دادن است و این تغییر 

اقلیم در همه جا در حال وقوع است.
بنابراین شاید دیگر هیچ وقت آن شرایط نرمال 
گذشته تکرار نشود چرا که الان انسان و تکنولوژی 
بدون احترام گذاشتن به طبیعت در حال تصرف و 
تجاوز به طبیعت هستند بنابراین افزایش گازهای 
گلخانه ای و آلودگی های زیست محیطی و به تبع 

آن افزایش سرعت تغییر اقلیم از تبعات آن است.
اما اینکه ما الان در شرایط خشکسالی هستیم 
یا نیستیم جای بحث دارد؛ ما هر سال هم 
خشکسالی را داریم هم سیل! بنابراین تعریف 
خشکسالی درست نیست. نیامدن باران منتج به 
خشکسالی می شود و آمدن باران منتج به سیل، 
بنابراین مدیریت منابع آب باید درست صورت 
گیرد در مواقع خشکسالی به سمت سازگاری با آن 

حرکت کرد و در مواقع ترسالی به سمت ذخیره 
سازی و بهبود منابع آبی و افزایش سطح آب 
زیرزمینی حرکت کرد. گیاهان مناطق بیابانی از 

قبیل کاکتوس ها چگونه عمل می کنند؟
کاکتوس ساقه ای گوشتی و آبدار دارد اما گیاهی 
است که در بدترین شرایط بیابانی زندگی می کند 
چون با شرایط سازگاری دارد در مواقع خشکسالی 
از آب ذخیره به صورت حداقلی استفاده کرده، 
سطوح تبخیر و تعرق را کاملا کاهش داده و سعی 
می کند روش های سازگاری را در پیش گیرد و 
در مواقع ترسالی تا آنجا که امکان دارد به ذخیره 
سازی آب در سیستم خود می پردازد. با همین 
روش رطوبت را از روش ها مختلفی جذب می 
کند اما اقتصادی مصرف می کند. آیا انسانی که در 
محیط های بیابانی زندگی می کند نباید حداقل 

از همین گیاهان پیرامون خودش الگو بگیرد؟
بنابراین در مواقع خشکسالی باید اقتصاد را مبتنی 
بر حداقل آب مورد نیاز و افزایش بهره وری برنامه 
ریزی کرد. آیا واقعا اینگونه است؟ آیا الگوی کشت 
در مواقع خشکسالی و نرمال با ترسالی فرق می 

کند؟ قطعا نه!
*حفر چاه های مجاز و غیر مجاز چقدر می 
تواند به اقتصاد جنوب کرمان کمک کند و 

چه عواقبی دارد؟
یکی از روش های استفاده از منابع آب حفر چاه 
است. چاه هایی که با پروانه از طرف سازمان های 
مربوطه ایجاد می شوند را چاه های مجاز و چاه 
های بدون پروانه که ساکنان و بهره بردار حفر 
می کند را چاه های غیر مجاز می نامند. قطعا آمار 
دقیقی از چاه های مجاز وجود دارد اما از چاه های 
غیر مجاز آمار دقیقی وجود ندارد بنابراین وقتی 
صحبت های چاه های مجاز و غیر مجاز می شود 
ابتدا باید دلیل حفر چاه های غیر مجاز را پیدا کرد 
آیا زیاده خواهی کشاورز است یا زنده مانی اقتصاد 

خانواده؟ چون این دو مقوله با هم تفاوت دارند.
به طور کلی دشت های جنوب استان کرمان در 
شرایط حاد و قرمز قرار داشته و جزو دشت های 
ممنوعه هستند بنابراین شما یه ظرف دایره شکل 
به عنوان منبع آب در نظر بگیرید و هر کسی با ایجاد 
یک حفره و یک رابط شروع به استحصال آب از 
این منبع کند با مجاز بودن و غیر مجاز بودن آن 
هم کاری نداریم، بالاخره این منبع تمام می شود 
و اقتصاد همه افراد وابسته به این منبع چه آنهایی 
که به صورت قانونی و چه افرادی که به صورت غیر 
قانونی استفاده می گردند نابود می شود بنابراین 

باید چه کرد؟
باید تعادل آب یا تراز آبی را برقرار کرد. آیا یک 
چاه مجاز می تواند همیشه مجاز باشد نه خیر. در 
صورتی چاه مجاز همیشه مجاز است که تراز آبی 
بین استفاده و تغذیه متعادل باشد که در جنوب 
کرمان این تعادل برقرار نیست بنابراین چاه های 
مجاز و غیر مجاز را نمی توان فقط بر اساس پروانه 
یک مدیر تفکیک کرد. به طور کلی حفر چاه های 
غیر مجاز در کوتاه مدت برای ذینفع آثار مثبتی 
داشته باشد اما در دراز مدت برای همه ذینفعان 
شکست اقتصادی به همراه دارد بنابراین همه افراد 
و مدیران باید به فکر تغذیه طبیعی و مصنوعی 
منابع باشند تا شرایط آبخوان بهبود پیدا کند و 

همه صاحب چاه مجاز و برنامه دار باشند.

*در خصوص تلفات آب به هنگام آبرسانی 
نظرتان چیست؟

به طور کلی میزان تلفات آب در سیستم های 
آبیاری به خصوص کشاورزی بسیار بالاست که 
دلایل مختلفی دارد طبق آمارها بیش 8۵ تا 9۰ 
درصد آب در کشاورزی استفاده می شود اما حدود 
2۵ تا ۳۰ درصد در بهترین حالت میزان بهره وری 

و راندمان آبی است؛ الباقی پرت می شود.
شما اگر ردپای آب را بررسی کنید به حجم پرتی آب 
پی خواهید برد. متاسفانه قیمت آب در اقتصاد ما به 
خوبی دیده نشده و این حجم پرتی به عنوان هزینه 
ای است که از جیب همه مردم پرداخت می شود 
اما پنهان است. بحث هوشمند سازی، روش های 
نوین آبیاری و غیره تقریبا در جنوب کرمان صفر 
است. هنوز خیلی از اراضی کشاورزی به صورت 
کرتی آبیاری می شوند حتی از سیستم های آبیاری 
تحت فشار هم استفاده نمی کنند هر چند روش 
های جدیدتری نسبت به روش های قطره ای وجود 
دارد که خیلی کم و شاید بتوان گفت نادر در جنوب 

استان کرمان استفاده می شود.
*الگوی کشت نامناسب چه ضربه ای به 

اقتصاد جنوب می زند؟
برای پیاده کردن الگوی کشت باید یک سری 
زیرساخت ها را ابتدا آماده کرد. به طور کلی سوال 
بنده این است در جنوب کرمان کشاورز چه کسی 
است؟ کسی که امسال کشاورزی می کند یا کسی 

که شغلش کشاورزی است؟
به نظر بنده آمار دقیق و صحیحی از کشاورزان 
وجود ندارد به عبارت دیگر کشاورز شناسنامه دار 
در جنوب استان کرمان کم است و چون بیشتر به 
صورت خرده مالکی نیز است افراد اراضی را اجاره 
داده و خودشان بر روی اراضی خود برای مستاجر 
)مالک عمده: کسی که کشاورز واقعی نیست( 
کارگری کار می کنند. هیچ وقت این مالک عمده 
از برنامه الگوی کشت تبعیت نمی کند و اقتصاد را 
شخصی می بیند در حالی که آب و خاک متعلق 
به جمهوری اسلامی است و دلیل نمی شود که 
مالکان برای سود بیشتر تا می توانند کود، سم، 
و دیگر نهاده های کشاورزی به زمین و آب زده و 

حداکثر بهره کشی را از آن بکنند.
بنابراین برای ایجاد الگوی کشت مبتنی بر آب 
باید ابتدا کشاورز واقعی را شناسایی کرد دوم 
مالکیت کلان را در قالب انجمن های کوچک مرد 
نهاد ایجاد کرد سوم فرآیند های تشویقی جهت 
مشارکت کشاورزان و تبعیت از الگوی کشت ایجاد 
کرد و در نهایت باید کشاورزی قراردادی و خرید 
تضمینی محصول با قیمت رقابتی بازار ایجاد 
کرد وقتی کشاورز مطمئن از آینده اقتصادی 
کشاورزی خود باشد قطعا همراهی می کند در 
غیر این صورت الگوی کشت در حد یک فکر ایده 

آل باقی خواهد ماند.
*انتقال آب در توسعه پایدار منطقه جنوب 

کرمان چه خللی ایجاد می کند؟
توسعه پایدار از سه ضلع اقتصادی، اجتماعی و 
زیست محیطی تشکیل شده است. هر فرآیندی 
که این سه مولفه رو همزمان تامین نکند قطعا 
نمی تواند به توسعه پایدار دست پیدا کند. جنوب 
استان کرمان در حوزه آبخیز جازموریان قرار دارد. 
انتقال آب یک فرایندی است که موجب جابجایی 
فیزیک آب از یک حوزه به حوزه ای دیگر می 
شود اما باید این انتقال همراه با شرایطی باشد 
که مهمترین شرط آن این است که حوزه مبدا 
)جازموریان( آب داشته باشد وقتی که همه دشت 
های جنوب استان کرمان در وضعیت بحرانی و 
ممنوعه برداشت قرار دارند و در بعضی از قسمت 
ها حتی آب شرب فراهم نیست چگونه می توان از 
انتقال آب این حوزه به هر منطقه ای صحبت کرد.
وقتی که اقتصاد این منطقه کاملا وابسته به آب 
بوده و جوابگوی جوامع ساکن در حوزه آبخیز 
نیست چگونه می توان از انتقال آب صحبت 
کرد. بنابراین انتقال آب جازموریان به هر دلیل 
به مکانی و یا حوزه ای با شرایط فعلی صد درصد 
مردود است. هر چند برای تامین آب روش های 
بسیار ساده تر و کم هزینه تری نیز وجود دارد 
که می تواند از آن طریق آب مورد نیاز مناطق 
با کمبود آب را تامین کرد و به فکر انتقال آب از 

حوزه دیگر نبود.

الهام پیپَر|بازار 

گزارش

به طور کلی میزان تلفات آب در سیستم های 
آبیاری به خصوص کشاورزی بسیار بالاست 
که دلایل مختلفی دارد طبق آمارها بیش 
8۵ تا ۹۰ درصد آب در کشاورزی استفاده 
می شود اما حدود 2۵ تا 3۰ درصد در بهترین 
حالت میزان بهره وری و راندمان آبی است؛ 
الباقی پرت می شود.
شما اگر ردپای آب را بررسی کنید به حجم 
پرتی آب پی خواهید برد. متاسفانه قیمت آب 
در اقتصاد ما به خوبی دیده نشده و این حجم 
پرتی به عنوان هزینه ای است که از جیب 
همه مردم پرداخت می شود اما پنهان است.

 ارزش آب در اقتصاد کشاورزی مشخص نیست
ورشکستگی اقتصادی عاقبت ذی نفعان چاه های غیرمجاز جنوب کرمان

زار  
: با

س
عک

در حالیکه حدود 4۰ روز از حادثه محور 
بهبهان و ماجرای باز نشدن ایربگ خودروها 
در این تصادف زنجیره ای می گذرد، 
علیرغم تاکید نهادهای نظارتی بر ارتقای 
کیفی خودروها و مهمتر از آن، گلایه مندی 
مقام معظم رهبری از کیفیت خودروها، 
دو خودروساز بزرگ همچنان سکوت را 
بر پاسخ دهی ترجیح داده اند. این در حالی 
است که فراخوان یکی از آنها مبنی بر تعیین 
نوبت برای بازبینی و به روز رسانی قطعات 
ACU خودروها، شائبه وجود نقص فنی و ایراد 
ایربگ ها را تقویت می کند.به گزارش ایسنا، 
کیفیت خودرو از آن دست موضوع هایی است 
که طی سال های اخیر بسیار مطرح بوده و 
موج اعتراض ها را به دنبال داشته است. علاوه 
بر مردم، مقامات کشور، مجلسی ها و مسئولان 
دولتی همواره از سطح پایین کیفی خودروها 
گلایه داشته اند. حتی در ادوار مختلف، وزیران 
وقت وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( 
سرو سامان دادن و افزایش سطح کیفیت 
خودروها را شعار انتخاباتی خود قرار داده و در 
مصاحبه ها و نشست های خود اصلاح آن را 
وعده داده اند اما تاکنون اقدامی جدی در این 

رابطه صورت گرفته است. 
حتی در همین یک ماه اخیر که بحث کیفیت 
پایین خودروها )به دنبال تصادف محور 

بهبهان( داغ تر شد و واکنش های بسیاری را در 
پی داشت، جز ابلاغیه سازمان ملی استاندارد 
ایران که در جهت ارتقا و افزایش کیفیت و 
ایمنی خودروها، ۱۵ مسئولیت، تکلیف و تعهد 
قانونی را ترسیم و خودروسازان را مکلف به 
اجرای مصوبات قانونی کرد، هنوز شاهد اقدام 
خاصی در این رابطه نبوده ایم.در پی حادثه 
محور بهبهان و باز نشدن ایربگ ها، سخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس اعلام کرد 
که "در سه دوره گذشته تاکنون مسئولان 
ذی ربط گزارشی مبنی بر ارزیابی کیفیت 
خودروهای ایرانی به مجلس ارائه نکرده اند و 
تاکنون گزارشی از کیفیت خودروهای ایرانی 
به دست ما نرسیده تا در صحن علنی مجلس 

قرائت شود." 
همچنین علیرغم اینکه در حادثه اخیر در 
محور بهبهان که منجر به تصادف زنجیره ای 
۵۰ دستگاه خودرو شد و طبق اعلام  رئیس 
پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی 
"ایربگ هیچ خودرویی باز نشد"، هرچند که 
بسیاری از مسئولان و مقامات کشوری، دولتی 
و نمایندگان مجلس پیگیری قضایی باز نشدن 
ایربگ خودروهای تصادف بهبهان را ممکن و 
ضروری دانسته و این حق را برای مشتریان 
خودروها وارد دانستند که از خودروسازان 
شکایت کنند اما با گذشت حدود 4۰ روز از 

این حادثه هنوز هیچ یک از خودروسازان 
پاسخ قانع کننده ای ارائه نکرده اند. این در حالی 
است که مشتریان هنگام خرید خودرو حدود 
چهار تا شش میلیون تومان برای هر ایربگ 
هزینه مازاد پرداخت می کنند.لازم به یادآوری 
است که مسئول کیفیت و ایمنی خودروها، 
خودروسازان و شبکه تامین آن ها هستند؛ اما 
در این خصوص علیرغم اینکه چهار شرکت 
اصلی تامین کننده عمده ایربگ های مورد 
نیاز خودروسازان در مظان اتهام قرار دارند، اما 

همچنان سکوت اختیار کرده اند.
البته که یکی از خودروسازان در این رابطه عذر 
بدتر از گناه و بهانه ای عجیب برای باز نشدن 
کیسه های هوا )ایربگ( خودروها ارائه کرد و 
معتقد بود که در این امر سیاه نمایی هایی در 

حال شکل گیری است.
در کنار این ها، در این بین اتفاقی شگفت انگیز 
رخ داد. یکی از دو خودروساز اصلی کشور 
فراخوانی مبنی مراجعه مشتریان برای 
 ACU بازبینی و به روز رسانی نرم افزارهای
به نمایندگی های خود ارائه داد. در متن این 
فراخوان ها، برای مشتریان نوبت پذیرش 
در زمان های مختلف تعیین شده تا نرم افزار 
ACU خودروها )که از قطعات مرتبط با 
ایربگ ها هستند( بازبینی و )بصورت رایگان( 

به روزرسانی شوند.

صادرات جایگاهی در کارگروه توسعه صادرات استان 
کرمان ندارد. همین کارگروه در استان گلستان روی 
افزایش تعداد کشورهای صادراتی متمرکز شده یا در 
استان اصفهان به دنبال ارائه راهکارهایی برای توسعه 
روابط اقتصادی با عمان است. هفتمین کارگروه توسعه 
صادرات استان اما همچون اغلب جلسه های قبلی  
روی بحث برگزاری نمایشگاه هایی که بین عمومی 
و تخصصی بودن آنها اختلاف است، گذشت. تقویم 
نمایشگاهی ۱4۰۱ روز گذشته بعد از چندین جلسه 
بحث و چکش کاری تصویب شد. تقویمی که دارای 2۶ 
عنوان نمایشگاهی است که در هر عنوان تا پنج سرفصل 
آمده که ادعا شده در سایتی با سه سالن به صورت 

تخصصی برگزار می شود.
 ماه گذشته گلستان افزایش تعداد کشورهای صادراتی 
اش را جشن گرفت. عمده صادرات گلستان به ۱۵ کشور 
است اما حالا هند ، ویتنام ، بلژیک و کنیا به جمع کشورهای 
صادراتی اش اضافه شده و صادراتش 28درصد رشد 
داشته. کارگروه توسعه صادرات استان اصفهان نیز به دنبال 
افزایش توسعه روابط اقتصادی با عمان است. این کارگروه تا 
دو ماه قبل اعلام آمادگی کرده تا میزبانی اجلاس مشترک 
ایران و عمان را بگیرد. استان البرز نیز در جلسه کارگروه 

توسعه صادرات خود به دنبال شناسایی چالش های 
صادرات در قالب کارگروه های تخصصی است. کرمان اما 
از این قافله عقب مانده و تمام ظرفیت این کارگروه را در 
سبد نمایشگاه چیده است. بازوی قدرتمندی که علی رغم 
اینکه می توانست به فضایی برای رقابت تولیدکنندگان و 
شناسایی و ارتقا ظرفیت های تولیدی استان باشد، با تمرکز 
بر روی نمایشگاه های عمومی خود را به سطح دعواهای دو 

جناح صنفی و مجریان نمایشگاه تنزل داده است.
 *2ساعت بحث برای کاهش سهم مبلمان

 از ۶۰درصد به 2۵درصد
 بعد از2ساعت بحث و بررسی در نهایت تقویم این 
نمایشگاه در 2۶ عنوان تصویب شد. هر چند که در این 
کارگروه علی رغم بحث های صورت گرفته در کمیته های 
فنی باز در خصوص نمایشگاه مبلمان و سهم این 
نمایشگاه بحث و بررسی بود. یوسف جعفری، رئیس اتاق 
اصناف استان مدعی از دست رفتن بازار مبلمان کرمان 
با برگزاری چند باره این نمایشگاه ها است و از آن سویی 
میرزایی  نماینده شرکت نمایشگاه بین المللی جنوب 
شرق سرسختانه می گوید که هیچ فروش مستقیمی 
در این سایت صورت نگرفته! ادعایی که با پیامک ارسالی 
مجری نمایشگاه لوازم خانگی  که بر روی خط همراه 
مسئولین جلسه هم ارسال شده در تضاد است.  همین 
تناقضات در فروش مستقیم در این نمایشگاه منجر شد تا 
در این کارگروه تصویب شود که در صورت تکرار تخلفات 

در این سایت و فروش مستقیم در یک نمایشگاه،  این 
سایت از برگزاری نمایشگاه بعدی محروم خواهد شد. 
همچنین برای کسب رضایت اصناف سهم بخش مبلمان 
در نمایشگاه خانه مدرن، معماری داخلی و دکوراسیون، 
نورپردازی ، فضای سبز و مبلمان به 2۵درصد کاهش 
یافت. پیشتر سهم بخش مبلمان در این نمایشگاه 
۶۰درصد در نظر گرفته شده بود. سهمی که به نظر 

می آید متر و معیاری در نظارت برای آن وجود ندارد.
*برگزاری ۷ عنوان در یک نمایشگاه

کرمان  در سال آینده 2۶ عنوان نمایشگاه برگزار 
خواهد کرد که از این تعداد، 2۵ نمایشگاه عنوان 
تخصصی را یدک می کشند. اگر چه تعداد نمایشگاه ها 
2۵ عدد است اما تنوع عناوین به حدی است که حداقل 
۵۰ نمایشگاه را شامل می شود. مثلا در نمایشگاه 
گردشگری، صنایع وابسته، خدمات و تجهیزات 
هتلداری، سینما، تئاتر، عکاسی و تجهیزات وابسته 
به سفر، اکوتوریسم و هنر و موسیقی که در زمره 
نمایشگاه های تخصصی آمده حداقل 7عنوان آمده 
که قرار است از ۵ تا 8 مرداد ماه در یک سایتی که 
نهایتا سه سالن دارد برگزار شود. این رشته از عناوین 
نه تنها در این نمایگشاه ها بلکه در نمایشگاه طلا، نقره، 
ساعت، عینک  و صنایع وابسته نیز که ۱9 تا 22 مهر 
برگزار خواهد شد نیز آمده است. بعضی از این عناوینی 
که در کنار هم آمده حتی ارتباط چندانی هم با هم 
ندارند مثلا  لوستر در کنار کفپوش و فرش ماشینی در 
نمایشگاهی با عنوان کفپوش، موکت، فرش ماشینی، 
تابلو فرش، لوستر و چراغ های تزیینی و منسوجات 

خانگی آمده است . 

تقویت شائبه ایراد داشتن ایربگ ها با اعلام یک فراخوان کارگروه توسعه صادرات یا نمایشگاه؟

کارگروه توسعه صادرات غافل از »صادرات«

مدیرعامل اسبق سایپا: سایپا  در ۴۰سال گذشته 2۰مدیر عامل داشته

خصولتی بودن، علت اصلی مشکل صنعت خودرو

رنا
: ای

بع
من

مدیرعامـل اسـبق سـایپا بـا بیـان اینکـه مدیـران 
صنعـت خودروسـازی از ترس اینکـه برکنار شـوند 
و یـا مـورد اتهـام قـرار گیرنـد در برابـر دخالت هـا، 
سـکوت می کننـد، گفـت: سیسـتم شـرکت های 
خودروسـازی خصولتی اسـت، بنگاه هـای اقتصادی 
خصولتـی نـه محاسـن خصوصـی و نـه محاسـن 
دولتـی را دارنـد، امـا عیـب هـر دو را دارا هسـتند.

خصولتی بودن، علت اصلی مشکل صنعت خودرو
سـعید مدنـی بـا بیـان اینکـه از سـال 89 تـا 9۰ 
دخالت هـا در صنعـت خـودرو زیـاد شـد، اظهـار 
داشـت: از آن زمـان، انتخابـات مدیریت هـا در 
شـرکت های خودروسـازی سیاسـی شـده کـه در 
نتیجـه آن، تغییرات پـی در پـی مدیریتی، سـقوط 
و کاهـش تولیـد از اواخر سـال ۱۳9۰ شـروع شـد.
مدنـی بیـان داشـت: خرید سـهام هـای تـو در توی 
شـرکت ها از یکدیگـر مانند خرید ۱2 درصد سـهام 
ایـران خـودرو توسـط سـایپا، هیچکـدام منطـق 
درسـتی نداشـت کـه ایـن موضـوع باعـث کاهـش 
تولید خـودرو شـد، بسـیاری از نقدینگـی هایی که 
باید جذب قطعه سـازی و توسـعه خودروسازی می 
شـد به دلیـل سـلایق سیاسـی یـا شـخصی، صرف 

خریـد سـهام غـول دیگر شـد.
این کارشـناس صنعت خـودرو بـا بیـان اینکه علت 
مشـکلات صنعت خودرو، دخالت هـای دولتی بوده 
اسـت، گفـت: با وجـود سـهام اندکـی کـه دولت در 
شـرکت های خودروسـازی داشـت، همـه کارها در 
دسـت دولـت بـود و انتخـاب مدیـران شـرکت ها و 

قیمت گـذاری را دولـت انجام مـی داد.

مدیرعامـل اسـبق سـایپا تاکیـد کـرد: سیسـتم 
شـرکت های خودروسـازی خصولتـی اسـت، بنگاه 
هـای اقتصـادی خصولتـی نـه محاسـن خصوصـی 
و نـه محاسـن دولتـی را دارنـد، امـا عیـب هـر دو را 

دارا هسـتند.
وی خاطـر نشـان کـرد: ایـن در حالیسـت کـه 
شـرکت های کامـلا خصوصـی یـا دولتی بـه راحتی 
اداره می شـوند و در آنهـا رانـت و فسـاد کمتـر دیده 

مـی شـود.
دچـار  خودروسـازها  اینکـه  بیـان  بـا  مدنـی 
مشـکل هسـتند، گفـت: مشـتریان بـه خاطـر 
قیمت گذاری هایـی کـه بالاتـر از نرخ اعلامی اسـت 
دچـار مشـکل شـده اند از طرفـی قطعـه سـازان 
بـه موقـع بـه پولشـان نمی رسـند و کارشـان را 

دهنـد. توسـعه  ننـد  نمی توا
وی گفت: بانـک ها بـا وجود اینکـه برنـدگان اصلی 
هسـتند و سـود خوبـی مـی برنـد، امـا همیشـه 
نگـران اصل پول خودشـان هسـتند، از سـوی دیگر 
خودروسـازان در بـورس نیـز بدهـکار سـهامداران 

. هسـتند
مدنـی خاطرنشـان کرد: خـود دولت می تواند سـود 
خوبی از صنعت خودرو داشـته باشـد، امـا در عمل، 
آن سـود مـورد نظـر محقـق نمی شـود و بـه جیب 

دلالان مـی رود.
ایـن کارشـناس اضافـه کـرد: اگـر تولید خـودرو به 
بـالای 2 میلیـون و ۵۰۰ هـزار خـودرو مـی رسـید 
دولت می توانسـت بـا میـزان مالیـات ارزش افزوده 
و مالیـات بـر سـود، بخـش عمـده ای از یارانـه ها را 

تامیـن کنـد.
سیاسی شدن صنعت خودرو

مدیرعامـل اسـبق سـایپا، سیاسـی شـدن صنعـت 

خـودرو را علـت اصلـی مشـکلات ایـن صنعـت و 
کاهـش تعـداد تولیـد خـودرو اعـلام کـرد و گفـت: 
دولـت می توانـد مالـک و سـهامدار باشـد، امـا 

مدیریـت صنایـع نبایـد سیاسـی شـود.
وی افـزود: در طـی سـال های متمـادی به تدریـج 
مدیریت ها سیاسـی شـد بـه طـوری که هـر دولتی 
کـه عـوض می شـد جـدای از عملکـرد، مدیـران 
شـرکت هـای خودروسـازی و هیـات مدیـره آنها را 

عـوض می کـرد.
مدنـی بـا بیـان اینکـه در 4۰ سـال گذشـته 2۰ 
مدیرعامـل در سـایپا عـوض شـده کـه ایـن امـر در 
شـرکت های دیگر خودروسـازی نیـز اتفـاق افتاده 
اسـت، اظهار داشـت: تغییرات پی در پـی مدیریتی 
باعـث بروز مشـکلات شـده اسـت بـه عنـوان مثال 
مدیری کـه بـر روی طرحـی مطالعـه کـرده و طرح 
را بـه مرحلـه نمونـه سـازی رسـانده اسـت، امـا بـا 
تغییـر مدیریت، طـرح متوقـف می شـده و حدود ۶ 
ماه زمـان می بـرد تـا مدیـر جدیـد کار مطالعاتی و 

اجرایـی انجـام دهد.
در خصوصی سازی شرکت های 

خودروسازی موفق نبوده ایم
وی بـا انتقـاد از سیاسـت قیمـت گذاری دسـتوری 
گفـت: به جـای این که مـردم در صـف سـهام و بازار 
سـرمایه قـرار گیرنـد در صف کالا قـرار مـی گیرند، 
اگر خودروسـاز سـود ببرد، مردم سـهام آن شـرکت 
را می خرند نـه اینکه خـودرو بخرنـد و در پارکینگ 

هـا نگـه دارند.
این کارشـناس اظهار داشـت: خودروسازی برخلاف 
بسـیاری از صنایع دیگر کـه تک بعدی اسـت دارای 
چند بعـد و تحت تاثیـر عوامل فرهنگـی، اقتصادی، 

اجتماعی و سیاسـی است.

مدیرعامل اسـبق سـایپا با بیان اینکه خودروسـازی 
مـی تواند تا حـدود پنج درصـد تولیـد ناخالص ملی 
را تشـکیل دهـد، اضافـه کـرد: در همـه جـای دنیـا 
دولتمـردان بـا حمایـت از صنعـت خـودرو، کسـب 
وجهه می کننـد در حالی که در کشـور مـا برعکس 
اسـت و دولتمـردان صنعت خـودرو را سـرکوب می 

کننـد.
مدنـی بـا اشـاره بـه اینکـه در خصوصی سـازی 
شـرکت های خودروسـازی موفـق نبوده ایـم، گفت: 
وقتـی یـک سـازمان را خصوصـی مـی کنیم بـه آن 
معنا نیسـت که دولـت از ابزارهای قدرت مـی تواند 
اسـتفاده کـرده و در تعییـن مدیـران دخالـت کند.
وی یـادآور شـد: همچنیـن در برخـی مـوارد، بنگاه 
اقتصـادی را خصوصـی کـرده و بعـد بـه امـان خدا 

رهـا مـی کنند.
شرکت های خودروسازی، ورشکسته هستند

مدیرعامل اسـبق سـایپا تاکید کرد: اکنون شـرکت 
هـای خودروسـازی همـه بـدون اسـتثنا در واقـع، 
ورشکسته هسـتند، گرچه در سـال ۱۳98 و ۱۳99  
با تجدیـد ارزیابـی از ورشکسـتگی خارج شـدند اما 
دوباره بـا نظـام قیمت گـذاری، بـه همـان وضعیت 

سـابق برخواهند گشـت.
کارشـناس صنعـت خـودرو بـا اشـاره بـه گـزارش 
تحقیـق و تفحـص مجلس شـورای اسـلامی، گفت: 
اکنـون هیـچ کـدام از نماینـدگان و شـاید اکثریت، 
گزارش تحقیـق و تفحـص مجلس قبلـی را نخوانده 
انـد. هـر مجلسـی یـک تحقیـق و تفحصـی را جـدا 
انجـام مـی دهـد ایـن در حالیسـت کـه در مجلس 
قبلی مسـاله بازرسـی و مچ گیری نبود و بـا رویکرد 
عارضـه یابـی بـه صنعـت خـودرو نـگاه کـرده بـود 
کـه نشـانگر اسـتفاده از افـراد متخصـص در ایـن 

گـزارش بـود.
وی گفـت: ایـن گـزارش حـدود 8۰ درصـد قابـل 
قبول بـود و نیاز بـه چکـش کاری داشـت، از این رو 
باید همیـن تحقیق در اختیـار مجلس قـرار گیرد تا 
صنعـت خـودرو را از ایـن وضعیـت خـارج کنیم به 
جـای اینکه گـروه دیگری تشـکیل شـود و 2 سـال 

دیگـر زمـان ببرد.
سکوت مدیران خودروسازی 

در مقابل دخالت ها
 مدیرعامل اسـبق سـایپا بـا بیـان اینکـه بنگاه های 
اقتصـادی نمـی خواهند دائـم درجـا بزننـد، گفت: 
همه ایـن زیان هـا خـارج از اختیارات شـرکت های 
خودروسـازی اسـت و از بـالا مدیریـت می شـود و 
مدیران از تـرس اینکه برکنار شـوند و یا مـورد اتهام 

قـرار گیرند، سـاکت می شـوند.
بـراز داشـت: اگـر خـود خودروسـازان،  وی ا
سـهامداران و قطعه سـازان علیـه دسـتگاه هایی که 
دخالـت می کننـد شـکایت می کردند اکنون شـاید 

وضعیـت بهتـر بـود.

ایرنا
گزارش 

مرضیه قاضی زاده| کاغذ وطن
گزارش 

سعید مدنی با بیان اینکه از سال 
8۹ تا ۹۰ دخالت ها در صنعت خودرو 
زیاد شد، اظهار داشت: از آن زمان، 
انتخابات مدیریت ها در شرکت های 
خودروسازی سیاسی شده که 
در نتیجه آن، تغییرات پی در پی 
مدیریتی، سقوط و کاهش تولید از 
اواخر سال ۱3۹۰ شروع شد.
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سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي هادي عرب زاده يزدي فرزند 
علي اكبر بشماره شناسنامه 706 صادره از کرمان در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 320/75 مترمربع تحت پلاك 24835 فرعي از 
2787 اصلي بخش3کرمان  واقع در کرمان خیابان حسن فدایی جنوبی سمت چپ قطعه 4 خريداري از مالك رسمي آقاي محمود پورزاده 
حسینی  محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به 
صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/11/18- تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/03

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان- شناسه آگهی : 1272۴۶۶

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078010218 هيات دوم مورخه 1400/10/28موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي حميد حسين شاهي فرزند قنبر 
بشماره شناسنامه 10 صادره از بم در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 128/5مترمربع تحت پلاك 16778 فرعي از 3968 اصلي مفروز و 
مجزي شده از پلاك 899 فرعي از 3968 اصلي بخش 2کرمان  واقع درکرمان شهرک صنعتی طور وطناب شرقی 12 خريداري از مالك رسمي 
خانم رخشنده اهورایی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 

در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/11/18- تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/03

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان- شناسه آگهی : 127222۴

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك 

منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك 

منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078011031 هيات دوم مورخه 1400/11/19موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
بلامعارض متقاضي آقاي مسعود ملكي فرزند محمد بشماره شناسنامه 3977 
صادره از راين در ششدانگ يك باب مغازه به مساحت 97/8 مترمربع تحت 
پلاك 3054 فرعي از 2942 اصلي بخش3 واقع درکرمان بزرگراه امام )ره(
نبش کوچه27 خريداري از مالك رسمي ربابه هدايت محرز گرديده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در 
صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/18

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی :1280030

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

1400/11/18موضوع  مورخه  دوم  شماره140060319078010989هيات  راي  برابر 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
بلامعارض متقاضي آقاي مسعود حداددارستاني فرزند علي بشماره شناسنامه 
به مساحت 89  باب خانه  از كرمان در ششدانگ يك  2980012467 صادره 
مترمربع تحت پلاك 16825فرعي از 3968 اصلي بخش2 کرمان واقع در کرمان 
خيابان صياد شيرازي کوچه 6 خريداري از مالك رسمي آقاي علي حيدري 
فرسنگي محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/18

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی:1280015

اگهی 
بدین وسیله به آقای احمد لورگی پلگ 
شماره  شناسنامه  ابراهیم  فرزند  ابادی 
264 صادره از کهنوج ساکن چاه ریگان 
کهنوج ابلاغ می شود که خانم فرشته شهریاری کوتک 
جهت وصول مهریه به استناد مهریه مندرج در سند ازدواج 
شماره 25614 دفتر 111 کهنوج عليه شما اجرائیه صادر 
نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 140000500 در این اداره 
تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 1400/12/02 مامور، 
به شرح متن سند شناخته نشده،  اقامت شما  محل 
لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا 
روزنامه های  از  اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی  مفاد 
کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت 
ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد، 
ننمایید، عملیات  اقدام  به پرداخت بدهی خود  نسبت 

اجرائی جریان خواهد یافت.
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .
م الف :۴25

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه آقای مهدی خاکسار کندر فرزند محمد 
ملی  شماره   3150144851 شناسنامه  شماره  به 
مالک ششدانگ  کهنوج  از  3150144851 صادره 
از 99- اصلی واقع  یک قطعه زمین  دارای پلاک 4085 فرعی 
در کهنوج ،قطعه یک بخش 46 کرمان که سند مالکیت آن بنام 
شهرداری کهنوج صادر و تسلیم گردیده وسپس بموجب خلاصه 
معامله شماره 78411-1396/06/21 دفترخانه اسناد رسمی شماره 
18 شهر بندرعباس به نامبرده آقای مهدی خاکسار کندر انتقال قطعی 
یافته ،ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده 
اعلام نموده که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست 
سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره 
ثبت شهرستان کهنوج مراجعه اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .م الف :417

آگهی فقدان سند مالکیت 
اینکه خانم خدیجه لورگی پور فرزند عباس  نظر به 
به شماره شناسنامه  4  و شماره ملی 3161096207 
صادره از کهنوج مالک ششدانگ یک باب خانه دارای 
پلاک 954 فرعی از یک اصلی واقع در زه شهر کهنوج ،قطعه یک 
بخش 46 کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت 10412 صفحه 391 
دفتر 53 محلی به شماره چاپی 293647 سری الف سال 81 بنام 
خانم روزی عیدی فرزند علی بشماره شناسنامه 298 صادر و تسلیم 
گردیده وسپس بموجب خلاصه معامله شماره 1387/08/08-60177 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 48 کهنوج به نامبرده خانم خدیجه لورگی 
پور انتقال قطعی یافته است  ،ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی 
تصدیق امضاءشده اعلام نموده که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده 
و درخواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند 
مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به 
اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .م الف :416

آگهی فقدان سند مالکیت 
توکلی  علی  محمود  آقای  اینکه  به  نظر 
ملی  شماره  به  علی  فرزند  خونساء 
مالک  جیرفت  از  صادره   3030714101
ششدانگ یک باب خانه  و باغچه داری  پلاک 283 فرعي 
از 47 اصلی واقع در شهر عنبرآباد بخش 45 کرمان که سند 
مالکیت آن ذیل ثبت 39242 صفحه 181 دفتر 213 به شماره 
چاپی 801285سری ب 90 صادر و تسلیم گردیده ،ضمن 
تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق شده اعلام نموده 
که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند 
المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود 
سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ 
انتشار آگهی به اداره ثبت شهرستان عنبرآباد مراجعه اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم 
نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی اقدام خواهد گردید /م الف :3104
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد و املاک عنبرآباد
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بر اساس گزارش بررسی فقر طی دو دهه 80 و 90 اعلام شد

قدرت خرید ثروتمندان، ۱5 برابر فقرا
رئیس موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی ضمن تاکید بر اینکه 
سیاست های رفاهی و تصمیمات اقتصادی باید معطوف به کاهش 
توزیع نابرابر درآمد در جامعه باشــد گفت: بر اساس یک مطالعه 
طی سال های 8۰ تا ۹8، قدرت خرید خانوار در دهک دهم به طور 
متوسط ۱5 برابر قدرت خرید خانوار در دهک اول درآمدی بوده که 
نشان دهنده »شدت« توزیع نابرابر درآمدی است.روزبه کردونی 
در گفت و گو با ایســنا، به برخی نتایج گزارش بررســی وضعیت 
فقر و نابرابری در بازه زمانی ۱۳۹8-۱۳8۰ که توســط موسســه 
عالی پژوهش تامین اجتماعی منتشر شده اشاره و اظهار کرد: در 
شرایطی که دهک اول و دوم در مجموع حدود 5.۷درصد از مصرف 
)هزینه( کل را به خود اختصاص داده اند، دو دهک بالای درآمدی، 
یعنی دهک نهم و دهم، حدود 48درصد از مصرف )هزینه( کل را 

طی سال های ۱۳8۰ تا ۱۳۹8 داشته اند.
وی افزود: همچنین آمار نشان می دهد که در بازه زمانی ۱۳8۰ تا 
۱۳۹8، پنج دهک درآمدی پایین یعنی دهک های اول تا پنجم، 
۲۲.5درصد از مصرف )هزینه( کل و پنــج دهک درآمدی بالای 
جامعه یعنی دهک های ششــم تا دهــم، ۷۷.5درصد از مصرف 
)هزینه( کل جامعه را داشته اند یا به تعبیری، پنج دهک پردرآمد 

بیش از سه برابر پنج دهک کم درآمد هزینه و مصرف کرده اند.
کردونی با بیان اینکه گزارش بررســی وضعیت فقر و نابرابری در 
بازه زمانی ۱۳۹8-۱۳8۰ همچنین نشان می دهد که دهک دهم 
درآمدی کشور با ســهم ۳۲درصدی از مصرف )هزینه( کل بیش 
از مجموع دهک های اول تا ششــم با سهم ۳۰ درصدی از مصرف 
)هزینه( کل، هزینه کرده اند گفت: متوسط هزینه در دهک دهم 
)ثروتمندترین( نسبت به دهک نخست جامعه )فقیرترین( در طول 

دوره زمانی ۱۳8۰ تا ۱۳۹8، بیش از ۱5 برابر بوده است.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( :

کمیته امــداد ۲۷۰ هزار فرصت 
شغلی امسال در کشور ایجاد کرد

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره( با اشاره به 
اینکه برنامه  کمیته امداد برای اشتغال در سال ۱4۰۰، ۳۰۰ هزار شغل 
بوده است، اظهارداشت: تاکنون ۲۷۰ هزار شغل توسط کمیته امداد 

در سراسر کشور ایجاد شده است.  
به گزارش ایرنا مرتضی فیروزآبادی صبح امروز )دوشنبه( در نشست 
خبری با اصحاب رسانه افزود: برای راه اندازی ۳۰۰ هزار فرصت شغلی 
از محل تبصره ماه ۱۶، ۱۰ هزار میلیارد تومان اختصاص داده شده که 
تاکنون هفت هزار و 5۰۰ میلیارد تومان برای ۲۷۰ هزار فرصت شغلی 
جذب شده اســت. وی با بیان اینکه تاکنون به ۹۰ درصد از برنامه از 
پیش تعیین شده دست پیدا کرده ایم، تاکید کرد: برنامه  کمیته امداد 
برای سال ۱4۰۱، راه اندازی 5۰۰ هزار شغل است و معاون اشتغال و 
خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره(  گفت: برای راه اندازی این 
تعداد شغل در کشــور ۲5 هزار میلیارد تومان در کمیسیون تلفیق 
مجلس به تصویب رسیده و امیدواریم در صحن مجلس به تصویب 
نمایندگان برسد.وی در خصوص مشکلات اخذ تسهیلات توسط اقشار 
ضعیف و کم درآمد، افزود: یکی از دغدغه های اقشار کم درآمد موضوع 
ارائه تضامین به بانک است که امیدواریم دولت برای تسهیل در این 

خصوص موضوع تضامین را به کمیته امداد بسپارد.  
فیروزآبادی اضافه کرد: از مجلس شــورای اسلامی و بانک مرکزی 
درخواست داریم که خود کمیته امداد بتواند صندوق ضمانت راه اندازی 
کند که این امر هم اکنون در کمیسیون تلفیق در حال بررسی است و 
امیدوارم که به تصویب برسد.  وی گفت: دریافت مجوزها برای شروع 
یک کسب و کار از دیگر دغدغه های اقشار ضعیف است که امیداریم با 

عنایت دولت این مشکل برطرف شود.  
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره به نبود شعب بانکی 
در مناطق محروم برای ارائه تسهیلات اشتغال به مددجویان، گفت: ما 
در کمیته امداد آماده هر گونه همکاری با بانک ها در راستای راه اندازی 

شعبه در مناطق محروم هستیم.  

رئیس قوه قضائیه با اشاره به ناسالم و معیوب بودن 
شبکه توزیع محصولات به دادستان های سراسر 
کشور مأموریت داد که در راستای وظایف نظارتی 
برای اصلاح چرخه معیوب اقدامات جدی داشته 

باشند.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای امروز )دوشنبه ۲ اسفند( در ابتدای جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه با اشاره به ابلاغ دستور 
رئیس دستگاه قضا مبنی بر حذف تشریفات و 
هزینه های زائد و لزوم اجرای یکپارچه و دقیق 
آن در قوه قضاییه از مسئولان قضایی که طی یک 
هفته اخیر بلافاصله در حذف و کاستن از تشریفات 
برای مدیریت هزینه ها و صرفه جویی در مصارف 
با توجه به شرایط اقتصادی کشور و مردم، همت 
گماشته اند، تقدیر کرد و مجدداً به مسئولان 
قضایی در سراسر کشور توصیه کرد تا در اقدامات و 
برنامه های خود ضمن تلاش برای بازدهی مناسب، 
نسبت به حذف، تقلیل و کاهش محسوس مخارج 

و هزینه ها در حوزه تشریفات اقدام کنند.
رئیس دستگاه قضا در ادامه به موضوع تهیه و تدوین 
»برنامه هفتم توسعه« و اهمیت این سند برای 
اعتلای کشور پرداخت و در همین راستا به همه 
مسئولان قضایی به ویژه رؤسای سازمان ها و مراکز 
قضایی مرتبط با مباحث راهبردی، برنامه ای و 
بودجه ای دستور داد تا در تدوین برنامه هفتم توسعه 
مشارکت فعال تری با بخش های ذی ربط دولتی و 

همه دست اندرکاران این سند داشته باشند.
رئیس عدلیه افزود: با مشارکت فعال تر مسئولان 
ذی صلاح قضایی در امر تدوین برنامه هفتم توسعه، 
سیاست ها، رویکردها و نیازهای قضایی در همین 
موعد تدوین برنامه لحاظ می شود و بدین ترتیب در 
مقام اجرا و عمل با خلأ و کاستی مواجه نمی شویم. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه نشست امروز، بابیان 
اینکه حفظ ارزش های اسلامی و دینی از ضروریات 
است، به برخی حواشی و ایراد مطلبی خلاف شرع 
و عرف در حاشیه جشنواره فیلم فجر، اشاره کرد 
و از دادستانی کل کشور، دادگستری و دادستانی 
تهران و همچنین معاونت پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه که در این رابطه مسئولانه، فعالانه و 
پیشگیرانه ورود کرده و ارشادات و تذکرات لازم را 

مطرح کردند، تقدیر به عمل آورد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در 
همین راستا از مراجع و علما و فضلای حوزوی 

که مسئولانه و باغیرت دینی نسبت به این 
قبیل حرمت شکنی ها واکنش نشان می دهند 
سپاسگزاری کرد و بر ضرورت توجه و اهتمام 
همگان بر توصیه ها و نصایح این اعاظم و رجال 

پاسدار حریم دین و شریعت تاکید کرد.
رئیس دستگاه قضا در ادامه نشست امروز شورای 
عالی قوه قضاییه با اشاره به پشت سرگذاشتن 
۲۹ بهمن »روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی«، 
مقوله اقتصاد مقاومتی را نسخه دفع شر دشمنان 
در حال و آینده دانست و تاکیدکرد: با بکارگیری 
مؤلفه های اقتصاد مقاومتی می توانیم تحریم های 
ظالمانه دشمنان را خنثی کنیم و این خطوط 
اقتصاد مقاومتی است که نقش مستقیمی در 
تحکیم استقلال و عزت کشور دارد و می تواند به 
دیپلمات های کشورمان در رویارویی با طرف های 

مقابل، بسط ید و قدرت مانور دهد.
مسئولان قضایی و نظارتی در مورد فعالان اقتصادی 
و تولیدکنندگان بین وقوع فساد و تخلف تفکیک 
قائل شوند. رئیس عدلیه در ادامه به مقامات و 
مسئولان قضایی و نظارتی توصیه کرد که تا 
حدامکان از فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان، 
صنعتگران و کارآفرینان که افسران جنگ و نبرد 
اقتصادی می باشند حمایت کنند و بین وقوع فساد 

و تخلف تفکیک قائل شوند.
رئیس قوه قضاییه افزود: مسئولان قضایی و نظارتی 
در آنجایی که فساد رخ می دهد قاطعانه، بدون 
تبعیض و سریع ورود کنند، اما در مواردی که 
صرفاً تخلف و یا احیاناً برداشت نادرست از قانون و 

رویه های اداری صورت گرفته، موضوع را به مرجع 
ذیصلاح جهت برخورد مقتضی ارجاع دهند.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با تاکید 
بر اینکه برای تحقق مؤلفه های اقتصاد مقاومتی و 
همچنین مقابله با فساد باید گام های عملی تری 
برداشته شود، به مسئولان قضایی و نظارتی توصیه 
کرد که در صورت وقوع فساد در یک بنگاه اقتصادی 
و تولیدی، علاوه بر آنکه قاطعانه و بدون تبعیض به 
این فساد رسیدگی کنید در عین حال توجه داشته 
باشید که به استمرار فرایند تولید و اشتغال در آن 
بنگاه لطمه وارد نشود. رئیس عدلیه درعین حال 
از اقدامات دولت سیزدهم برای رفع معایب و 

ایرادات شبکه توزیع محصولات در کشور و مقابله 
با سوداگری های برخی دلال ها و واسطه ها، تقدیر 
به عمل آورد و بیان داشت: بدون تردید دستگاه 
قضایی در جهت رفع اشکالات شبکه توزیع 
محصولات در بازار، مساعدت های لازم را به دولت 

انجام می دهد.
دادستان های سراسر کشور مأموریت دارند در 
راستای وظایف نظارتی برای اصلاح چرخه معیوب 
و ناسالم توزیع، اقدام جدی داشته باشند و نهایت 
مساعدت را با دولت و تعزیرات برای نظارت بر توزیع 

محصولات در بازار انجام دهند
رئیس قوه قضاییه در ادامه به اهمیت مقوله بازاریابی 
در تقویت بنیه اقتصادی کشور و تولید ملی اشاره 
کرد و بیان داشت: اگر چه دستگاه قضایی در این 
زمینه بازیگر و کنشگر اصلی محسوب نمی شود، 
اما آمادگی دارد در جهت کمک به عملیاتی شدن 
مؤلفه های اقتصاد مقاومتی، دستگاه های ذی ربط 
کشور را در امر بازاریابی داخلی و خارجی جهت 

فروش محصولات و تولیدات ملی یاری رساند.
رئیس قوه قضاییه یکی از این بسترهای مهم فسادزا 
که پرونده های قضایی قابل توجهی را به خود 
اختصاص داده، مقوله »زمین« و »تغییرکاربری ها« 

دانست و گفت: دولت باید برای جلوگیری از تغییر 
کاربری اراضی اقدامات جدی صورت دهد و 
بدون تردید دستگاه قضایی نیز در این امر نهایت 

مساعدت را به دولت خواهد داشت.
مشخص نبودن حریم رودها، سواحل و جاده ها و 
همچنین عدم تکمیل طرح های جامع و تفصیلی 
شهری و روستایی از دیگر گلوگاه های فساد است که 
مورد تاکید قاضی القضات قرار گرفت و رئیس عدلیه 
در این زمینه، خواستار اقدامات مقتضی از ناحیه 
دولت شد. رئیس دستگاه قضا، ایرادات و آسیب هایی 
که در جهات مختلف سیستم بانکی ازجمله وصول 
مطالبات، هزینه کرد تسهیلات، اعتبارسنجی و 
اخذ وثایق لازم و ... وجود دارد را از دیگر بسترهای 
فسادزا دانست و از دولت خواست برای انسداد این 
گلوگاه مهم فساد، تلاش مضاعفی را انجام دهد و 
مطمئن باشد که دستگاه قضایی نیز با اطلاعات 
و اشرافی که دارد و آسیب شناسی ای که انجام 
داده، در این امر خطیر یار و کمک کار دولت خواهد 
بود. یکی از بسترهای مهم فسادزا که پرونده های 
قضایی قابل توجهی را به خود اختصاص داده، مقوله 
»زمین« و »تغییرکاربری ها« است و بدون تردید 
دستگاه قضایی نیز در این امر نهایت مساعدت را 
به دولت خواهد داشت. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در پایان بخش نخست نشست امروز 
شورای عالی قوه قضاییه به برخی تریبون داران و 
قلم به دستان و گردانندگان رسانه ها توصیه کرد که 
اخلاق مداری را سرلوحه فعالیت حرفه ای خود قرار 
دهند و از تولید و انتشار اکاذیب، جعلیات و شایعات 

بی اساس و سست به جد پرهیز کنند.

روانشناس و مشــاور خانواده با اشاره به اینکه در 
دوران کرونا، آسیب پذیری روانی مردان نسبت 
به زنان بیشتر بوده اســت، گفت: تغییرات ایجاد 
شده بر اثر کرونا موقعیت و جایگاه قبلی مردان 
را به موقعیت جدید تغییــر داده، موضوعی که 
باعث آســیب پذیری و افت سلامت روان مردان 

شده است.
دکتر حسن بهرامنی روز دوشــنبه به مناسبت 
دومین روز از هفته ملی ســلامت مردان که به 
»پاندمی کوویــد ۱۹ و ســلامت روان مردان« 
نامگذاری شده است، بر این موضوع که با تاخت 
و تاز کرونا، ســلامت روانی مــردان تحت تاثیر 
قرار گرفته و دچار نقصان شــده است، تاکید و 
خاطرنشــان کرد: این اختلال و نقصــان، تاثیر 
منفی خود را بر ســلامت جسم مردان هم نشان 

داده است.
وی  با بیان اینکه از جمله نشــانه های سلامت 
بهداشت روان این است که فرد توانایی برقراری 
توازن و تعادل بین دنیــای درونی و بیرونی خود 

را داشته باشد، اظهار داشــت: هر چقدر میزان 
سازگاری و همزیستی بین افکار و واقعیت های 
محیطی هم خوان تر و نزدیک تر شــود سلامت 
روان ارتقا پیدا می کند؛ در حقیقت برای ارتقای 
ســلامت روان باید بتوان از نظر عاطفی، روانی و 
احساسی، ســازگاری با محیط اطراف را بیشتر 

کرد.
سلامت روان مردان نسبت به قبل از کرونا 

افت پیدا کرده است
وی درباره علت این موضوع خاطرنشان کرد: یکی 
از عوامل تاثیرپذیری بیشــتر مردان از استرس، 
تفاوت های فردی میان زنــان و مردان و ویژگی 
های خاص و منحصر به فرد آنان است به عنوان 
مثال وقتی زنان دچار تنش یا فشــار عصبی می 
شــود آن را به اشــتراک می گذارند و با تخلیه 
هیجانی، آرامش روانی زودتری به دست می آورند. 
اما مردان وقتی دچار تنش می شوند با این کلیشه 
جنسیتی که برای حل مساله باید به تنهایی اقدام 
کنند و کمک گرفتن از دیگران را دلیل بر ضعف 

خود می پندارند، در هنگام سختی بیشتر دچار 
تنش و فشار عصبی، اضطراب و صدمات روحی 

روانی می شوند.
بهرامنی تاکید کرد: این تنش ها می تواند در بعد 
اقتصادی، اجتماعی، رفتاری یــا به هم خوردن 
محدودیت ها بروز کند که با شیوع کرونا و تاثیر 
آن بر نقش شغلی بسیاری از مردان، تعطیلی یا 
رکود برخی مشــاغل یا تغییر ساختاری کاری، 
جایگاه و پایگاه اجتماعــی و اقتصادی مردان را 
تحت الشعاع قرار داد و میزان تنش و استرس آنان 

را دوچندان کرد..
وی یادآور شد: با توجه به شرایط کرونا، مسایلی 
همچون دورکاری باعث شد میزان حضور مردان 
در منزل بیشــتر شــود به نوعی به بازنشستگی 
زودرس دچار شــدند حال آنکه آمادگی روحی 
روانی برای این کار نداشتند بعلاوه دچار یکسری 
کاســتی های اقتصادی هم شدند به این ترتیب 
صدمات و آســیب های روانی که دیدند بیشتر و 
باعث شد ســلامت روان مردان به خطر بیافتد و 

تندخویی، پرخاشگری عصبی، افسردگی و گوشه 
گیری شایع شود.

ضرورت ترویج فرهنگ مراجعه به مشاوره 
و یاری گرفتن از دیگران در میان مردان

وی توضیح داد: نخست باید احساسات منفی را 
از افکار مردان پاکســازی کنیم و بهترین روش 
برای این کار، افزایش ارتباط با افراد و دوســتان 
صمیمی ضمــن رعایت اصــول و پروتکل های 
بهداشتی اســت؛ افرادی که کنار آنان می توان 
به آرامش رسید، صحبت و از همنشینی با آنان 
احساس امنیت و آرامش بیشتر کرد. با این روش 
می توان بــه ترویج این فرهنگ کــه مردان هم 
می توانند برای حل فشارهای عصبی از دیگران 
کمک بگیرند و قرار نیست به تنهایی آن را مهار 
کنند، پرداخت. وی، ایجاد نظم و حفظ عملکرد 
روزانه فرد در زندگی را از دیگر راهکارهای کاهش 
استرس عنوان و خاطرنشان کرد: ایجاد نظم در 
خواب و بیداری یکی از این موارد است زیرا به هم 
خوردن نظم خواب و بیداری تنش های عصبی 
ایجاد می کند. پس ایجاد نظم در سیستم خواب 
فردی و شروع روز با برنامه ریزی یکی از عواملی 
است که می تواند بر روی کاهش استرس مردان 

تاثیر بگذارد.

در جلسه شورای عالی قضایی مطرح شد؛

ماموریت ویژه رییس عدلیه به دادستان های سراسر کشور، نظارت ویژه بر بازار شب عید

افت سلامت روان مردان در یکه تازی کرونا

گزارش
ایرنا

در نشست شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه مقام معظم 
رهبری و سازمان حج و زیارت مطرح شد:

قدردانی از هیات دولت در تسهیل 
برنامه های زیارتی

نماینده ولی فقیه درامور حج وزیارت در نشست شورای برنامه ریزی 
و هماهنگی بعثه مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت از رویکرد 
هیات دولت در تســهیل برنامه های زیارتی قدردانی و به آخرین 
اظهارات منابع ســعودی و خبرهای منتشرشــده درباره احتمال 

برگزاری حج آینده اشاره کرد.
 به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی حج، نشست شورای برنامه ریزی 
و هماهنگی بعثه مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت امروز 
دوشنبه به ریاست حجت الاسلام والمسلمین سید عبدالفتاح نواب 
نماینده ولی فقیه درامور حج و زیارت و سرپرســت حجاج ایرانی 
تشکیل  و نقاط ضعف و قوت ریل گذاری جدید سازمان حج و زیارت 

برای اعزام زائران به عتبات بررسی شد.
دراین نشست، سید صادق حسینی رئیس سازمان حج و زیارت به 
اقدامات صورت گرفته در راستای ارزیابی طرح نوین اعزام به عتبات 
عالیات اشــاره و تصریح کرد: جمع بندی درباره این طرح به زمان 
بیشــتری نیاز دارد ولی با توجه به درپیش بودن سفرهای نوروزی، 
اشکالات آن برطرف خواهد شد. این جلسه با گزارش حجت الاسلام 
والمسلمین صحبت الله رحمانی معاون عتبات سازمان حج و زیارت 
در خصوص ابعاد مختلف اعزام کاروان های زیارتی به عراق ادامه یافت 
و وی از پیش ثبت نام نزدیک به بیست هزار نفر برای عتبات نوروزی 
خبرداد. وی با بیان اینکه پیش ثبت نام سفرهای نوروزی تا ششم 
اسفندماه ادامه خواهد، داشت، افزود: برای اعزام حدود 5۳۰۰ نفری 
هم که ثبت نام سفرسوریه را انجام داده اند درحال برنامه ریزی و رفع 
مشکل آن هستیم. نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت نیز بر لزوم 
استفاده از راهکارهای مناسب برای پاسخگویی به مشتاقان سفرهای 
زیارتی تاکید و دفاع از حقوق زائر وارتقاء کیفیت سفرهای زیارتی را 

اولویت سازمان حج و بعثه مقام معظم رهبری عنوان کرد.
 در نشست شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه مقام معظم رهبری و 
سازمان حج و زیارت نماینده ولی فقیه درامور حج وزیارت از  رویکرد 
هیات دولت در تسهیل برنامه های زیارتی که موجب دلگرمی بیشتر 
دفاتر زیارتی در شرایط  کنونی خواهد شد، قدردانی کرد و به آخرین 
اظهارات منابع سعودی و خبرهای منتشر شده در خصوص احتمال 

برگزاری حج آینده اشاره شد.

با  ایران  بیمه سلامت  مدیرعامل سازمان 
بیان اینکه حدود سه میلیون نفر در مناطق 
کم برخوردار بیمه ندارند گفت: خدمات بیمه 
سلامت برای این افراد در مناطق کم برخوردار و آسیب پذیر 
۱۰۰ درصد رایگان است. به گزارش روز دوشنبه ایرنا از سازمان 
بیمه سلامت ایران، محمد مهدی ناصحی درباره سازوکار 
شناسایی افراد فاقد بیمه ساکن در مناطق آسیب دیده و 
کم برخوردار اظهارداشت: ۲4 میلیون نفر در مناطق کم 
برخوردار زندگی می کنند که البته بسیاری از این افراد بیمه 
دارند اما ممکن است برخی افراد از اطلاعات لازم برای استفاده 
از بیمه رایگان برخوردار نباشند بنابراین شرایط برای استفاده 
از خدمات بیمه ای افراد ساکن در مناطق آسیب دیده فراهم 
است. وی با بیان اینکه تلاش می کنیم با کمترین هزینه از 
جیب مردم امکانات در اختیار افراد قرار گیرد، افزود: طبق 
بررسی ها، پیش بینی می شود نزدیک به سه میلیون نفر در 
مناطق کم برخوردار بیمه ندارند و این فرصت به صورت فعال 
فراهم شده تا افراد بتوانند با مراجعه به دفاتر پیشخوان یا به 
شکل غیرحضوری از بیمه استفاده کنند. مدیرعامل سازمان 
بیمه سلامت ایران خاطرنشان کرد: بیمه سلامت به عنوان 
بیمه اصلی و درمانی کشور طبق قانون، هر ایرانی نیازمند 
بیمه را تحت پوشش بیمه پایه سلامت قرار می دهد. اکنون 
در صندوق روستایی و پوشش همگانی نزدیک به ۳۳ میلیون 
نفر تحت پوشش بیمه سلامت هستند؛ ضمن اینکه طرح 
بیمه افراد نیازمند در مناطق کم برخوردار در حال اجرا  است. 
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران درباره بیمه اتباع بیگانه 
گفت: بیمه اتباع طبق توافق با کمیساریای عالی پناهندگان و 
وزارت کشور انجام شده و قرارداد سالانه تمدید می شود، در این 
زمینه بخشی از هزینه ها توسط کمیساریا و بخشی هم از سوی 
دولت و بیمه سلامت پرداخت می شود بنابراین فرصت خوبی 
برای اتباعی است که به شکل قانونی در کشور زندگی می کنند، 
به ویژه برای افرادی که دارای بیماری خاص و صعب العلاج 
هستند؛ حتی افرادی که بیماری خاص ندارند نیز می توانند با 

پرداخت حداقل حق بیمه از خدمات استفاده کنند.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی الکترونیکی 
شدن خدمات را پیش نیاز و مقدمه رسیدن به 
گفت:  و  دانست  هوشمند  اجتماعی  تأمین 
هوشمندسازی راهبرد مدیریتی این سازمان بوده و باید اقدامات 
لازم و تغییرات تشکیلاتی مورد نیاز را برای تحقق تأمین اجتماعی 
هوشمند با جدیت دنبال شود. به گزارش روز یکشنبه ایرنا از 
سازمان تامین اجتماعی، میرهاشم موسوی در جلسه با مدیران 
کل تأمین اجتماعی سراسر کشور اظهار داشت: افزایش پوشش 
بیمه ای، اجرای طرح بیمه خانواده ایرانی و بیمه دانشجویان از 
جمله طرح های مهم سازمان تأمین اجتماعی است و انتظار می 
رود که در سال آینده تعداد قابل توجهی از افراد واجد شرایط در 
قالب این طرح ها تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی قرار 
گیرند.  به گزارش ایرنا، براساس گزارش سازمان تامین اجتماعی، 
کلیه دانشجویان سراسر کشور بر مبنای حداقل حقوق )۲ میلیون 
و ۶5۶ هزار تومان( و با نرخ ۱۲درصد حق بیمه و پرداخت ۳۱8 
هزار تومان می توانند تحت پوشش حمایت های تامین اجتماعی 
قرار گیرند. مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: قطعاً مدیران 
سطوح مختلف سازمان تأمین اجتماعی نسبت به شرایط سازمان 
دغدغه داشته و در کنار تلاش برای ایفای تعهدات و امور جاری 
سازمان، نسبت به آینده این سازمان نیز با توجه و حساسیت ویژه 
مسائل را پیگیری می کنند. برای توسعه خدمات و ایفای تعهدات 
در قبال جامعه تحت پوشش سازمان هم اقدامات متنوعی در 
دستور کار قرار داشته و امید است، برنامه های تحولی از سال آینده 
به نتایج مورد نظر برسند. وی افزود: برنامه های تحولی باید دقیق، 
دارای زمان بندی مناسب و شاخص های قابل ارزیابی باشد تا بتوان 
برنامه ها را در مسیر صحیح اجرا کرد؛ در این مسیر تعامل مستقیم 
با استان ها و ارزیابی مشکلات و پیشنهادها نیز بسیار حائز اهمیت 
است.  وی تاکید کرد: باید نتیجه اقدامات تحولی و تلاش مجموعه 
مدیران و همکاران در نقطه تماس با اقشار مختلف جامعه و در 
زمان دریافت خدمات توسط مردم مشاهده شود و رضایتمندی 
مردم از خدمات تأمین اجتماعی افزایش یابد. بروکراسی اداری در 
بسیاری موارد توانایی ایجاد رضایتمندی را نداشته و حتی در مسیر 
خدمت رسانی نیز نارضایتی تولید می کند و این وضعیت باید در 

مسیر اصلاح قرار گیرد.

رئیس مرکز ملــی پیش بینی و مدیریت 
بحران مخاطرات وضع هوا با اشــاره به 
میزان صحت پیش بینی های هواشناسی 
اظهار کرد: در ایران بین 8۰ تا 85 درصد 
پیش بینی های کوتــاه مدت و ۶۰ تا ۷۰ 
درصد پیــش بینی هــای بلندمدت که 
به صورت فصلی و ماهانه انجام می شود، 

صحت دارد.
به گزارش ایســنا صادق ضیائیان درباره 

خطاهایی که در پیش بینی آب و هوا وجود دارد، گفت: همانطور که از اسم پیش بینی 
بر می آید، پیش بینی آب و هوا به طور قطع با خطا همراه خواهد بود زیرا علم احتمالات 
است و هیچ کس در هیچ کجای دنیا نمی تواند ادعا کند، پیش بینی ها درست خواهد 
بود. رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا با بیان اینکه 
حداقل در دو سال اخیر با پدیده خاص هواشناســی روبرو نبوده ایم که پیش بینی 
نشده باشد، اظهارکرد: تا سه سال قبل وقتی اتفاقی در حوزه بارش ها رخ می داد همه 
مسئولان اعلام می کردند، غافلگیر شده ایم اما در حال حاضر این غافلگیری ها اتفاق 
نمی افتد. اگر امروز از هر مسئول در ارگان های امدادی و عملیاتی درباره بارش های این 
روزها و ماه ها پرسیده شود، پاسخ می دهد که اطلاع رسانی قبلا صورت گرفته است.

به گزارش رادیو گفت و گو، ضیائیان در پایان گفت: علی رغم اینکه وضعیت جوی را 
پیش بینی می کنیم، همکاران در بخش هواشناسی کشاورزی حتی توصیه هایی را نیز 
به کشاورزان در قالب برنامه های ثابت تلویزیونی ارائه می دهند که برای نمونه شبکه 

خبر در روزهای پنج شنبه این کار را انجام می دهد

سرپرســت دفتــر حفاظــت و مدیریت 
حیات وحش ســازمان حفاظت محیط 
زیست با اعلام آمار تلفات بیماری طاعون 
نشخوارکنندگان کوچک طی سال جاری 
در کشور گفت: مقرر شده تا این بیماری 
تا هشــت ســال آینده و با تکمیل روند 

واکسیناسیون در ایران ریشه کن شود.
رضا فرجی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به 
وضعیت بیماری طاعون نشخوارکنندگان 

کوچک در کشور طی سال جاری خاطرنشان کرد:  بر اساس گزارش های دریافتی امسال 
این بیماری در هشت استان البرز، سمنان، فارس، یزد، چهارمحال و بختیاری، اصفهان، 
خراسان رضوی و خراسان شمالی مشاهده شده است. تلفات این بیماری از مهرماه تاکنون 
در استان البرز ۶۰ راس، یزد 5۰ راس، فارس ۶ راس،  اصفهان ۳۰ راس، خراسان رضوی 
4۲ راس، سمنان ۱ راس کل وحشی و در خراسان شمالی ۶8 راس کل و بز و قوچ و میش 
بوده است. وی با اشاره به اصلی ترین علت شیوع طاعون نشخوارکنندگان کوچک گفت: 
این بیماری تا دهه ۷۰ در کشور مشاهده نشده بود و از طریق قاچاق دام های اهلی وارد 
کشور شد. طاعون نشخوارکنندگان کوچک بین دام اهلی و حیات وحش مشترک است. 
اصلی ترین علت بروز این بیماری که عامل آن ویروس است، تردد دام های واکسینه نشده 
در طبیعت، استفاده از آبشخور مشترک و عبور دام اهلی از محدوده حیات وحش است.
سرپرست دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش سازمان حفاظت محیط زیست اضافه 
کرد: بر اساس آمار در سال ۱۳۹۹ همه دام های سبک واکسینه نشده اند و کامل نشدن 

این چرخه باعث می شود همیشه دام مبتلا وجود داشته باشد

روزهای پایانی ســال همواره با افزایش 
حجم ترافیک و حضور شــهروندان در 
اماکــن تجمعی نظیر مراکــز خرید و ... 
همراه است و در همین راستا نیز پلیس 
تهران طرحی ویژه را برای این ایام اجرا 

کرده است.
بــه گــزارش ایســنا، اســفندماه بــه 
دلیــل منتهی شــدن به ســال جدید 
با جنب وجوش بیشــتری همراه است. 

بسیاری از شهروندان برای انجام خریدهای نوروزی و .. بیشتر از قبل در مراکز خرید 
و بازارها حاضر می شوند و شرکت ها و دستگاه های مختلف نیز تکاپوی بیشتری برای 
انجام تعهدات خود تا قبل پایان ســال دارند. همین موارد نیز سبب افزایش تردد و 
حضور مردم در سطح شهر و معابر می شود موضوعی که افزایش ترافیک و احتمال 

افزایش برخی از جرائم نظیر سرقت و جیب بری را نیز درپی دارد..
علاوه بر آن مراسم هایی نظیر چهارشنبه سوری نیز سبب شده تا برخی افراد سودجو 
نسبت به فروش اقلام خطرناک و غیراستاندارد برای این شب اقدام کنند و در همین 
راستا نیز لازم است که پلیس به عنوان متولی تامین نظم و امنیت اقدامات خود را نیز 
افزایش دهد.. در این میان شیوع دوباره و پیک ششم کرونا نیز نگرانی هایی را ایجاد 
کرده و گرچه کارشناسان بهداشتی و متولیان حوزه سلامت بر رعایت فاصله گذاری 
فیزیکی و عدم حضور مردم در اماکن شلوغ و پرتجمع تاکید دارند، اما پیش بینی ها 
حاکی از آن است که اسفندماه امسال در مقایسه با ماه های قبل تردد و جنب وجوش 

بیشتری را در شهر شاهد خواهیم بود.

پیش بینی های هواشناسی چه قدر صحت 
دارد؟

طاعون نشخوارکنندگان کوچک تا سال 
2۰3۰ در کشور ریشه کن شود

اجرای طرح ویژه پلیس برای ترافیک و 
تأمین امنیت در روزهای پایانی سال

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران:
خدمات بیمه سلامت در مناطق 

کم برخوردار رایگان شد

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی:

هوشمندسازی راهبرد مدیریتی 
سازمان تأمین اجتماعی است

خبر

خبر

خبر

حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای با تاکید بر اینکه برای تحقق مؤلفه های اقتصاد 
مقاومتی و همچنین مقابله با فساد باید گام های عملی تری برداشته شود، به مسئولان قضایی 
و نظارتی توصیه کرد که در صورت وقوع فساد در یک بنگاه اقتصادی و تولیدی، علاوه بر آنکه قاطعانه و 
بدون تبعیض به این فساد رسیدگی کنید در عین حال توجه داشته باشید که به استمرار فرایند تولید و 

اشتغال در آن بنگاه لطمه وارد نشود.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

بهــروز وجدانــی درباره شــرایط حضور 
گروه های موســیقی از شهرســتان ها در 
جشــنواره موســیقی فجر بیان می کند: 
جشــنواره مبلغ پایینی را بــه هنرمندان 
برای اجرا پرداخت می کنــد و گروه هایی 
که قرار است از شهرستان برای حضور در 
جشــنواره به تهران بیایند، خودشان باید 
هزینه های رفت و آمــد و یا محل اقامت را 
بر عهده بگیرند، بــه همین جهت ممکن 
اســت برای آن گروهی که قرار است مثلا 
از جنوب ایران به جشنواره بیاید، هزینه ها 
به صرفه نباشــد.  او در ادامه سخنان خود 
بیان می کند: مگر اینکه این گروه ها تعداد 
نوازندگان را کم کنند که البته این امر باعث 
نقص در کیفیت اجرا می شــود؛ چون قرار 
بوده آن گروه با تعــداد معینی نوازنده که 
هر کدام وظیفه نواختن یک ساز را دارند، 
اجرا کنــد.  بهروز وجدانی ـ پژوهشــگر و 
مترجم حوزه مردم شناسی و موسیقی ـ در 
گفت وگویی با ایسنا درباره لزوم برگزاری 
جشنواره موســیقی فجر می گوید: برگزار 
نشدن جشنواره موسیقی فجر باعث ایجاد 
پرسش برای علاقه مندان موسیقی درباره 
علت ســکوت و تعطیلی آن می شــود. به 
هر حال برگزاری این جشنواره را می توان 
پدیده مثبتی در نظر گرفت کرد ولی خب 
دارای نواقصی است که مسوولان جشنواره 
نیز این مسئله را کتمان نمی کنند و تاکنون 
در حد توان خود توانســته اند جشنواره را 
برگزار کنند.  او درباره مشکلات جشنواره 
بیان می کند: یکی از مشکلات جشنواره به 
شیوع کرونا در دو سال اخیر برمی گردد که 
موجب شده برخی از هنرمندان به سبب 
مشــکلاتی که در اجرا وجود دارد، تقریبا 
ارتباط خــود را با آن قطــع کنند. درواقع 
خیلی از گروه ها نمی توانند در جشــنواره 
حضور پیدا کنند؛ چراکه امکانات جشنواره 
به واســطه کرونا کاهش پیدا کرده است و 
امکان دعوت از خیلی گروه ها به واســطه 
مسائل مالی وجود ندارد، درنتیجه مجبور به 
گزینش می شوند. گزینش هم دردسرهای 
خود را دارد و ممکن اســت برای خیلی ها 
سوال شود که علت انتخاب کردن یا نکردن 

برخی گروه ها چیست؟ 

زبان مادری، مهمترین رکن 
هویت فرهنگی یک ملت!

وطن واژه ای پر معنا و پرمغــز که یادآور 
مادری دلسوز و فداکار است و آغوش بازش 
در ذهن نمود پیدا می کند و با زبان خود با 

مردمانش سخن می گوید.
آری زبان مادری که از بــدو تولد همراه و 
هم راز آدمی بوده و گویی وصلش جدایی 

ناپذیر است.
دوم اسفند روز جهانی زبان مادری است، 
روزی مردمان این کره خاکــی از ظلم و 
جور مســتبدان و خودکامگان حکومتی 
برای حفظ زبان مادری خود که همچون 
ناموس برایشان مقدس و ارزشمند بود، به 
پاخواسته و جنگیدند و صدای هم نوعان 

خود شدند.
نامگذاری ایــن روز در کنفرانس عمومی 
یونسکو در ســال ۱۹۹۹ به منظور کمک 
به تنوع زبانی و فرهنگی انجام شده است 
تا آتش دشمنی و کینه مردم و حکومت را 
خاموش کند، مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد نیز به دلیل اهمیت زیاد آن، ســال 

۲۰۰8 را سال جهانی زبان ها اعلام کرد.
نامگذاری این روز جهانی مرهون مبارزه  
مردم بنــگلادش بــرای دفــاع از زبان 
مادری شان است، که در ایران نیز به این 

مناسبت مراسم مختلفی برگزار می شود.
ایران ما کشــوری با تنوع گسترده زبانی 
که در سرتاســر این مرزو بوم بدان زبان 
سخن می گویند و گذران زندگی می کنند، 
اما زبان فارســی تنها در بین این زبان ها 
رسمیت یافته و اصیل معرفی شده  است، 
لذا این روز فرصت مناسبی است تا فعالین 
این عرصه برای حفظ زبــان خود همت 

گمارند.
حدود نیمی از زبان هــای دنیا در معرض 
نابودی قرار دارند. مرگ هر زبان به معنای 
از دســت رفتن مجموعــه ای از فرهنگ، 
تاریخ و آداب گروهی از ســاکنان زمین 
است، به همین خاطر هرساله تجمعات و 
طومارنویسی های زیادی برای به رسمیت 
شناخته شــدن زبان هر قومیتی به وقوع 

می پیوندد.
آنچه که از دیرباز بر سر زبان فارسی آمده 
خود حکایتی جان گداز و مفصلی اســت 
که مجال و توانی دوچنــدان برای برزبان 
راندنش می طلبد، اما چنانکه استاد شفیعی 
کدکنی، نویســنده اجتماعی و گران مایه 
تاریخ ایران از فارسی زدایی انگلستان در 
شبه قارهٔ هند و روسیه با زبان اقوام آسیای 
میانه سخنوری کرده  است، اعلانش خالی 

از لطف نیست.

یکی از جنبه هایی که آینده صنعت هتلداری را شکل می دهد، توانایی 
سازگاری با چالش های پایداری است. در این مسیر آینده  متعلق به 
مقاصدی است که با محیط  زیست در هماهنگی بیشتری باشد. به 
نقل از توریزم، چند عامل کلیدی برای داشتن هتلی پایدار در صنعت 
گردشگری که توسط موسسه سایلستون به آن اشاره شده و بدون 
شک در تقویت پایداری هتل تفاوت ایجاد می کند، شامل موارد ذیل 
است: در حالی  که تعمیرات با مفهوم استفاده مجدد برای یک هتل 
پایدار شباهت زیادی دارد اما تعمیر شامل تفاوت های ظریف دیگری 
نیز می شود زیرا این مورد صرفا به معنای ایجاد عمر مفید جدید به 

محصولات نیست بلکه به معنای ماندگاری هرچه بیشتر آن  است.
به عبارت دیگر باید بدانیم از این به بعد در کجا دنبال چیزهایی که 
می خواهیم، بگردیم. برای اینکه یک مسکن واقعا به پایداری متعهد 
شود، مهم است که روی برندهایی که متعهد به حفاظت از محیط  
زیست است، تمرکز شود؛ به این معنا که محصولاتی را بخرید که در 

صورت خراب شدن قابل تعمیر باشد.
مطابق با موارد فوق یک هتل پایدار باید نگرش های خاصی را اتخاذ 
نماید تا به جلوگیری از اتلاف منابع کمک کند. پس باید در نحوه ارائه 
خدمات هتل تجدید نظر کنیم تا وسایل هتل دورریختنی نباشد.
هتل هایی که متعهد به طراحی زیست  محیطی است، باید خرید 
اشیای بادوام را در اولویت قرار دهد. از این رو به دنبال مبلمان، لوازم 
خانگی و سایر کالاهایی باشید که بادوام است. همچنین اگر این وسایل 
با مواد طبیعی ساخته شده باشد، بهتر است. اگر چه ممکن است هزینه 
اولیه بیشتر باشد اما در درازمدت در هزینه ها صرفه جویی کرده و اثرات 
مخرب زیست  محیطی را کاهش خواهید داد.با دیجیتالی شدن بیشتر 
و بیشتر زمان آن فرا رسیده که فاکتورها یا بلیط های کاغذی و نامه ها 
یا بروشورهای چاپی را در گذشته باقی بگذاریم. بهتر است این امکان 
را برای میهمان یا شرکت هایی که با آن  همکاری می کنید، برای 
دسترسی به اطلاعات از طریق وب سایت یا یک کد QR همچنین 

ارسال فاکتورها از طریق ایمیل فراهم کنید.

نکاتی برای داشتن هتلی پایدار در 
صنعت گردشگری

سبک و سنگین کردن 
جشنواره فجر در 

ترازوی نقد 

روز سیزدهم شهریور سالروز تولد »ابوریحان بیرونی« مصادف با روز 
ملی »مردم شناسی در ایران« است و سومین پنج شنبه ماه فوریه، روز 
جهانی »مردم شناسی«ست. به مناسبت روز جهانی مردم شناسی، 
همایش مردم شناسی شرق، با عنوان »شرق آیینه آیین های کهن« 
و سخنرانی مردم شناسانی از کشورهای ایران و ترکیه در چندین 
نشست برگزار شد. به گزارش ایسنا، سیدمحمد بهشتی، چهره 
پیشکسوت میراث فرهنگی و رئیس پیشین پژوهشگاه میراث 
فرهنگی و گردشگری در مطلع این همایش از »فرهنگ« گفت 
که حاصل از تعامل انسان با محیط زیست به منظور بقا و حداکثری 
کردن فرصت های زیست است و در این چشم انداز، تاریخ اهمیت 
می یابد. او اظهار کرد: تاریخ فرصت بهبود رابطه انسان با محیط را 
در اختیار او می گذارد و حاصل این تعامل، دست یابی به دانایی ست. 

هویت ما با آیین ها گره می خورد

کاروانسرای دیرگچین، معروف به مادر کاروانسراهای 
ایران، درحالی به همراه 55 کاروانسرای دیگر برای 
ثبت در فهرست میراث جهانی به یونسکو معرفی شده 
که وضعیت آن پس از واگذاری و تغییر کاربری، با 
مرمت های غیراصولی، وخیم و هشدارآمیز توصیف شده 
است. به گزارش ایسنا، کاروانسرای ساسانی دیرگچین با 
وجود آن که جزو »نفایس« به شمار می آید و طبق قانون 
میراث فرهنگی نباید واگذار و تغییر کاربری داده شود، 
اما در سال ۱۳۹5 از سوی صندوق احیا و بهره برداری از 
آثار تاریخی و فرهنگی )وابسته به سازمان وقت/وزارت 
میراث فرهنگی و گردشگری( با این توجیه که "اصلا 
وضعیت مناسبی ندارد و نمی توان مانع از قرارگرفتن 
آن در فهرست مزایده های صندوق احیا شد"، به مزایده 
گذاشته می شود. حدود هفت ماه پس از آن مزایده، دیر 
گچین به کانون جهانگردی و اتومبیلرانی ـ )یکی دیگر 
از شرکت های زیرمجموعه سازمان وقت/وزارت میراث 
فرهنگی و گردشگری( واگذار می شود تا پس از مرمت 
به اقامتگاه گردشگران تبدیل شود، پروژه ای که به تایید 
باستان شناسان و حتی فعالان گردشگری موفق نبوده و 

بیشتر روی زخم های کهنه آن نمک پاشیده است.
دیرگچین سال ها مکانی متروک بود و عشایر محلی 
حدود ۲۰۰ سال از آن برای نگهداری گله های شتر خود 
استفاده می کردند و شترها در آن سال ها بخش زیادی 
از دیوارهای بنا را ساییدند. حالا، درباره آثار مخرب 
مرمت ها، شیوه نگهداری و تغییر کاربری این کاروانسرا 
که آسیب هایش کم از آن سال ها نیست، هشدار جدی 
داده شده است، آن هم در شرایطی که نام دیر گچین در 
بین فهرست 5۶ کاروانسرایی است که پرونده شان برای 
ثبت در فهرست میراث جهانی یونسکو فرستاده شده 
است. شقایق محمدی نژاد، دانش آموخته باستان شناسی 
که به تازگی از کاروانسرای »دِیر گَچین« بازدید کرده 
است، درباره آخرین وضعیت آن می گوید: کاروانسرای 
»دیرِ گچین« همانند هزاران بنای همسان دیگر به حال 
خود رها شده است. اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان قم با واگذاری کاروانسرا به یک نهاد 
شخصی، این میراث ارزشمند را به سمت و سوی نابودی 
کشانده است. مرمت های غیراصولی، کارشناسی نشده 
و بی کیفیت تاق ها و دیوارها، تبدیل حجره ها به جایگاه 
اقامت مسافران و ساخت و پرداخت ابزارهای موسیقی، 
نگهداری انواع جانوران درون حیاط و حجره ها و ... چهره 

این کاروانسرا را دگرگون و خدشه دار کرده است.
مرمت غیراصولی کاروانسرای ساسانی دیرگچین

او اضافه می کند: در ساخت درگاه کنونی بنا از آجرهای 
اسلامی کوچک بهره برده اند که به گمان هم زمان با 
بازسازی بام کاروانسرا ساخته شده است. از سویی، وجود 

انبوه استخوان جانوران، پراکنده درون حجره ها، تابوت 
چوبی و سردیس های رهاشده از تئاترهای اجراشده 
در بخش جنوب شرقی کاروانسرا، بازدیدکننده را با  
چشم اندازی نازیبا و زشت روبه رو می کند. این بخش 
از کاروانسرا در تاریکی فرو رفته و سیم های برق برای 
روشنایی در کف زمین پراکنده بوده و من از نورهای 

ساختگی برای عکاسی بهره برده ام.
مرمت غیراصولی کاروانسرای ساسانی دیرگچین
او معتقد است: مرمت های غیراصولی و استحکام 
بخشی های نادرست و نارسا، نه تنها به پایداری سازه 
کمکی نمی کند، بلکه به آرامی و با گذشت زمان 
مایه آسیب های برگشت ناپذیری خواهد شد و این 
کاروانسرای ارزشمند و بی همتا را در خطر نابودی قرار 

می دهد.
این دانش آموخته کارشناسی باستان شناس وضعیت 
کاروانسرا و کاربری های آن را ناهمخوان می داند و 
می گوید: نگهداری از جانورانی همانند اسب، سگ، بز 
و بزغاله، مرغ، خروس و کبوتران در کاروانسرا و پراکنده 
بودن سرگین )فضولات( آن ها، هر دوستدار میراث 
فرهنگی را تنها به این موضوع می رساند که دارندۀ 
کاروانسرا با تبدیل کردن این جایگاه به یک کشتزار 
شخصی و درآمدزایی با پذیرش مسافران در اتاق ها و 
ساخت وسازهای ناهمخوان و غیرمرتبط بدون حضور 
افراد کارشناس و آشنا به میراث فرهنگی، درکی از 
چگونگی پاسداشت و حفظ یادمان های تاریخی و ملی 
ندارد. محمدی نژاد به ضرورت حفظ اصولی و در شأن 
کاروانسرا تاکید می کند و می گوید: شانه خالی کردن و 
سپردن چنین میراث ارزشمندی به دست افراد ناماهر 
تنها به نابودی هرچه زودتر یادگارهای نیاکانی ما کمک 
می کند. شایسته است هر کس به اندازۀ توان و دلسوزی 
خود، به یاری و پاسداری از این میراث گران بهای کشور 

بشتابد.
مرمت و تغییر غیر اصولی کاروانسرای ساسانی

سیاوس آریا، پژوهشگر و فعال میراث فرهنگی نیز با 
انتقاد به واگذاری دیرگچین که مرمت ها، تغییر کاربری 
و شیوه نگهداری آن بیشتر به این کاروانسرا آسیب وارد 
کرده و چهره آن را مخدوش کرده است، می گوید: مسأله، 
واگذاری یادمان های تاریخی و ملی به گونۀ فله ای و 
بدون کارشناسی به بخش خصوصی است، بی گمان 
کاروانسرای »دیرِ گَچین« از این موضوع رنج فراوان 
می برد. از سویی، کاربری ناهمخوان و غیرفرهنگی 
یادمان های تاریخی و ملی در برخی زمان ها موجب 
شده است تا شأن و هویت و جایگاه این آثار تاریخی 
آسیب دیده و خدشه دار شود. بارها هشدار داده شده 
که نباید یادمان های ملی و به ویژه نفایس را واگذار کرد. 

آن هم به افراد غیرفرهنگی که هیچ گونه شناختی از 
فرهنگ و تاریخ ایران و یادمان های فرهنگی و تاریخی 
نداشته و ندارند و تنها با پرداخت بهایی ناچیز و آشکار 
در آثار تاریخی سرمایه گذاری کرده و به دنبال سود خود 
هستند. از سویی، کاربری های ناهمخوان و غیرفرهنگی، 
آسیب های برگشت ناپذیری را به یادمان های ملی 
و تاریخی خواهد زد و دَخل و تصرف در آن ها امَری 

اجتناب ناپذیر است.
ترک ها روی باروها به وضوح و در وضعیتی وخیم 

دیده می شود
محمدی نژاد، دانش آموخته کارشناسی باستان شناس 
درباره پیشینه و ساخت کاروانسرای »دِیرِ گَچین« توضیح 
می دهد: کاروانسرای دیر گَچین، یکی از بزرگ ترین 
کاروان سراهای ایران در مرکز پارک ملی کویر جای 
گرفته  است. ویژگی های بی مانند این کاروانسرا انَگیزه ای 
شده تا کارشناسان آن را "مادر کاروانسراهای ایران" 
بنامند. دیر گَچین به غیر از اقامتگاه های معمول، 
ویژگی های نابهنجاری )غیرمعمولی( نیز دارد. در درون 
محوطه، هر گوشه بر پایۀ نقشه )پلان( متفاوتی و برای 
عملکردی ویژه ساخته شده است. در گوشه شمال 
باختری )غربی( آسیاب و در جنوب باختری، حیاط 
کوچکی با گرمابه )حمام( و آشپزخانه قرار دارد. گوشه 
شمال خاوری )شرق( همانند یک آپارتمان شخصی 
پیرامون یک حیاط کوچک، ساخته شده و باید برای 
استفاده افراد سلطنتی یا مقامات بلندمرتبه در نظر گرفته 
شده باشد. از جمله این شخصیت ها، شاه اسماعیل یکم 
صفوی بود که در لشکرکشی خود از سرزمین پارس 

)فارس( به فیروزکوه و مازندران این مسیر را گذر کرده 
است )قاضی احمد، رویه ۲۶8(. مسجدی در گوشه 
جنوب خاوری محوطه ساخته شده که نقشه آن مربع 
بوده و در مرکز حرم چهار پایه بزرگ از آجر ساسانی وجود 
دارد که به گونه چهارتاق چیده شده  است. همانند دیگر 
بناها، سقف نخستین با تاق های اسلامی متأخر جایگزین 
شده است، ولی به گمان فراوان مسجد در محل آتشکدۀ 
ساسانی برپا شده است که در مرکز آن یک چهارتاق 
گنبدی شکل بوده است. جایگاه قرارگیری کاروانسرای 
دیر گچین در راه باستانی ری به اسِپهان )اصفهان( از 
دیرباز، کانون گردهمایی خطوط ارتباطی میان شرق و 
غرب بوده و راه های منطقه های شمالی، باختری، جنوبی 
و خاوری به ری، در این نقطه برخورد می کرده اند. به 
گفتۀ یعقوبی، راه ها به ری و اسِپهان و کرج و همدان، از 
قم جدا می شده و بدون وجود کاروانسرای دیر گچین، 
گذر از بیابان میان ری و قم ممکن نبوده  است. او ادامه 
می دهد: موقعیت مکانی دورافتاده و استحکام و گُستره 
غیرعادی این بنا، گفتـۀ "استخری" را مورد پذیرش قرار 
می دهد که از این کاروانسرا برای نگهداری ذخیره های 
نظامی استفاده می شده است. از سویی، قرارگیری 
کاروانسرا در انتهایی ترین نقطـۀ جاده ری به قم در دوره 
ساسانی، زمینـه جدا افتادن این مکان پس از انتقال جاده 
آن به مسیر کنونی خود در علی آباد را که در دوره قاجار 
صورت گرفته نیز فراهم کرد، اما آثار و نشانه های ساخت 
این کاروانسرا در دوره ساسانی را می توان به روشنی در 
لایه های زیرین بازسازی های انجام شده در بنا، در گذر 

دوره اسلامی دید.

"مادر کاروانسراهای ایران" زخمی شده است
رنا

: ای
س

عک

بر اسـاس آنچه تاکنون از سـوی تلویزیون 
اعلام شـده اسـت، شـبکه هـای سـیما در 
نـوروز ۱4۰۱، آنتن خود را به سـریال های 

کمدی و طنـز اختصـاص خواهند داد.
»زیرخاکـی«،  ایسـنا،  گـزارش  بـه 
»خداداد« و »دردسـرهای شـیرین« سـه 
سـریال در ژانر کمدی هسـتند که تاکنون 
بـه عنـوان گزینـه هـای پخـش در نـوروز 
۱4۰۱ از سـوی شـبکه هـای تلویزیونـی 

اعـلام شـده انـد.
همچنیـن بـه گفتـه سـازندگان، سـریال 
»جنـاب عالـی« نیـز در ژانـری کمـدی از 
دیگـر گزینـه هـای پخـش بـرای نـوروز 
اسـت اما از سـوی تلویزیـون رسـما اعلام 

نشـده اسـت.
تاکنـون دو فصـل از سـریال »زیرخاکـی« 
به نویسـندگی و کارگردانی جلیل سـامان 
از تلویزیـون پخش شـده اسـت و سـومین 
فصل از این سـریال بـرای پخش از شـبکه 
یک در نـوروز ۱4۰۱ قرار اسـت روی آنتن 

برود.
به تازگی سـکانس های مربوط به قسـمت 
یازدهـم از سـریال »زیرخاکـی« بـا بـازی 
ژاله صامتـی و رایان سـرلک، در لوکیشـن 
خیابـان انقـلاب در شـهرک سـینمایی 

غزالـی تصویربرداری شـده اسـت.
در انتهـای فصـل دوم فریبـرز )پژمـان 
جمشـیدی( و ناصـری )هومن بـرق نورد( 
بـه اسـارت نیروهـای بعثـی درآمدنـد. 
داسـتان سـری سـوم نیـز در ادامـه قصـه 

فصـل دوم اسـت.
پژمـان جمشـیدی، ژالـه صامتـی، نـادر 
فـلاح، گیتـی قاسـمی، هومـن برق نـورد 
مریـم سـرمدی، خسـرو احمـدی، اکبـر 
رحمتـی، مهـری آل آقـا، اصغر نقـی زاده، 
رایـان سـرلک، سـتاره پسـیانی و نسـرین 
نصرتـی ترکیـب بازیگـران اصلـی ایـن 

سـریال هسـتند.
نخسـتین بـار ایـن مجموعـه در رمضـان 
سـال ۱۳۹۹ پخـش شـد. فصـل دوم هـم 

خـرداد مـاه امسـال روی آنتـن رفـت.
بـه  »خـداداد«  تلویزیونـی  مجموعـه 
کارگردانـی علـی غفـاری و تهیه کنندگی 
سـعید سـعدی ایـن روزهـا در حـال 
آماده سـازی بـرای پخش در نـوروز ۱4۰۱ 

از شـبکه دو سـیما اسـت.
در ایـن مجموعـه رضـا ناجـی، پیـام 
دهکـردی، علـی صبوری، سوسـن پـرور، 
مهرنـاز بیـات، آرش تـاج، آرش نـوذری، 
افشـین نخعـی، زهـره حمیـدی، شـیرین 
بینا، سـارا باقری، مهـرزاد جعفـری، جواد 

زیتونی، فریبا سـادات مرتضوی، سـیامک 
اشـعریون و سـیاوش طهمـورث، بازیگران 
کوثـر  غفـاری،  امیرحسـین  کـودک: 

حیـدری ایفـای نقـش می کننـد.
طبق اعلام شـبکه پنج سـیما، قرار اسـت 
سـریال »دردسـرهای شـیرین« روی 
آنتن نـوروزی این شـبکه بـرود. سـریالی 
کـه کارگردانـی آن را سـهیل موفـق و 
سـیدعلی اکبر  را  آن  تهیه کنندگـی 
محمودی مهریـزی برعهـده دارنـد. در 
حـال حاضـر نیـز تصویربـرداری ایـن 
مجموعـه تلویزیونـی در تهـران و بـا 
بـازی پوریـا پورسـرخ و مریـم مومـن در 
حـال انجـام اسـت. ایـن سـریال در ژانـر 
کمـدی و اجتماعـی سـاخته می شـود و 
داسـتان زوجـی )پوریـا پورسـرخ و مریـم 
مومـن( را روایـت می کنـد کـه در زندگی 
بـا چالش هایـی جـدی روبـرو می شـوند. 
در کشـاکش ایـن چالش هـا، حـوادث و 
اتفاقاتـی دیگر بـرای آنـان رخ می دهد که 
گاه زمیـن می خورنـد و گاه بـر می خیزند، 
امـا کسـی نمی داند سرنوشـت بـرای آنان 
چه رقم زده اسـت. افسـانه بایگان، یوسف 
مرادیان، پاشـا جمالی، سـمیرا حسـینی، 

رضـا توکلـی، رسـول توکلـی، پوراندخت 
سـهیل  کاظمـی،  مرتضـی  مهیمـن، 
قاصـدی، فهیمـه سـلیمانی و ژیـلا دایـی 
دیگر بازیگران اصلی سـریال دردسـرهای 

شـیرین هسـتند.
سـریال طنز »جناب عالی« بـه کارگردانی 
عـادل تبریـزی کـه کار سـاخت آن در ۱5 
قسـمت به پایـان رسـیده اسـت، از گزینه 

های پخـش نوروز اسـت.
این سـریال که در ژانر کمـدی ـ اجتماعی 
سـاخته شـده اسـت، با نگاهی طنز به نقد 
سیسـتم اداری کشـور و مانع تراشـی های 

بر سـر انجـام کارها می پـردازد.  
در ایـن مجموعـه تلویزیونـی امیرحسـین 
بیـژن  سـلیمانی،  حسـین  رسـتمی، 
بنفشـه خواه، میرطاهـر مظلومـی، مهوش 
وقاری، گیتـی معینـی، رضا بنفشـه خواه، 
سـروش طاهـری، بلـور کسـاییان، ایمـان 
کیـوان  الهـی،  محمـد  اسـماعیل پور، 
صبـاغ، رضـا سـخایی، میثـم سـجادی، 
امیر محاسـبتی، جواد سـلطانی، مصطفی 
پرویـن، ایمـان راد، بیتـا سـحرخیز و 
منوچهر آذری نقش های اصلـی را برعهده 

دارنـد.  

مراسم رونمایی از کتاب »جمشید مشایخی« 
برگزار می شود.به گزارش روابط عمومی موزه 
ز کتاب »جمشید  ،  مراسم رونمایی ا سینما
مشایخی؛ در گفتگو با زاون قوکاسیان و ویدا 
مشایخی« با حضور نادر مشایخی و جمعی از 

چهره های تئاتر و سینما برپا خواهد شد.
این برنامه توسط مدرسه موسیقی مشایخی و 
انتشارات مرغابی و با همکاری موزه سینمای 
ایران یکشنبه 8 اسفند ۱4۰۰ از ساعت ۱5 
ر  تا ۱۷ در سالن فردوس موزه سینما برگزا

خواهد شد.
ز بازیگران پیشکسوت و  جمشید مشایخی ا
چهره های ماندگار سینما، تئاتر و تلویزیون در 
ششم آذرماه ۱۳۱۳ در تهران متولد شد و در  

۱۳ فروردین ۱۳۹8 از دنیا رفت.
او دارای نشان درجه یک فرهنگ و هنر بود و 
فعالیت هنری خود را پیش از انقلاب، در سال 
۱۳۳۶ با بازی در نمایش »وظیفه پزشک« 
آغاز کرد، با فیلم کوتاه »جلد مار« در سال 
4۲ مقابل دوربین رفت و دو سال بعد با فیلم 

»خشت و آینه« وارد سینما شد.
ز ۹۰ فیلم  ین بازیگر پیشکسوت در بیش ا ا

سینمایی و 5۰ سریال بازی کرد. 

لیت هنری خود دو  مشایخی در دوران فعا
ول  ا نقش  بازیگر  بهترین  بلورین  سیمرغ 
مرد را در جشنواره فیلم فجر به ترتیب برای 
فیلم های »کمال الملک« و »گل های داودی« 

دریافت کرد.
از جمله آثاری که او در آن ها ایفای نقش کرده 

است، می توان به بازی در فیلم های »گاو«، 
»قیصر«، »شازده احتجاب«، »سوته دلان«، 
»خانه عنکبوت«، »کمال الملک«، »گل های 
داودی«، »آوار«، »پدربزرگ«، »طلسم«، 
»سرب«، »روز واقعه«، »خانه روی آب« و 

»ستایش« اشاره کرد.

با سریال های نوروز ۱۴۰۱ آشنا شویدکتاب »جمشید مشایخی« رونمایی می شود
گزارش
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در حالی کـه قرار بـود چند مـاه قبل »شـورای عالی سـینما« بـا حضور 
رییـس جمهـور احیاء شـود، خبر رسـیده کـه هیأت وزیـران با تشـکیل 
»شـورای سـینما« با ریاسـت معاون اول رییـس جمهـور موافقت کرده 
اسـت. اگرچه مشـخص نیسـت ایـن همان شـورای احیاء شـده اسـت یا 
خیـر، اما یـک سـوال مهـم این اسـت کـه آیـا شـورای سـینما می تواند 
اقداماتـی فراتـر از مسـئولیت های سـازمان سـینمایی بـرای سـاخت، 

صیانـت و جلوگیـری از توقیـف فیلم هـا انجـام دهد؟
به گـزارش ایسـنا، محمـد خزاعـی در اولیـن روزهـای سـکانداری خود 
در سـازمان سـینمایی )مهرمـاه ۱4۰۰( خبـر داد کـه شـورای عالـی 
سـینما پس از ایـن که حـدود ۱۰ سـال تعطیل شـده بود احیـاء خواهد 
شـد، »چـون می خواهیـم سـینما در آینـده پیشـرفت کند و مشـکلات 

قانون گـذاری در حـوزه سـینما نداشـته باشـیم.«
شـورای عالـی سـینما حـدود ۱۱ سـال قبـل در دوران ریاسـت جـواد 
شـمقدری در سـازمان سـینمایی تشـکیل شـد که ریاسـت آن برعهده 
رییـس جمهور وقـت بود. آن شـورا چنـد جلسـه ی محدود را تشـکیل 
داد، امـا بـا روی کار آمـدن دولـت یازدهـم ادامـه جلسـه ها منتفـی و 
بعـد بـه طـور کامـل منحل شـد چـرا کـه مدیـران وقـت بـا تاکیـد بر 
اظهارنظرهایـی کـه سـینماگران هم داشـتند، آن شـورا را مجموعه ای 
مـا مدیـران  نسـتند، ا زی بـا دسـتگاه متولـی در سـینما می دا مـوا
جدیـد در دولـت سـیزدهم اعتقـاد دیگـری داشـتند و از همـان ابتـدا 

احیاء شـورای عالـی سـینما را یکـی از مهم ترین 
برنامه هـای خـود عنـوان کردنـد؛ شـورایی کـه 
قـرار بـود اولیـن جلسـه آن بـا حضـور رییـس 
جمهـور در آذرمـاه تشـکیل شـود که ایـن اتفاق 
نیفتـاد و به مـاه بعد موکول شـد امـا دی ماه هم 

خبـری نشـد و در نهایت روز گذشـته وزیـر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی 
ره  ا بخاطـر حاشـیه های جشـنوا ر پـر تنـش ر یـی بسـیا کـه روزها
فیلـم فجـر پشـت سـر گذاشـته در حسـاب توییتری خـود از تشـکیل 

»شـورای سـینما« خبـر داد.
طبـق گـزارش روابـط عمومـی سـازمان، اعضـای »شـورای سـینما« را 
معـاون اول رییس جمهـور )رییـس(، وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی 
)نایـب رییـس(، دو نفـر از وزرا بـه انتخـاب معـاون اول رییس جمهـور، 
، دبیـر  مـور سـینمایی و سـمعی بصـری )دبیـر( رییـس سـازمان ا
نقـلاب فرهنگـی، رییـس سـازمان صـدا و سـیمای  لی ا شـورای عا
جمهـوری اسـلامی ایـران، رییـس سـازمان تبلیغـات اسـلامی، هفـت 
نفـر از سـینماگران و نمایندگان اصنـاف و تشـکل های حوزه سـینما به 
انتخـاب وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی کـه حداقـل دو نفـر از آنها از 
بانـوان خواهنـد بود، رییـس مرکـز مدیریـت حـوزه علمیه قـم و رییس 
یکـی از دانشـگاه های دولتـی هنـر بـه انتخـاب وزیـر فرهنـگ و ارشـاد 

اسـلامی تشـکیل می دهنـد.

شورای عالی سینما تغییر نام داد ؟

خبر
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کاغذ سیاست

کنـکاش و بررسـی مهمتریـن لازمه هـای 
خصوصی سـازی سـرخآبی ها موضوعـی بـود 
کـه در میزگـرد خبـری ایرنـا مـورد بحـث و 
بررسـی قـرار گرفـت؛ میزگـردی کـه در آن 
کارشناسـان اقتصادی و پیشکسـوتان ورزشی 
حضور داشـتند. به گـزارش ایرنا، بـا ثبت نماد 
۲ باشـگاه پرطرفدار فوتبـال ایـران در بورس، 
نخسـتین گره خصوصی سـازی فوتبـال ایران 
باز تا طلسـم عرضـه ایـن باشـگاه ها در بورس 
پس از ۲4 سـال شکسته شـود. گام بلند دولت 
سـیزدهم بـرای خصوصی سـازی اسـتقلال و 
پرسـپولیس در حالی اسـت که کارشناسـان با 
تمجیـد از پایبنـدی دولت سـیزدهم در  عمل 
به وعده های انتخاباتـی، ایـن کار را آغاز راهی 
دانسـتند کـه برای رسـیدن بـه سـرانجام نیاز 
به یـک فرایند پیچیـده ای دارد و بایـد موانع و 
آسـیب های پیـش روی آن مـورد واکاوی قرار 
گیـرد.  گـروه ورزش خبرگـزاری ایرنـا پس از 
ثبت نماد این ۲ باشـگاه در بـورس، میزگردی 
بـا عنـوان خصوصی سـازی فوتبـال ایـران؛ اما 
و اگرهـا برگزار کـرد. در ایـن میزگـرد خبری 
»علیرضا ناطقـی« مدیر کل دفتـر تعاونی های 
خدماتـی وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی، 
حمیـد درخشـان بازیکـن اسـبق تیـم ملـی 
فوتبـال ایـران و باشـگاه پرسـپولیس و محمد 
مومنـی پیشکسـوت فوتبـال و عضـو هیـات 
مدیـره باشـگاه اسـتقلال حضـور داشـتند و 
مسـائل و موانـع پیـش روی خصوص سـازی 
فوتبـال ایـران بـه ویـژه ۲ باشـگاه مردمـی را 

مـورد بحـث و کنـکاش قـرار دادند. 
ناطقـی: مـدل تعاونـی در واگـذاری 
سـرخابی هـا می توانـد موفـق باشـد
علیرضـا ناطقـی با اشـاره بـه شـرایط و ضوابط 
واگذاری دو باشـگاه بزرگ و پرهوادار استقلال 
و پرسـپولیس گفـت: الزاماتـی بـرای فوتبـال 
در دنیـا و به ویـژه بـرای واگـذاری دو باشـگاه 
معـروف اسـتقلال و پرسـپولیس وجـود دارد. 
ایـن دو باشـگاه زیرمجموعـه وزارت ورزش 
و جوانـان هسـتند کـه در اختیـار سـازمان 
خصوصـی سـازی قـرار گرفتـه تـا شـرایط و 
تمهیـدات لازم بـرای واگـذاری محقـق شـود. 
وی ادامـه داد: باشـگاه های دنیـا مدل هـای 
متفاوتـی در ایـن حـوزه را بـه کار گرفتـه اند، 
به عنـوان مثـال در مورد باشـگاه رئـال مادرید 
و بارسـلونا این شـرایط به صورت هوادار مالک 
اداره مـی شـود. ایـن افـراد در کلیـت باشـگاه 

دخیـل بـوده و اعضـای هیـات مدیره باشـگاه 
را انتخـاب مـی کننـد و البتـه حـق عضویـت 
هـم پرداخت مـی کنند، ایـن طرح در اسـپانیا 
اجرایـی شـده و هـواداران درگیر باشـگاه های 
خـود هسـتند. مدیـر کل دفتـر تعاونـی هـای 
خدماتـی وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی 
یادآور شـد: قالب مدل بارسـلونا و رئال مادرید 
به صـورت مـدل تعاونـی اسـت و اعضایـی که 
حـق عضویت می دهند در سـاختار هم دسـت 
دارنـد. وی ادامـه داد: پژوهشـی در واگـذار 
ایـن دو باشـگاه در سـال ۹۰ و ۹۱ انجـام شـد 
کـه مدلـی در حالـت تعاونـی را مـد نظـر قرار 
داد کـه ایـن پژوهـش بـر اسـاس مطالعـه بـر 
روی چنـد کشـور صـورت گرفتـه بـود. البتـه 
مسـئله دیگری کـه وجـود دارد این اسـت که 
یکـی از ایـن دو باشـگاه سـهامی عـام اسـت و 
دیگـری سـهامی خاص کـه بایـد این مسـئله 
را هـم مـد نظـر قـرار داد. ناطقـی گفـت: آنچه 
مطـرح اسـت بخشـی از ایـن سـهام بایـد در 
تابلـو بـه علاقه منـدان فروخته شـود و بـه نظر 
مـی رسـد مـدل تعاونـی از بسـیاری از جهات 
می توانـد موفق باشـد. اگـر انحصار باشـد این 
انحصار مطلوبیـت اجتماعی به همـراه نخواهد 
داشـت ضمن این کـه در بحـث اقتصـادی نیز 
مسـایلی وجود دارد کـه باید بـه آن توجه کرد.  
مدیـر کل دفتـر تعاونی هـای خدماتـی وزارت 
تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی افزود: هـواداران 

و ذی نفعـان خیلـی هسـتند و همیـن افـراد 
درگیـر ایـن موضـوع  می شـوند بـدون آنکـه 
شـخص خاصی مجموعـه کنتـرل را بـر عهده 
بگیرد، مـدل تعاونی ایـن ظرفیـت را ایجاد می 
کند کـه فرد حقیقی بیـش از 5  و فـرد حقوقی 
بیـش از ۱۰ درصـد مالکیـت را نتوانـد داشـته 
باشـد. بحـث سـازمان بـورس اگـر قرار باشـد 
اجرایی شـود باید سـازمان بـورس و خصوصی 
سـازی درگیر شـوند و بـه نظر می رسـد ظرف 
۲ تـا 5 سـال دولت سـهم خـود را واگـذار کند 
تا بر اسـاس شـفافیت ماجـرا، کار انجام شـود. 
وی ادامـه داد: پیشکسـوتان و هـواداران هـر 

تعـدادی کـه باشـند بلـوک بنـدی می شـوند 
تـا زمانی کـه دولـت تمام سـهم خـود را خارج 
کـرده و قابل انتقال باشـد. باشـگاه نیـز باید به 
موضـوع اقتصـادی هـم توجـه کافی را داشـته 
باشـند تـا بتواند بـه حیـات خـود ادامـه دهد. 
ناطقی بـه نشسـت مجـازی بـا مدیـران عامل 
دو باشـگاه مطـرح اسـپانیایی هم اشـاره کرد و 
گفـت: قرار شـد با دو باشـگاه رئـال و بارسـلونا 
نشست مجازی داشـته باشـیم تا موضوع برای 

ما بیشـتر باز شـود چـرا کـه در دیـداری که با 
سـفیر  اسـپانیا داشـتیم اطلاعاتی را به دسـت 
آوردیـم که بسـیار مهم اسـت امـا احتمال می 
رود ایـن مطالب شـاید کامل یا دقیق نباشـد و 
برای آنکـه از ماهیـت کار به طور تمـام و کمال 
مطلـع شـویم نیازمند ایـن همفکری و کسـب 
اطلاعـات هسـتیم. او یـادآور شـد: بـه نظر می 
رسـد آنهـا حـق عضویـت سـالیانه دارنـد امـا 
چیـزی بـه نـام سـود نمـی گیرنـد اما مـا الان 
داریـم از سـهام صحبـت مـی کنیـم کـه ایـن 
یعنـی سـود بایـد بـرای آن دیـده شـود، حال 
چه سـود منفـی باشـد چـه مثبـت. موضوعی 

کـه بایـد بـه آن توجـه داشـت ایـن اسـت که 
دو باشـگاه حساسـیت بالایی دارند و اگـر قرار 
اسـت ذینفعـی باشـد بایـد همـه درگیـر آن 
باشـند. باید همیـن ذینفعـان درگیـر طراحی 
مدل شـوند تا از ابتدا در بطن کار قـرار بگیرند. 
داسـتان اسـتقلال و پرسـپولیس داسـتان 
جدیدی نیسـت و حداقل ۱۰ سـالی اسـت که 
داریـم آن را می شـنویم امـا باید کار درسـت و 
اصولی انجام شـود تا تبعـات مثبتی بـه همراه 

داشـته باشـد.
مومنـی: در واگـذاری باید اهلیـت افراد 

را هم ملاک قـرار داد
پیشکسـوت فوتبـال اسـتقلال نیز با اشـاره به 
شـرایط و اهمیـت ایـن موضـوع گفـت: اولین 
مطلـب مهم در ایـن بخش این اسـت کـه باید 
بدانیـم هـدف از خصوصـی سـازی چیسـت؟ 
آیـا مـی خواهیـم اصـل 44 را اجـرا کنیـم یـا 
بـه دنبـال رفـع تکلیـف هسـتیم. اگـر اصـل 
44 را مـی خواهیـم اجرایـی کنیـم تمام سـاز 
و کارهـا مشـخص اسـت.حمد مومنـی ادامـه 
داد: چه کسـی مـی خواهد رفـع محدودیت ها 
را بـردارد، محدودیت بسـیار زیـادی داریم اما 
توانایـی اجرایی کردن مقـررات را هـم نداریم 
چرا که هـزار مانـع انسـانی و اقتصـادی پیش 
راه ماسـت و نمـی تـوان آنهـا را حـل و فصـل 
کـرد. قانـون وجـود دارد امـا افـراد مختلـف 
قانـون را بـه زعـم خـود تعریـف و تفسـیر می 
کننـد و با نـگاه های سـلیقه ای و رنگـی اجازه 
ادامـه کار را نمـی دهنـد. مـا بایـد بـه یـک 
وحـدت رویه برسـیم تـا الزامـات واگـذاری را 

مشـخص کنیـم.

واگذاری سرخابی ها به شکل تعاونی تا ساختار 
غیر حرفه   ای فوتبال ایران

گزارش
ایرنا

مرفاوی: همیشه می گفتیم مدیر 
فوتبالی، حالا ماجدی را داریم

سرمربی و بازیکن سابق استقلال می گوید اهالی فوتبال همیشه 
دنبال مدیر فوتبالی بودند و حالا بایــد انتخاب ماجدی به عنوان 
سرپرست فدراسیون فوتبال را به فال نیک بگیرند. صمد مرفاوی 
در گفت و گو با ایسنا،  درباره برکناری شهاب الدین عزیزی خادم 
از ریاست فدراسیون فوتبال و انتخاب میرشاد ماجدی به عنوان 
سرپرست گفت: از ماجدی شــناخت فوتبالی دارم. ایشان چهره 
و شخصیت رزومه داری اســت. در دوران فوتبالش هم عضو تیم 
استقلال بود. قهرمانی باشگاه های آسیا را با استقلال دارد. چند 
دوره هم در تیم ملی کار کرده است. در سطح مدیریتی هم فعالیت 

داشته و کم تجربه نیست.
او در واکنش به اینکه ماجدی پیش از این در لایه های میانی یا 
پایین مدیریت حضور داشته و بیشتر در کمیته های فدراسیون 
فوتبال نقش آفرینی کرده گفت: به نظرم ماجدی در ســطوح 
بالایی مدیریت کرده اســت. او تحصیلات آکادمیک در زمینه 
مدیریت دارد. ضمن اینکه کارش را از سرپرســتی اســتقلال 
شــروع کرد. عضو هیات مدیره بود. در دوره آقای کفاشــیان، 
تاج و عزیزی خادم در کمیته آموزش و جوانان حضور داشت. 
در AFC  هم سمتی داشته است. او با فوتبال و مدیریت غریبه 
نیســت و با تمام مسائل فوتبال آشنا اســت. نه اینکه همبازی 
من بوده و بخواهم از او حمایت کنم بلکه من همیشه از مدیران 
فوتبالی استقبال می کنم. کما اینکه وزیر ورزش هم یک چهره 

ورزشی است.
این پیشکسوت اســتقلال در پاسخ به این ســوال که آیا به علت 
همبازی بودن با ماجدی، شناخت لازم از او را دارد گفت: من او را 
به عنوان یک شخص فوتبال می شناسم. باید سرپرستی ماجدی را 
در این دوره به فال نیک بگیریم. همیشه می گفتیم مدیر فوتبالی 
می خواهیم. حالا ماجدی هم یک مدیر فوتبالی است که فوتبال را 
در سطح بالایی بازی کرده و تحصبات هم دارد. به زبان هم  آشنا 
اســت. باید ماجدی را حمایت کنیم. کار سخت است و مشکلات 
فوتبال هم کم نیست. باید کمک کنیم او فتبال را به ساحل امن 

آرامش برساند.
مرفاوی درباره دلایل برکناری عزیزی خادم و تاثیر این اتفاق بر 
فوتبال مل و باشگاهی گفت: هیات رئیسه به واسطه مسئولیتی که 
از اساسنامه این فدراسیون می گیرد، تشخیص داده این تصمیم را 
بگیرد. من از نزدیک از ماجراهای مربوط به فوتبال اطلاعی ندارم. 
ما که در بدنه فدراسیون نبودیم. من تا جایی که فهمیدم، متوجه 
شدم تعامل لازم وجود نداشته است. این یک اتفاق خوب است که 
هر جا رئیس فدراسیون به مصالح جمعی توجه نکند، هیات رئیسه 
می تواند وارد عمل شود. دور آقای کفاشیان آمد و رفت اما کسی از 
او سوالی نکرد، جوابی هم نگرفت. دوره تاج هم همینطور بود. الان 
خوشبختانه شــرایط فرق کرده و می توانند از رئیس فدراسیون 

سوال و جواب بکنند.
این بازیکن ســابق اســتقلال و تیم ملی درباره وظیفه سنگین 
ماجدی در این برهه که در صورت ناکامی، به پای مدیران فوتبالی 
نوشته می شود، گفت: کار سختی اســت. همه باید کمک کنند. 
تمام نیروهای وزارت ورزش، هیات رئیسه و سایر ارکان باید کمک 
کنند که تیم ملی کشورمان را آماده جام جهانی کنیم. دولت هم 
می تواند کمک کند. باید دســت به دست هم دهند که کار انجام 
دشود  و فوتبال ما به موفقیت برسد. وقتی که یک چهره فوتبالی 
روی کار می آید، همه باید به او کمک کنند. پیشکسوتن فوتبال 

هم سهیم هستند. 

رییس پیشین فدراسیون فوتبال گفت: به نظرم 
ما باید صرف نظر از عملکرد اشــخاص، طوری 
اساسنامه را ببینیم که فوتبال صدمه نخورد و 
نگران فوتبالم. به گزارش خبرگزاری ایسنا، علی کفاشیان روز 
دوشنبه در حاشیه رونمایی از تاریخ شفاهی ورزش ایران  در 
مورد عزل عزیزی خادم از ریاست فدراسیون فوتبال و وضعیت 
فدراسیون بیان کرد: فکر می کنم اساســنامه تغییر کرد و 
شرایط را تغییر داد اما کاری بود که انجام شد. در اساسنامه 
قبلی این مورد را  داشتیم که هیات رییسه می تواند عضوی 
از مجمع را موقت تعلیق کنــد و مجمع تصمیم اصلی را می 
گرفت. تعجب کردم فکر نمی کردم عضوی از هیات رییسه 
را بتوان تعلیق کرد اما این کار را انجام دادند. به نظرم ما باید 
صرف نظر از عملکرد اشخاص، طوری اساسنامه را ببینیم که 
فوتبال صدمه نخورد.  نمی گویم دوره من موفق بوده یا خوب 
بود اما ثبات داشت و کارها شکل گرفت. فدراسیون یک سال 
و خرده ای با سرپرستی بود باز هم احتمالا با سرپرست باشد 
و روندی که سرپرستی دارد نمی تواند خوب باشد. من نگران 
اشخاص نیســتم و نگران فوتبالم. امیدوارم هر اتفاقی به هر 

دلیلی می افتد به نفع فوتبال باشد.

سـرمربی سـابق تیم ملی وزنه بـرداری گفت: 
قبـول دارم کـه وضعیـت وزنه بـرداری نرمال 
نیسـت و نمـی دانـم چـرا مسـئولان بـرای 
تعییـن تکلیف دسـت به عصـا می رونـد و امیـدوارم دلیل 
آن فشـار بیـرون از ورزش نباشـد. بـه گـزارش ایسـنا، 
کـوروش باقـری در مراسـم رونمایـی از تاریـخ شـفاهی 
ورزش ایـران در مـورد وضعیـت وزنه بـرداری بیـان کرد: 
سـوال را بایـد از آقـای پولادگـر بپرسـید کـه اتفاقـا در 

مراسـم اسـت.
قبول دارم وضعیـت نرمال نیسـت امـا وزارت ورزش برای 
ایـن وضعیـت جـواب منطقـی تـر و مسـتند تـر  خواهـد 
داشـت. باقـری در مـورد اینکـه نسـبت بـه ریاسـت علـی 
مـرادی منتقد بـوده و آن را غیر قانونی می دانسـت، گفت:  
معتقد بـوده و هسـتم ریاسـت او در دوسـال گذشـته غیر 
قانونـی بـوده اسـت و دلیلـم مفـاد و اساسـنامه اسـت که 
اجـرا نشـد و قانون نصـف به عـلاوه یک اجـرا نشـد. راجع 
به بازنشسـتگی من اسـتنادم به نامه  وزارت ورزش اسـت 
که  ارسـال کـرده اسـت. به نظرم کسـی کـه مسـئول این 
کار هسـت بـدون تحقیق کسـی را بازنشسـته اعـلام نمی 
کند. در یـک سـاعت می توان مشـخص کـرد که هـر فرد 
چقدر سـنوات دارد و کار سـختی نیسـت اینکه مسـئولان 
چرا  دسـت به عصا می رونـد، امیدوارم دلیلش فشـارهای 

بیـرون از ورزش نباشـد.

کفاشیان:
نگران فوتبالم نه اشخاص، 

امیدوارم ضرر نکنیم

باقری:
 امیدوارم دلیل بلاتکلیفی 
وزنه برداری فشار از بیرون 

ورزش نباشد

خبر

خبر

خبر

باشگاه های دنیا مدل های متفاوتی در این حوزه را به کار گرفته اند، به عنوان مثال در مورد باشگاه رئال 
مادرید و بارسلونا این شرایط به صورت هوادار مالک اداره می شود. این افراد در کلیت باشگاه دخیل بوده 
و اعضای هیات مدیره باشگاه را انتخاب می کنند و البته حق عضویت هم پرداخت می کنند، این طرح در 
اسپانیا اجرایی شده و هواداران درگیر باشگاه های خود هستند. مدیر کل دفتر تعاونی های خدماتی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: قالب مدل بارســلونا و رئال مادرید به صورت مدل تعاونی است و 

اعضایی که حق عضویت می دهند در ساختار هم دست دارند.
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خبرخبر

نماینده مــردم قم در مجلس نســبت به 
تخلفات آییــن نامه ای قالیبــاف در اداره 
مجلس اعتراض کرد. به گــزارش ایرنا، در 
ادامه جلسه علنی روز دوشنبه )۲اسفند( 
مجلس شورای اسلامی و در جریان بررسی 
بند مربوط به تعییت تکلیف ارز ترجیحی 
در بودجه ۱4۰۱، درپی درخواســت های 
مکرر ذوالنور برای تذکــر آیین نامه ای به 
رئیس مجلس و عدم اجابــت وی، ذوالنور 
مجبور شــد برای جلوگیری از نقض مکرر 
قانون آییــن نامه داخلی مجلس توســط 
رئیس مجلس، بدون بلندگــو و با صدای 
بلند تذکر خود را بیــان کند که جمعیتی 
هم از نمایندگان در تایید و یا آرام کردن وی 
اجتماع کردند. ذوالنور خطاب به قالیباف 
اظهار داشت: ۱(طبق ماده ۱۶ قانون آیین 
نامه داخلی مجلس ســوگند یاد کرده اید 
که به آیین نامه عمل کنید. ۲( سوگند یاد 
کرده اید که که بیطرف باشید و سوگیری 
نکنید. ۳( شما فقط انتظام و اداره جلسه را 
به عهده دارید و نباید سوگیری و در موافقت 
و یا مخالفت موضوعات از تریبون خود سوئ 
استفاده کنید. نماینده مردم قم در مجلس 
تصریح کرد: ولی شما نسبت به هر مطلب 
و یا پیشنهادی با سوء استفاده از تریبون در 
اختیار، سعی می کنید رأی نمایندگان را در 
جهت اراده خودتان تحت تاثیر قرار دهید، 
و بخش زیادی از وقت مجلس را می گیرید 
در حالی  که صحبــت موافق و مخالف حق 
نمایندگانی است که ثبت نام کرده اند و در 
نوبت صحبت کردن هستند. ذوالنور اظهار 
داشت:  با این اســتدلال که وقت کم است 
اجازه طرح پیشنهادات را به نمایندگان نمی 
دهید ولی خودتان یکسره و یکجانبه صحبت 
می کنید و وقت و حق نمایندگان را ضایع می 
کنید.  وی ادامه داد: آقای قالیباف، رییس 
مجلس در اداره جلسه فقط انتظام، اداره و 
نقش مبصر را دارد نه نقش یک ژنرال و بقیه 
نمایندگان سرباز باشند و بله قربان بگویند و 
پاجفت کنند، در شأن و وظایف نمایندگی 
همه نمایندگان برابرند، مجلس نماینده و 

نماینده تر ندارد.

تأکیـد مجلـس بـر حـذف 
امضاهـای طلایـی در صدور 

مجوزهـای کسـب و کار
 نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در 
بیانیه ای از رییس جمهور خواستند همه 
دســتگاه های اجرایی را مکلف به اجرای 
دقیق قانون صدور مجوزهای کسب و کار 
کرده تا امضاهای طلایی حذف شوند. به 
گزارش ایرنا، »روح الــه متفکرآزاد« در 
نشست علنی مجلس، بیانیه ۱۶۰ نفر از 
نمایندگان در حمایت از حذف امضاهای 
طلایی در صدور مجوزهای کســب و کار 
را قرائــت کرد در متن ایــن بیانیه آمده: 
کســانی که می خواهند وارد عرصه های 
کارآفرینی و نوآفرینی شوند، مجوزهای 
کســب و کار همچنــان در فرآیندهای 
بســیار طولانیصادر می شود تا حدی که 
کارآفرین ایرانی را بــه مهاجرت و فرار از 
کشور تشــویق می کند. دشواری صدور 
مجوزهای کسب و کار یکی از مهمترین 
مصادیق خودتحریمی اســت که رشــد 
نزدیک به صفر ســرمایه گذاری، بیکاری 
گســترده و ایجاد یأس، تأخیر در ازدواج 
جوانان، ایجاد فساد و امضاهای طلاهایی 
از جملــه پیامدهای آن اســت. مجلس 
شــورای اســلامی برای حل این مشکل 
قدیمی و بزرگ در بهمن ماه سال گذشته 
با تصویب قانون اصلاح مواد یک و ۷ قانون 
اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون 
اساسی، دســتگاه های اجرایی را موظف 
کرد تا فرآیند صدور مجوزهایشان را کاملًا 
شفاف و سهل کنند و طی یک سال پس 
از ابلاغ این قانون همه مجوزهای کسب 
و کار به صورت الکترونیک صادر شود. با 
نزدیک شدن به ســالگرد ابلاغ این قانون 
انقلابی ما نماینــدگان از رئیس جمهور 
می خواهیم همه دستگاه های اجرایی را 
مکلف به اجرای دقیق ایــن قانون کند و 
این بار اجازه ندهد هیچ دســتگاهی بعد 
از مهلت قانونی فوق مجوزهای کســب و 
کارش را به صورت کاغذی و یا حضوری 
صادر کند و متقاضیان ســرمایه گذاری 
و تولید را گرفتار کاغذبــازی، امضاهای 
طلایی و دریافت اســتعلام های بی انتها 
کند. از آنجا که تعلل دستگاه های اجرایی 
در اجــرای قانــون انقلابی فــوق الذکر 
جرم انگاری شــده اســت، ما نمایندگان 
مجلس از رئیس قوه قضائیه می خواهیم 
دادستانی و ســازمان بازرسی کل کشور 
را موظف کند روســای دستگاه هایی که 
بعد از ۱8 اســفند ۱4۰۰ مجوزهایشان 
الکترونیک و از مســیر درگاه ملی صادر 
نمی شود، بدون هیچ ملاحظه ای، احضار 

و علیه شان اعلام جرم کنند. 

سخنگوی هیات رییسه مجلس گفت:رئیس 
کل بانک مرکزی نامه ای را به رهبرانقلاب 
نوشته مبنی بر اینکه اگر تکالیف به بانکها در 
حوزه تسهیلات خارج از امکانات نظام بانکی 
باشد این مسئله  موجب افزایش پایه پولی 
و خلل در کار بانکها خواهد شد. به گزارش 
ایرنا،»سید نظام الدین موسوی«  گفت:  در 
ادامه بررسی گزارش کمیسیون تلفیق درباره 
لایحه بودجه سال ۱4۰۱  کل کشور مجدداً 
بحث تبصره ۱ مربوط به در آمدها  را داشتیم 
و پیشنهادات متعددی توسط نمایندگان 
در این زمینه ارائه شد که پیشنهادات مورد 
بررسی قرار گرفت و نهایتاً  چند جمع بندی و 
نتیجه گیری داشتیم. سخنگوی هیات رییسه 
مجلس بیان داشت: دربند)ی (  تبصره ۱ مقرر 
شد در راستای اینکه پروژه های پیشران  
وزیرساختی از محل تهاتر نفت مازاد برای 
بی اثر کردن تحریم ها و رشد اقتصادی اجرا 
شود مبلغی 5/5 میلیارد یورو برای موارد 
پیشران  پیش بینی شده بود که به صورت 
تهاتر نفت اجرا شود.نماینده مردم تهران گفت: 
موضوع دیگری که مورد بررسی نمایندگان 
قرار گرفت این بود که آیا ما به لحاظ عملی 
امکان تولید این حجم نفت را داریم یا خیر. 
دولت  در این زمینه5/4 میلیارد یورو تهاتر 
نفت برای امور دفاعی پیشنهاد کرده بود که 
مشکلی نداشت چون خود دولت  پذیرفته بود 
و طبیعتاً مبنای این است که امکان تولید نفت 
برای این تهاتر وجود دارد این موضوع مصوب 
شد. وی افزود:اما برای 5/5 میلیارد یورویی که 
کمیسیون تلفیق برای موارد مربوط به پروژه 

های پیشران و زیرساختی اضافه کرده بود 
تصمیم صحن مجلس این شد  که مجدداً به 
کمیسیون برگردد و این کمیسیون با بررسی 
نظر دولت بررسی کند  که اولاً این مقدار 
تولید نفت به لحاظ فنی امکان پذیر است 
یا خیر. این بررسی شود و نکته بعدی اینکه 
مواردی که قرار است 5/5 میلیارد یورو به 
آن اختصاص پیدا کند در زمره مسائل پروژه 
های پیشران و زیرساختی هست یا خیر 
.یعنی به یک جمع بندی در زمینه برسیم و 
نتیجه رامجدد به  صحن مجلس اعلام کند 
. سخنگوی هیات رییسه مجلس  با اشاره 
به موضوع قیر رایگان بیان داشت: مبلغ قیر 
رایگانی  که برای کمک به راه های روستایی ، 
جاده های استانی و توسعه های منطقه ای در 
بودجه سال قبل پیش بینی شده بود این رقم  
در بودجه سال ۱4۰۱ به مبلغ ۲۰ هزار میلیارد 
تومان افزایش پیدا کرد اصل موضوع پذیرفته 
شده  است البته در لایحه بودجه سال قبل هم 

این مبلغ  را پیش بینی کرده بودیم اما برای 
افزایش مجدد، موضوع به کمیسیون تلفیق 
ارجاع شد که با حضور مسوولان مربوطه در 
وزارت نفت  بررسی شود که آیا  تامین  این 
مقدار قیر رایگان وجود دارد یا خیر؟ موسوی 
افزود: ارجاعاتی که به کمیسیون تلفیق صورت 
می گیرد  برای  اطمینان حاصل شدن از تامین 
منابع  است مجلس نمی خواهد مصوباتی 
داشته باشد که قابلیت اجرایی نداشته باشد 
دلایل این ارجاع مجدد به تلفیق این است 
که در کمیسیون به یک  حجت و اطمینان 
خاطری برسیم. او با بیان اینکه در ارتباط با 
تکالیف دولت درباره عاملیت ارزی بانکهای 
دولتی مصوبه ای را داشتیم، گفت: در این 
رابطه بندی از سوی نمایندگان اضافه شد 
مبنی بر اینکه در عین حال که بانک های 
دولتی می توانند عاملیت ارزی را به عهده 
بگیرند ولی هیچ تکلیفی بر این بانک ها برای 

پذیرش عاملیت ارزی وجود ندارد. 

 

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: دولتمردان 
آمریکا باید بدانند و می دانند که دولت سیزدهم،   
مواضع و تفکراتش با دولت قبلی متفاوت است؛ 
توهم برد-برد را ندارد و نیازی هم به برجام ندارد 
و باید ذهنیت های قبلی را تغییر دهند و بدانند با 
ایران مقتدر روبرو هستند. به گزارش حوزه احزاب 
ایرنا، اسدالله بادامچیان در اعلام مواضع هفتگی 
این حزب رهنمودهای رهبر معظم انقلاب در 
دیدار با مردم قهرمان تبریز را تداوم انقلاب اسلامی 
و خط اسلام ناب نبوی، علوی و مهدوی دانست و 
تصریح کرد: ایشان در این سخنان لزوم پرهیز از 
اشرافی گری و زندگی مسرفانه را متذکر شدند 
و ساده زیستی که زیبا ترین نوع زندگی است را 
دوباره مطرح فرمودند و بر عدالتخواهی مستمر 
و شجاعانه،  نظریه پردازی عدالتخواهانه بر اساس 
تعالیم اسلام،  گفتمان عدالت محور و عدالتخواهی 
معنویت گرا، که موجب نفی عدالت های شعاری 
دیگر است، تاکید داشتند. وی افزود: عقلانیت 
گرایی در عدالتخواهی تقویت کننده نظام مردم 
سالار دینی و عدالت باور در اقدام و عمل است و 
همه این موارد از وظایف جدی در گام دوم انقلاب 
اسلامی است که یاران موتلفه اسلامی بطور فردی 
و تشکیلاتی در جهت حاکمیت این محورها باید 
تلاش همه جانبه داشته باشند. بادامچیان هفت 
مضمون بایسته های عدالتخواهی از دیدگاه رهبر 
معظم انقلاب را عدالتخواهی مستمر و شجاعانه، 
نظریه پردازی عدالتخواهی مبتنی بر تعالیم 
اسلامی، گفتمان سازی عدالتخواهی، عدالتخواهی 
معنویت گرا، عدالتخواهی عقلانیت گرا، توجه به 
پیشرفت نسبی عدالت در جمهوری اسلامی و 
عدالتخواهیِ تقویت کننده نظام اسلامی دانست 

و گفت: دشمنان ملت ایران، امروز با لجن پراکنی 
ها در پی ایجاد دوگانه ولایت و عدالت هستند. 
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در ادامه درباره 
مذاکرات وین اظهار داشت: به نظر می رسد دولت 
آمریکا بیش از اینکه به توافق فکر کند به حاشیه 
پردازی مشغول است از این رو هیأت حاکمه آمریکا 
دچار چند دستگی است و خوی سلطه گری آن ها 
چشم شان را بر مصلحت ملت آمریکا بسته است.  
بادامچیان ادامه داد: تجربه توافق ۲۰۱5 نشان می 
دهد اخذ تضامین و راستی آزمایی در لغو تحریم 
ها امری لازم است و در عین حال موضع مقتدرانه 
جمهوری اسلامی نیز آنها را از اینکه به ایران 
تحمیل داشته باشند، ناامید کرده و در نتیجه دچار 
چندگانگی و تصمیمات ضد و نقیض شده اند و 
مواضع متناقض آنها حکایت از سردرگمی ها دارد. 
وی تاکید کرد: دولتمردان آمریکا باید بدانند و می 
دانند که دولت سیزدهم،   مواضع و تفکراتش با 
دولت قبلی متفاوت است؛ توهم برد-برد را ندارد و 

نیازی هم به برجام ندارد و باید ذهنیت های قبلی 
را تغییر دهند و بدانند با ایران مقتدر روبرو هستند 
و بازیگری سیاسی و توطئه به ضرر خود آنها تمام 
خواهد شد. بادامچیان تصریح کرد: حزب موتلفه 
اسلامی با حمایت از مواضع اصولی و قاطعانه دولت 
آیت الله رییسی، معتقد است که باید تمام تحریم 
ها لغو شده،  راستی آزمایی شوند و آمریکایی ها 
غرامت زیان هایی که به ایران وارد آورده اند را 
بپردازند. او افزود: مشکل اصلی معیشتی امروز، 
تورم، گرانی و نابسامانی ها است و یکی از ریشه 
های اصلی آن کسری بودجه است که باید به حل 
این معضل توجه و برای آن چاره اندیشی شود.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در ادامه از رییس 
جمهور خواست با قاطعیت بانیان گرانی ها و 
عوامل آنها را که اکثرا در همان حال و هوای دولت 
اصلاح طلبان اعتدالی عمل می کنند کنار بگذارد 
و تاکید کرد: در این راستا ملت پشتیبان رییس 

جمهور است.

بادامچیان در اعلام مواضع هفتگی حزب موتلفه:

آمریکا باید غرامت زیان هایی که در برجام به 
ایران وارد کرده را بپردازد

ماجرای اعتراض صالح آبادی به تحمیل 
تسهیلات تکلیفی به بانك ها 

رئیس جمهور ایران تاکید کرد: ایران دنبال جهش در روابط منطقه 
ای به خصوص کشورهای خلیج فارس است. به گزارش ایسنا، آیت 
الله سید ابراهیم رئیسی ظهر امروز در نشست خبری مشترک 
خود با امیر قطر با تشکر از دعوت امیر قطر برای سفر  به این  کشور 
اظهار کرد: سفر به دوحه با دو هدف توسعه روابط دو جانبه ایران 
و قطر و شرکت در نشست سران کشورهای صادر کننده گاز انجام 
شد. وی افزود: در این دیدار توافق کردیم دو کشور از فرصت های 
موجود برای گسترش همکاری ها در حوزه های مختلف بهره مند 
شوند. طرفین با توجه به منافع مشترک خود تصمیم گرفتند روابط 
موجود را افزایش داده و تنوع ببخشند و در این زمینه گام های 
جدی بردارند. تصمیم گرفتیم در حوزه های اقتصادی، تجاری، 
انرژی، زیرساختی، امنیت غذایی، سلامت و فرهنگی همکاری 
ها را به صورت جدی افزایش دهیم. رئیس جمهور کشورمان 
افزود: ایران آمادگی کامل دارد که به قطر برای هر چه بهتر برگزار 
شدن جام جهانی کمک کند. ایران از سویی دنبال جهش روابط 
با کشورهای منطقه به خصوص خلیج فارس است. ما معتقدیم 
سطح همکاری های موجود کشورهای منطقه متناسب با ظرفیت 
ها نیست. ایران دنبال این است که این روابط را ارتقاء دهد. هدف 
ما همگرایی منطقه ای است. رئیسی در ادامه با بیان اینکه ایران 
ثابت کرده همیشه کنار کشورهای مستقل می ایستد، افزود: 
بسیاری از کشورهای منطقه این حقیقت را درک کرده و تجربیات 
مشترکی دارند. رئیس جمهور تصریح کرد: منطقه در حال ورود 
به مرحله جدیدی است و منطقه در حال بازگشت به دست ملت 
هاست. این پیروزی با مقاومت ملت ها به دست آمده است. اکنون 
کشورهای منطقه باید با گفت وگوهای بیشتر، حل بحران ها را از 
طریق درون منطقه ای دنبال کنند. تجربیات دهه های اخیر ثابت 
کرد تجاوزگری محکوم به شکست است، مقاومت جواب می دهد 

و هیچ یک از مسائل منطقه ای راه حل نظامی ندارد.

رئیسی در نشست مشترک با امیر قطر :
ایران دنبال جهش در روابط 

منطقه ای است

اعتراض ذوالنور به 
تخلفات آیین نامه ای در 

اداره مجلس
رنا

: ای
س

عک

رنا
: ای

س
عک

با حضور آیت الله سید ابراهیم رئیسی رییس جمهور ایران و تمیم 
بن حمد آل ثانی امیر قطر ۱4 سند همکاری بین دو کشور به امضا 
رسید. به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی در نخستین روز سفر خود به دوحه پایتخت قطر با تمیم 
بن حمد آل ثانی دیدار و گفت وگو کرد. پس از این دیدار، وزیران 
امور خارجه، نفت، راه و شهرسازی، میراث فرهنگی و نیروی ایران با 
همتایان قطری خود در حضور رییس جمهور ایران و امیر قطر اسناد 
همکاری دو کشور را امضا کردند. ۱4 سند همکاری امضا شده در 
زمینه هواپیمایی، تجاری، کشتی رانی، رادیو تلویزیون، سیاست 

خارجی )لغو ر وادید(، برق ، استاندارد و فرهنگی و آموزشی است.

۱۴ سند همکاری بین ایران و قطر امضا شد

بازی های رسانه ای غرب بخشی از اقدامات تکراری 
فرامتنی است، کشورهای غربی در آستانه توافق 
سعی می کنند در لابه لای انتشار واقعیات مطالب 
نادرستی هم منتشر کنند تا اذهان عمومی را 
تحت تأثیر قرار داده و به فضای مذاکره فشار روانی 
وارد کنند. به گزارش خبرنگار سیاست خارجی 
ایرنا،  مذاکرات احیای برجام در وین به مراحل 
سرنوشت ساز و دشوار رسیده است، تیم مذاکره 
کننده کشورمان پس از یک ماه کار فشرده بر 
بسته  احتمالی،  توافق  پیش نویس  متون  روی 
پیشنهادی خود را روی میز مذاکره گذاشته و 
غرب نیز پیش نویس پیشنهادی خود را ارائه داده 
است. همانگونه که بسیاری از مقامات و تحلیلگران 
کشورمان پیش بینی کرده بودند، غرب بازی های 
دقیقه نودی خود را آغاز کرده و رسانه های غربی با 
هدف تحریف گفت وگوها گزارش هایی در خصوص 
محتوای پیش نویس توافق به نقل از مقامات غربی 
که هویت آنها مشخص نیست منتشر کرده اند. این 
رسانه ها با ادعای دسترسی به سند ۲۰ صفحه ای 
توافق وین از مشخص شدن گام هایی که هر یک 
از طرفین در مرحله اجرای توافق باید بردارند، 
خبر دادند. ادعاهایی که حاکی از عقب نشینی 
جمهوری اسلامی از خط قرمزهای خود بود و از 
سوی مقامات کشورمان تکذیب شده اند. علاوه بر 
این نقل قول های مستقیم و غیر مستقیم از سوی 
دیپلمات های غربی حاضر در مذاکرات وین پیرامون 
اتمام کار بر روی پیش نویس توافق و یا اعلام توافق 
نهایی طی هفته جاری مطرح شده که صرفا جنبه 
گمانه زنی دارد. هنوز مسائل اختلافی مهمی وجود 
دارد که طرفین در مورد آنها به توافق نرسیده اند و 
گفتگوها برای نزدیک شدن دیدگاه های طرفین به 
یکدیگر ادامه دارد در این راستا، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور کشورمان در گفت وگو با 
امانوئل مکرون رییس جمهور فرانسه با بیان اینکه 
هیات ایرانی با جدیت در حال پیشبرد مذاکرات 
وین است، افزود: جمهوری اسلامی ایران در طول 
مذاکرات پیشنهادهای سازنده ای ارائه کرده است 

و پیشنهادهای مطرح شده از سوی طرف های دیگر 
مذاکره را براساس میزان انطباق آنها با منافع ملت 
ایران، مورد بررسی قرار داده است. رییس جمهور با 
بیان اینکه هیات ایرانی بارها اعلام کرده از ابتکاراتی 
که متضمن تامین و حفظ حقوق ملت ایران باشند، 
استقبال می کند، تصریح کرد: فشارها یا ادعاهای 
یران  سیاسی با هدف حفظ اهرم فشار بر ملت ا
مطرح شده اند و چشم انداز حصول توافق را تضعیف 
می کنند. هرگونه توافقی در وین باید شامل لغو 
تحریم ها، ارائه تضمین معتبر و بسته شدن مسائل 
و ادعاهای سیاسی شود. رسانه ها همواره بخشی از 
ابزارهای سیاست خارجی غرب بوده اند دستگاه 
دیپلماسی غرب از طریق رسانه ها تلاش می کند 
مطالب مد نظر خود را القا کند، این مطالب شامل 
مواردی است که از کانال های دیپلماتیک بیان نمی 
شود به این دلیل که امکان انتشار اخبار نادرست از 
زبان دستگاه دیپلماسی وجود ندارد. اما اهرم های 
رسانه ای با انتشار شایعات به نقل از منابعی که 
هویت آنها روشن نیز در جهت اهداف کشورهای 

غربی حرکت می کنند.
غرب باید بازی را کنار بگذارد

حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان 
در سخنرانی خود در کنفرانس امنیتی مونیخ گفت: 
جمهوری اسلامی ایران در دور جدید مذاکرات، 
بتکارات متعدد  ئه ا را با جدیت، حسن نیت و با ا
جهت حصول توافق خوب مشارکت کرده است 
آن چه در نظر داریم منطقی و عادلانه است لغو 
ئه تضمین  را همه تحریم ها، راستی آزمایی و ا
های ضروری در پایبندی به تعهدات است. اکنون 
که با شما سخن می گویم، همکاران من در وین 
با بازی های دوگانه طرف غربی بر سر »متن« و 
»زمان« روبه رو هستند. می خواهم تاکید کنم 
که ما آمادگی رسیدن به یک توافق خوب را در 
کوتاهترین زمان ممکن داریم به شرطی که طرف 
دیگر آماده اتخاذ تصمیمات سیاسی مورد نیاز باشد. 
وزیر امور خارجه ایران در بخش دیگری از سخنان 
خود افزود: امروز در حالی با هم صحبت می کنیم 
که نزدیک به 5 سال از خروج غیرقانونی آمریکا از 
برجام و اعمال تروریسم اقتصادی بر علیه ملت ما 
و البته بی عملی سه کشور اروپایی می گذرد. این 

درحالی بود که جمهوری اسلامی ایران یک سال 
تمام به صورت یکجانبه برجام را اجرا کرد در برجام 
باقی ماند و فرصتی طولانی را در اختیار سایر طرف 
ها گذاشت تا به تعهدات خود عمل کنند. نتیجه اما 
هیچ بود. ایران از تمامی منافع تعهد شده اقتصادی 
محروم شد. موفقیت مذاکرات و دستیابی به توافق 
به اراده طرف مقابل برای اتخاذ تصمیمات لازم 
خصوصا در حوزه تحریم ها و کنار گذاشتن بازی 
های دوگانه و خواسته های غیرواقع بینانه بستگی 
دارد. اگر طرف های مقابل به ویژه آمریکا به تصمیم 
سیاسی رسیده باشند امکان دستیابی به توافقی که  

تامین کننده منافع مردم ایران باشد، وجود دارد.
اقدامات فرامتنی غرب

کشورهای غربی در آستانه توافق سعی می کنند 
در لابه لای انتشار واقعیات مطالب نادرستی هم 
منتشر کنند تا اذهان عمومی را تحت تأثیر قرار داده 
و به فضای مذاکره فشار روانی وارد کنند. بازی های 
رسانه ای اخیر را می توان بخشی از اقدامات فرامتنی 
غرب دانست. کشورهای غربی، خصوصا آمریکا 
همواره در مذاکرات مختلف دو رویکری متن و 
فرامتن را در پیش می گیرند، متن مربوط گفتگوهای 
حقوقی و فنی است که پشت میز مذاکره انجام می 

گیرد اما فرامتن مربوط به فضای محیط و رسانه ای 
مذاکره است. ایالات متحده به این دلیل که با نقض 
تعهدات خود از برجام خارج شده در متن و به لحاظ 
فنی و حقوقی متهم این پرونده است، به همین دلیل 
این کشور برروی گزاره های فرامتنی تمرکز می کند و 
با رسیدن به مراحل پایانی گفتگوها تلاش می کند با 
ایجاد فضای هیجانی مذاکره کنندگان ایران را تحت 
فشار قرار دهد. ایران از ابتدا عزم جدی برای یک 
توافق خوب داشته است و جمهوری اسلامی انتظار 
دارد که طرف های غربی خطوط قرمز ایران را رعایت 
کنند، اراده مقامات کشورمان رسیدن به توافق خوب 
در کمترین زمان است، اما طولانی شدن مذاکرات 
کاملا به رفتار و اراده آمریکا و توجه اروپا به اصول 
و قواعد مذاکره و حقوق مشروع ایران وابسته است. 
اکنون توافق بیش از هر زمان دیگر قابل دستیابی 
است اگر در چنین شرایطی طرف های غربی سعی 
کنند که با مطرح کردن متون پیش نویس ساختگی 
و ضرب الاجل های مصنوعی مذاکرات را تحت تاثیر 
قرار دهند، مسئولیت ممانعت از دستیابی به توافق 
به عهده آنها خواهد بود. طرف های غربی باید برای 
سرعت بخشیدن به روند گفت وگوها موضع گیری 

های متضاد با مذاکرات حرفه ای را کنار بگذارند.

فضاسازی رسانه های غربی برای 
پیشبرد بازی متن و زمان

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به سفر رییس 
جمهور به دوحه گفت: در سال های گذشته استفاده 
صحیحی از ظرفیت اقتصادی همســایگان نکردیم و 
میزان مبادلات مالی ایران و قطر در حد نازلی اســت 
که این سفر می تواند روابط مالی و تجاری دو کشور را 
تقویت کند. داریوش قنبری در گفت وگو ایرنا درباره 
دیپلماســی اقتصادی دولت ســیزدهم گفت: فعال 

شدن دیپلماســی اقتصادی که موجب تامین منافع 
ملی شــود و برای کشــور ایجاد ثبات اقتصادی کند 
مورد تایید هر ایرانی دلسوزی اســت و بدیهی است 
بهترین و کــم هزینه ترین منافــع از طریق ارتباط با 
همسایگان حاصل می شود و دولت جمهوری اسلامی 
ایران باید ظرفیت هــای منطقه را شناســایی کند و 
ضمن تحکیم و توســعه روابط، میزان داد و ســتد با 

همسایگان را افزایش دهد. عضو شورای مرکزی حزب 
مردم ســالاری با بیان اینکه ما طی سال های گذشته 
اســتفاده صحیحی از ظرفیت اقتصادی همســایگان 
نکردیم، گفت: ایران ۱۶ کشــور مرز زمینی و دریایی 
دارد که این شــرایط در دنیا منحصر به فرد و فرصت 
بزرگی محسوب می شود و به حدی بازار این کشورها 
متنوع اســت که جز برخی کالاهــا و خدمات خاص 

و چند تکنولــوژی، اگر ایران تمــام تمرکز اقتصادی 
خود را بر همین همســایگان متمرکز می کرد تقریبا 
از حیث صادرات و واردات نیازی به کشــورهای دور 
دست نداشــت.  وی یادآور شــد: دسترسی و توسعه 
روابط با همســایگان و کشورهای دوســت برای ما 
فرصت است چون حداقل مشــکل بعد مسافت با آنها 
نداریم و فقط باید برای این بازارهای متنوع و متعدد، 
کالا و خدمات داشته باشیم که این نیازمند قوی شدن 
تولید و خدمات مناسب و متناسب با بازار این کشورها 
است. قنبری گفت: همه باید از اقدامات خوب دولت 
حمایت کنند و اکنون که رییس جمهور مصمم است 
روابط کشــور با همســایگان را تقویت کند به طریق 
اولی باید مورد تشــویق قرار گیرد چراکه هر جا و هر 
اقدامی که منافع ملی را تامین و بنیه اقتصادی کشور 
را تقویت کنــد باید مورد حمایت همــه گروه ها قرار 
گیرد. این فعال سیاســی اصلاح طلب درباره مزایای 

ســفر رییس جمهور به دوحه گفت: میزان مبادلات 
مالی ایران و قطر اکنون در حــدود یک میلیارد دلار 
اســت که واقعا این رقم بســیار ناچیز است. ایران و 
قطر دو کشــور ثروتمند هســتند و همین کشــور با 
برخی از کشــورهای نزدیک به ما تا ۲۰ میلیارد دلار 
مراوده مالی دارد و این در حالی است که روابط ایران 
و قطر همیشه دوســتانه و پایدار بوده است لذا اینکه 
در گذشته چه عواملی مانع توسعه روابط اقتصادی و 
مالی بین دو کشور شــده، باید مورد مطالعه و آسیب 
شناســی قرار گیرد. وی گفت: ایران، قطر و روســیه 
بزرگترین دارنــدگان منابع و ذخائــر گاز در جهان 
هستند. لذا ســفر دوحه می تواند مبنای خوبی برای 
توافق با کشور میزبان در رابطه با مدیریت بازار جهانی 
گاز اعم از استخراج، قیمت گذاری و صادرات باشد لذا 
امیدوارم ســفر هیات ایرانی، سطح روابط اقتصادی و 

تجاری بین دو کشور را افزایش دهد.

ارتباط با همسایگان در دولت سیزدهم 
بنیه اقتصادی کشور را تقویت می کند
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بازمانده روز سومین کتاب از کازوئو ایشی گورو نویسندهٔ انگلیسی-

ژاپنی است که در سال ۱989 موفق شد جایزه بوکر را از آن 
نویسنده اش کند. این کتاب یک رمان قابل توجه و چند لایه 
است. این داستان همانند دو رمان پیشین ایشی گورو از زبان 
اول شخص است و در اینجا استیونز داستان را روایت می کند. 
پس دقیق شدن بر روى شخصیت استیونز )همانند شخصیت 
کتاب هاى کلاسیک( و جملات و عقاید او در کتاب بسیار حائز 

اهمیت است.

فراخوان رقابت بین المللی طراحی 
معماری Tubądzin 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۱۰ خرداد ۱4۰۱
چهارمین دوره جوایز طراحی Tubądzin، برای معماران، 

طراحان و دانشجویان برگزار می شود. در صورت نیاز و تمایل 
می توانید از خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی فستیوارت« 
برای ثبت نام، واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، 

طراحی پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.

کتاب

فراخوان
ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

سُـها خدیـش- مدیـر پایـگاه جهانـی لـوت 
فهـرج بـا بیـان اینکـه سـه درگاه ورودی بـه 
کویـر لـوت در ایـن شهرسـتان، بـم و بخش 
شـهداد وجـود دارد گفـت: درگاه ورودی 
ریگ هـای یـلان از سـمت فهـرج در آینـده 

نزدیـک سـاماندهی می شـود
حمید وحیـدزاده افزود: سـه درگاه ورودی 
بـه کویـر لـوت در شهرسـتان فهـرج، بـم و 
بخـش شـهداد وجـود دارد کـه ایـن درگاه 
هـا از سـمت فهـرج بـه روسـتای شـاهرخ 
آبـاد و ریـگ یـلان، از سـمت بـم بـه ریـگ 
یـلان و کلـوت هـا و از بخـش شـهداد بـه 
کلـوت ریگ یـلان و گندم بریان دسترسـی 
دارد.او اظهـار داشـت: درگاه ورودی ریـگ 
یلان فهرج بـه منظـور سـاماندهی تورهای 
گردشـگری، نظـم دادن بـه گردشـگران و 
راهنمایی آنـان و همچنین حفاظت بیشـتر 
از میـراث جهانـی بیابـان لـوت در دسـت 

راه انـدازی اسـت.
رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دسـتی و 
گردشـگری بیان کرد: بیش از یکصد میلیون 
تومـان اعتبـار بخـش دولتـی بـا همـکاری 
جهـاد کشـاورزی فهـرج بـرای راه انـدازی 
قنـات شـاهرخ آبـاد و همچنین بیـش از یک 
میلیـارد تومـان اعتبار توسـط سـرمایه گذار 
بخـش خصوصـی توسـط آقای میرحسـینی 
مدیـر بوم گـردی روسـتای شـاهرخ آبـاد بـه 
منظـور ایجاد فضـای سـبز کویر لـوت هزینه 

شـده است.

ایجاد فضای سبز برای مبارزه
 با بیابان زایی

مدیـر پایـگاه جهانی لـوت شهرسـتان فهرج 
تاکیـد کـرد: بـا توجـه بـه اینکـه روسـتای 
گردشـگری شـاهرخ آبـاد در مسـیر درگاه 
ورودی ریگ یلان قـرار دارد در فاز اول احیای 
این روسـتا بعد از گذشت 4۰ سـال به منظور 
مبـارزه بـا بیابـان زایـی و ایجـاد فضای سـبز 
بـا کمـک سـرمایه گـذار بخـش خصوصـی 
در راسـتای رونـق کشـاورزی ۱۵ هـزار نهال 
گـز در مسـاحت ۱۰ هکتـار کاشـته شـد.او 
خاطرنشـان کـرد: ایجـاد واحـد بوم گـردی 
در مسـیر ریـگ یـلان فهـرج در روسـتای 
گردشـگری شـاهرخ آبـاد و همچنیـن ایجاد 
روسـتای هـدف گردشـگری در ایـن منطقه 
بـا همـکاری فرمانـداری و جهادکشـاورزی 
و سـرمایه گـذار بخـش خصوصـی از جملـه 
اقدامـات دیگـر احیـای روسـتای شـاهرخ 
آبـاد اسـت.رییس اداره میـراث فرهنگـی، 
صنایع دسـتی و گردشـگری فهرج ادامه داد: 
از جمله اقدامات پایگاه جهانـی لوت و میراث 
فرهنگی ایجاد منطقه سـبز در کمپ ابتدایی 
ریگ یـلان و خدمات رسـانی به گردشـگران 
حوزه لـوت در محـدوده ورودی لـوت و ریگ 

یـلان شهرسـتان فهـرج اسـت.
وحیدزاده همچنین اظهار داشـت: مسـابقات 
شترسـواری کشـوری، سـاماندهی کمـپ 
ابتدایی و ایجـاد کمـپ دوم در اول ریگ یلان 
فهـرج از دیگـر برنامـه هـا و اقدامـات میراث 

فرهنگـی فهـرج اسـت کـه در ایـن راسـتا از 
سـرمایه گـذاران بخـش خصوصـی بـرای 
سـرمایه گذاری در حوزه گردشـگری در این 

شهرسـتان دعـوت بـه عمـل مـی آوریم.
حضور در مناطق کویری بدون مجوز، 

غیرقانونی است
رییـس اداره میراث فرهنگی، صنایع دسـتی و 
گردشگری شهرسـتان فهرج گفت: افرادی که 
مشـتاق دیدار جاذبه های گردشگری طبیعی 
و تاریخـی حوزه لـوت هسـتند قبـل از بازدید 
باید مجـوز لازم را از پایگاه جهانی لوت اسـتان 
کرمان و همچنین شهرستان فهرج برای ورود 
به کویر لـوت دریافت کنند.به گفتـه او حضور 
در مناطـق کویـری بـدون مجـوز، غیرقانونی 
اسـت و تمـام خدمـات اداری در سـاختمان 
پایگاه جهانی شهرسـتان فهرج بـرای خدمت 

رسـانی به گردشـگران مهیا اسـت.
مدیرپایـگاه جهانی لوت فهرج افـزود: بیش از 
۱۰ خودرو دیفرانسـیل دار در این شهرستان 
آمادگـی خدمات رسـانی بـه گردشـگران در 

نقاط مجـوز دار حوزه لوت اسـت.
وحیـدزاده تاکیـد کـرد: از جاذبـه هـای 
گردشـگری ریـگ یـلان فهـرج تپـه هـای 
سـتاره آبـی، قلعـه عشـاق، دشـت طلایـی، 
قلعه ها و مناطـق تاریخی، روسـتای تاریخی 
گردشـگری شـاهرخ آباد، دشـت سـتارگان، 
تنهـا جنگل بـزرگ اسـکنبیل ها در کشـور و 
صدهـا جاذبه دیگر بـرای بازدید گردشـگران 

حـوزه لـوت اسـت.

سقوط یک هواپیمای 
جنگنده در تبریز

تبریز- ایرنا- یک فروند هواپیمای جنگنده از نوع اف ۵ 
صبح دوشنبه در داخل شهر تبریز و نزدیکی فرودگاه 

بین المللی این شهر سقوط کرد.

عکس: ایرنا

یم
سن

ع: ت
منب

درگاه ورودی ریگ یلان فهرج بزودی ساماندهی می شود

نصب دو المان فلزی از سردار سلیمانی 
در کرمان و رابر

بیش از 2۰۰ هزار مترمربع 
از معابر بردسیر آسفالت می شود

اجرای طرح خرید شفاف 
از اول اسفندماه در جنوب کرمان

خبر

دو المان از سردار سلیمانی که به صورت ترام خطی )سایه روشن( با استفاده از 
ورق های فلزی طراحی شده اند، این هفته در شهر کرمان و رابر نصب می شود.

خالق این اثر در گفت وگو با »کاغذوطن« با بیان اینکه 3 نمونه از این اثر ساخته 
شده است گفت: پیش تر یک المان در مجتمع فولاد چادرملو اردکان نصب شده 
و در کرمان نیز در ایام مراسم سالگرد شهید سلیمانی یک المان در پارک مسافر 

قرار گرفت که این هفته به صورت دائم نصب می شود.
مجید مزکوری اردکانی با اشاره به اینکه قرار است المان سوم در شهر رابر اجرا 
شود افزود: تا پایان امسال یک اثر دیگر در گل گهر سیرجان اجرا می کنیم و سال 

آینده هم یک کار برای نصب در کربلا ساخته می شود.
به گفته ی او مساحت این اثر ۱2۰ متر مربع، وزن این سازه ها هر کدام ۵ تن و 

هزینه مصالح نیز 2۰۰ میلیون تومان است.
مزکوری اضافه کرد: هزینه های المان های اردکان و کرمان را فولاد چادرملو 
پرداخت کرده و شرکت گهرزمین سیرجان حامی مالی المان شهر رابر بوده 

است که در اجرای فونداسیون کرمان نیز همکاری داشته است.
گفتنی است در تولید این اثر داوود نکودانش، ایمان فتاحی، مانی مزکوری، 

ابوالفضل نکودانش، محمد مسیحایی و ناصر عبدی همکاری داشته اند.

شهردار بردسیر گفت: بزرگترین نهضت آسفالت در این شهر با آسفالت بیش از 
2۰۰ هزار مترمربع از معابر طی سال جاری در حال اجراست.

وحید خطیبی افزود: بیش از 2۰۰ هزار مترمربع آسفالت با اعتباری بالغ بر 2۵ 
میلیارد تومان برای پوشش و بازسازی معابر شهر بردسیر در نظر گرفته شده 
است.خطیبی به میزان دریافتی قیر رایگان نیز اشاره و تصریح کرد: ۱۶۰ تن 
قیر بصورت رایگان توسط این شهرداری دریافت و مابقی آن با صرف منابع 
داخلی شهرداری تهیه شده است.شهردار بردسیر درباره نحوه انتخاب معابر 
برای انجام عملیات آسفالت اظهار داشت: انتخاب معابر بر اساس رعایت عدالت 
اجتماعی است و محله های کم برخوردار و کوچه های خاکی در اولویت اجرای 

این طرح قرار دارد.
او تاکید کرد: مجموع میزان معابر آسفالت شده شهر بردسیر طی سال جاری و 
مقدار معابری که تا پایان امسال آسفالت می شود در مقایسه این آمار در سال 

های گذشته افزایش چشمگیری دارد.
او با بیان اینکه این شهرداری با تمام توان برای جلب رضایت شهروندان و بهبود 
مشکلات تلاش می کند تاکید کرد: همچنین اصلاح هندسی معابر و خیابان های 

پرتردد شهر بردسیر نیز در دستور کار شهرداری قرار دارد.

 معاون بازرگانی سازمان صمت جنوب کرمان از اجرای مرحله دوم طرح خرید 
شفاف از ابتدای اسفندماه در جنوب کرمان خبر داد.

محسن مشایخی با بیان این مطلب که جشنواره خرید شفاف در راستای اجرای 
طرح درج قیمت تولیدکننده روی محصولات اجرا و در نتیجه گروه وسیعی 
از کالاها با قیمت مناسب تری در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد گفت: 
اجرای این پویش بدین شکل است که پس از درج قیمت تولید کننده روی 
محصولات، کالاهای مصرفی حداکثر 3۰ درصد و در کالاهای سرمایه ای حداکثر 
2۰ درصد هزینه توزیع به قیمت درج شده درب کارخانه روی کالا اضافه می شود 

و بیش از این تخلف محسوب می شود.
او افزود: تخفیفات این طرح، از درصد سود و هزینه توزیع روی کالاها کسر و 
محاسبه شده و بدین ترتیب، تخفیفات غیر واقعی روی قیمت کالاها حذف و 

موجب ایجاد رقابت در واحدهای عرضه کننده می شود. 
مشایخی تصریح کرد: وزارت صمت سعی دارد با به خدمت گرفتن سه شبکه 
بزرگ توزیع به طور همزمان طیف کالاهایی را که مشمول این تخفیف ها می 
شوند گسترده تر کند تا سبد خانوار بهتر شود. روال این جشنواره مانند گذشته 
است و تفاوت آن با امسال در ایجاد هم افزایی بین شبکه بزرگ توزیع شامل 

اصناف، فروشگاه های زنجیره ای و فروشگاه های اینترنتی است.
او افزود: مرحله دوم جشنواره خرید شفاف از اول اسفند ۱۴۰۰ تا ۱۵ فروردین 
۱۴۰۱ در جنوب کرمان از طریق فروشگاه های زنجیره ای، صنوف منتخب و 
میادین تره بار با هدف شفافیت در نظام توزیع و عرضه کالاهای با درج قیمت 

تولید کننده اجرا می گردد.
معاون بازرگانی سازمان صمت جنوب کرمان افزود: فروشگاه های زنجیره ای 
برای اطلاع مردم از کالاهای شامل تخفیف جشنواره بنر نوشته هایی را داخل 

فروشگاه ها نصب می کنند.

خبر آگهی استخدام در استان کرمان

مدرسه سه کلاسه ابتدایی خیّرساز حضرت زهرا )س( 
در روستای ایسکماچی از توابع شهرستان رودبارجنوب 
با حضور مسئولان محلی به بهره برداری رسید.دانش 
آموزان روستای ایسکماچی رودبار جنوب با احداث این 
مدرسه خیّرساز با زیربنای 9۰ مترمربع و سه کلاس 
درس از نعمت فضای آموزشی مناسب بهره مند شدند.

همچنین برای احداث این واحد آموزشی در رودبار 
جنوب 8۵۰ میلیون تومان توسط بنیاد خیریه صدر 
هزینه شده است.جمعی از مسئولان، مردم، دانش 
آموزان و فرهنگیان نیز در آیین افتتاح مدرسه سه 
کلاسه ابتدایی خیّرساز حضرت زهرا )س( در روستای 
ایسکماچی از توابع شهرستان رودبارجنوب حضور 

داشتند.بر اساس مصوبه شورای آموزش و پرورش 
مناطق جنوبی که با حضور وزیر در منوجان برگزار 
شد 4۰۰ کلاس درس در این منطقه احداث خواهد 
شد.بیش از ۵۰ درصد مدارس در حال ساخت استان 
کرمان خیرساز هستند.همچنین عملیات اجرایی 
هفت مجتمع بزرگ آموزشی به همت خیر خیراندیش 
عطا احمدی در شهر کرمان در قالب ۱72 کلاس آغاز 

شده است.

موقعیت شغلی: ویزیتور مویرگی )مواد غذایی(
شرایط احراز
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
سن: حداکثر 3۵ سال می باشد

دارای کارت پایان خدمت
تحصیلات: حداقل دیپلم
دارای سابقه کاری مرتبط

امکان رشد و ارتقا در بیش از 3۰ شرکت گروه صنعتی
متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 

نمایند. لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.
اطلاعات تماس: واتساپ ۰۹۹2۱۶۰۶82۵

موقعیت شغلی: کارشناس پشتیبان فنی
جنسیت: آقا ، خانم

نوع قرارداد: تمام وقت
 سابقه کار مهم نیست

شرایط احراز
روابط عمومی بالا به همراه اعتماد به نفس مناسب در رویارویی با 

مشترکین و مشکلات آن ها
Network+ آشنایی با

DSL آشنایی به مفاهیم
توانایی پاسخگویی و رفع مشکلات سرویس مشترکین

 متقاضیان واجد شرایط  جهت تکمیل فرم استخدام روی لینک زیر 
کلیک و جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره تلفن زیر 

تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس: تلفن ۰۳4۳۶9۰
/https://didi.ir/hiring-form لینک
آدرس کرمان، خیابان سادات خوشرو، نبش کوچه ۱۰

یک واحد آموزشی خیّرساز در رودبارجنوب افتتاح شد
 استخدام گروه صنعتی

طبیعت میهن در جیرفت

استخدام دیده بان نت 

آگهی مناقصه عمومی یك مرحله ای 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی خرید لوله پلی اتیلن 125  را از 
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره 20000059۶3000199 برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا 
ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1۴00/12/02 می باشد.

مبلغ برآورد : ۶.915.2۴0.000 ریال
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : 3۴5.7۶2.000 ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

ضمانتنامه فوق باید به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : مورخ 1۴00.12.02 لغایت 1۴00.12.0۴ 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز یکشنبه تاریخ 1۴00.12.15 
آخرین مهلت تحویل پاکت )الف( : به صورت حضوری ساعت 15 روز یکشنبه مورخ 1۴00.12.15 به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان 

تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت 11:00 روز دوشنبه تاریخ 1۴00.12.1۶ 
محل تامین اعتبار : داخلی وجه نقد

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها 
آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان تلفن : 332229۶0 – 03۴
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 021۴193۴ 

دفتر ثبت نام : 889۶9738 و 851937۶8 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شماره ب/52- ۱۴۰۰/۴8  )نوبت اول( ول
ت ا

نوب


